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Głowno | Tragedia przy ul. Sowińskiego. Alicja uczyła się w Łowiczu

Ugodził nożem swą dziewczynę, 
ukrywał się pod podłogą
Do szpitala w stanie ciężkim trafiła 16-latka z Głowna,  
uczennica ZSP 3 w Łowiczu, którą partner ugodził nożem w brzuch.  
Po zdarzeniu pozostawił dziewczynę na ulicy i ukrywał się przed policją. 
Usłyszał zarzut usiłowania zabójstwa. Bliscy zaatakowanej  
od dawna dążyli do przerwania tej znajomości – nie udało się.

Do tragedii z  udziałem pary 
doszło w  sobotni wieczór, 26 
września, przy ul. Sowińskiego 
w Głownie, w pobliżu rodzinne-
go domu dziewczyny. Z relacji 

mieszkańców okolicy wynika, 
że zmrok i pogoda nie zachęca-
ły wówczas do wyjścia z domu, 
dlatego przypuszczają, że nikt 
nie widział rozgrywających się 
na ulicy, mrożących krew w ży-
łach scen. 

Poszkodowaną Alicję K., le-
żącą na  ziemi, dostrzegli dopie-
ro przypadkiem przejeżdżają-
cy obok mieszkańcy okolicy. To 

oni udzielili jej pierwszej pomo-
cy i powiadomili służby o ataku, 
którego stała się ofiarą, ale wów-
czas napastnika już w pobliżu nie 
było. 

Z oficjalnych doniesień wyni-
ka, że dziewczyna znajdowała się 
w ciężkim stanie wskutek zada-
nej nożem rany, z nieoficjalnych 
– że doznała rozległych obrażeń 
narządów wewnętrznych. Nie-

zwłocznie została przetransporto-
wana do Instytutu Centrum Zdro-
wia Matki Polki w Łodzi, gdzie 
nadal walczy o  życie na  Pedia-
trycznym OIOM-ie.

– Nastolatka trafiła do  nas 
w stanie ciężkim. Przeszła skom-
plikowaną operację. do dziś prze-
bywa na  Oddziale Intensyw-
nej Terapii, gdzie walczy o życie  
– powiedział nam rzecznik wspo-
mnianego centrum zdrowia Adam 
Czerwiński.

Przed policją schował 
się w piwnicy
Ze wstępnych ustaleń funkcjo-

nariuszy policji wynika, że dziew-
czyna została pchnięta nożem 
w brzuch przez swojego partnera 
po kłótni. Tuż po dokonaniu be-
stialskiego aktu 23-letni miesz-
kaniec powiatu zgierskiego miał 

pozostawić ją na ulicy i oddalić 
się z miejsca zdarzenia. Przed or-
ganami ścigania ukrywał się, cią-
gle zmieniając miejsce swojego 
pobytu i planując dalszą uciecz-
kę. 

W tym czasie funkcjonariu-
sze przeczesywali teren miasta, 
sprawdzając wszystkie miejsca, 
w  których mógłby przebywać. 
Odnaleźli go nazajutrz na terenie 
jednej z prywatnych posesji, zaś 
nam udało się ustalić, że było to 
w  pobliżu Piasków Rudnickich. 
Okazało się, że mężczyzna ukry-
wa się w pomieszczeniu pod pod-
łogą, do którego prowadziła spe-
cjalna pokrywa.  str. 2

agnieszka 
wojcieszek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Robiliśmy wszystko,  
by pomóc jej 
wyzwolić się z tego 
nieszczęśliwego 
związku.

Matka

Głowno | Lokatorzy dopytują 

Kiedy kaloryfery będą ciepłe?
Spośród trzech spółdzielni mieszkaniowych  
na terenie Głowna (2) i Strykowa (1)  
dwie zdecydowały się już uruchomić centralne 
ogrzewanie. Ta ze Strykowa po dość zimnym  
i deszczowym weekendzie,  
a Spółdzielnia Mieszkaniowa w Głownie  
po interwencjach mieszkańców.

– Uruchamiamy od jutra. 
Taką dyspozycję otrzymałem 
ze  Zgierza – dowiedzieliśmy 
się w  poniedziałek, 28 wrze-
śnia, w  Administracji Zasobami 
Mieszkaniowymi rejon Stryków 
Zgierskiej Spółdzielni Mieszka-
niowej. I faktycznie od wtorkowe-
go popołudnia kaloryfery w sze-
ściu budynkach wielorodzinnych 
ZSM w  Strykowie były ciepłe.

– Wstrzymujemy się jeszcze 
z ostateczną decyzją o  włącze-
niu centralnego ogrzewania co 
najmniej do  początku paździer-
nika. Każdy dzień ogrzewania 
więcej to dodatkowy koszt dla 
mieszkańców. Poczekajmy jesz-
cze dzień, dwa, a  może jeszcze 
kilka dni. Prognoza pogody dla 
Głowna nie jest szczególnie zła 
– powiedział nam z kolei pre-
zes Spółdzielni Mieszkaniowej 
w  Głownie Janusz Zwoliński 
w poniedziałek przed południem. 
Następnego dnia po rozmowie 

z nami jednak zadecydował,  
że centralne ogrzewanie zostanie 
włączone i już we wtorek w go-
dzinach popołudniowych kalo-
ryfery w wielu blokach były cie-
płe. Skąd taka zmiana decyzji? 
– Mieliśmy kilka telefonów w tej 
sprawie od mieszkańców, którzy 
mówili, że w  mieszkaniach jest 
zimno i wzięliśmy również ich 
sugestie pod uwagę – dowiedzie-
liśmy się w spółdzielni. 

W zasobach tej największej 
w  Głownie spółdzielni miesz-
kaniowej są łącznie 34 budynki 
z 1.315 mieszkaniami zasilanymi 
z kilku różnych kotłowni. Proces 
uruchamiania i rozruchu central-
nego ogrzewania w różnych blo-
kach może wyglądać więc nieco 
inaczej i odbyć się w nieco innym 
terminie lub innych godzinach. 
Każdy z blokowych węzłów mu-
szą odwiedzić pracownicy spół-
dzielni, by dokonać sprawdzenia 
i ewentualnych regulacji. 

Z włączeniem ogrzewania 
wstrzymuje się jeszcze również 
Spółdzielnia Mieszkaniowa „For-
tuna” w  Głownie, która w  swo-
ich zasobach ma tylko trzy bu-
dynki z centralnym ogrzewaniem. 
Mieszkania w pozostałych budyn-
kach „Fortuny” lokatorzy ogrze-
wają indywidualnie. 

– Z tego co widziałem, to rów-
nież w tych budynkach, gdzie nie 
ma centralnego ogrzewania, dym 
z  kominów jeszcze nie leci… – 
usłyszeliśmy w administracji For-
tuny. W tej spółdzielni rozważają 
na najbliższe dni takie rozwiąza-
nie, by włączać centralne ogrze-
wanie np. na  2-3 godziny wcze-
snym rankiem oraz na  godzinę 
czy dwie późnym wieczorem. 
 str. 5

Ćwierć wieku
księdza Banacha
na placówce u św. Jakuba. str. 7

Stryków | Skutki złej decyzji

Nie zdążyła przejechać na żółtym świetle 
Na żółtym świetle 
postanowiła wjechać  
na skrzyżowanie 
rowerzystka.  
Jej przejażdżka zakończyła 
się pod kołami busa.

Do zdarzenia doszło w  środę, 
23 września, w godzinach popo-

łudniowych na skrzyżowaniu uli-
cy Targowej oraz Warszawskiej 
w Strykowie. 

65-letnia mieszkanka powia-
tu zgierskiego wjechała na skrzy-
żowanie, pomimo tego, że sygna-
lizator wskazywał żółte światło. 
Chwilę później okazało się, że 
nie zdołała bezpiecznie opuścić 
skrzyżowania, bowiem jej nie-

ostrożność doprowadziła do  zde-
rzenia z  busem marki Merce-
des. Pojazdem kierował 45-letni 
mieszkaniec Sosnowca w  woje-
wództwie śląskim. Na  miejsce 
konieczne było wezwanie karetki 
pogotowia, jednak uczestnicy nie 
odnieśli poważniejszych obrażeń. 
Byli trzeźwi. Nieostrożną rowe-
rzystkę ukarano mandatem.  aw

Rzut oKIEM | PRzyjdzIe NAm PRzywykNąć? 
Po raz kolejny oSP  
z Woli Cyrusowej 
w gminie Dmosin 
na prośbę wójt zajęła 
się dezynfekcją sali 
oraz placu zabaw 
w sąsiedztwie strażnicy. 
do dezynfekcji placu 
wykorzystano opryskiwacz 
ręczny ze środkiem 
do dezynfekcji, natomiast 
do dezynfekcji sali 
generator ozonu. 
Oczywiście oprysku 
dokonywał strażak 
w stroju ochronnym. 
Czy przyjdzie nam już – 
w kontekście koronawirusa 
– przywyknąć do takich 
obrazków? O kolejnych 
zachorowaniach – czytaj 
na str 3. makfO

T.
 O

S
P

 w
O

LA
 C

y
R

u
S

O
w

A



 www.lowiczanin.info2 1 października 2020      nr 40   

Bezpieczeństwo
NASI DzIENNIKARzE Do WASzEJ DYSPozYCJI 
oD 8.30 Do 15.30
Telefon redakcyjny 500 105 803  
e-mail: marcin.kucharski@lowiczanin.info
marcin kucharski

Głowno | Tragedia przy ul. Sowińskiego. Alicja uczyła się w Łowiczu

Ugodził nożem swą dziewczynę, 
ukrywał się pod podłogą

dokończenie ze str. 1

Śledczy nie dali się zwieść po-
zorom i odnaleźli napastnika, po-
mimo starań ze strony jego sa-
mego, a także 44-letniego wujka, 
który dla niepoznaki przykrył 
wejście do piwnicy dywanem. 
Obaj mężczyźni zostali zatrzyma-
ni i noc spędzili w celi zgierskie-
go aresztu.

to była kwestia czasu
W toku działań reporterskich 

udało nam się ustalić, że 23-letni 
Daniel F. był już notowany za kon-
flikty z prawem, choć policja nie 
zdradza szczegółów jego krymi-
nalnej przeszłości. Ci, którzy go 
znali, potwierdzają, że był obję-
ty nadzorem policyjnym. Ponad-
to, orzeczono wobec niego karę 
pozbawienia wolności w  zawie-
szeniu i miało to związek z bój-
kami, jakich się dopuszczał, m.in. 
z  dotkliwym pobiciem poprzed-
niej partnerki. Dodatkowo, zda-

rzało mu się nadużywać alkoholu,  
po którym stawał się agresywny.

– To była tylko kwestia czasu. 
Typ był podejrzany, więc wiele 
osób spodziewało się, że ta znajo-
mość może się tak zakończyć, ale 
nikt nie był przecież w stanie tego 
wtedy udowodnić – sugerują nasi 
rozmówcy.

Mieszkańcy okolicy, którzy 
o  sytuacji dowiedzieli się od na-
szego reportera, byli wstrząśnięci, 
że w pobliżu ich domostw mogło 
dojść do tak wstrząsających scen.

– Aż trudno w to uwierzyć. Ja-
kim trzeba być człowiekiem, żeby 
zaatakować nożem bliską osobę, 
a potem pozostawić ją na pastwę 
losu? W głowie się to nie mieści  
– podkreślają.

wierzyła, że miłość  
go odmieni
Związek nastoletniej mieszkan-

ki Głowna i  sporo starszego od 
niej Daniela F. rozpoczął się bli-
sko półtora roku temu. Znali się 

jednak dwukrotnie dłużej, a  do 
ich pierwszego spotkania do-
szło za sprawą wspólnych znajo-
mych. Zarówno dziewczynie, jak 
i  jej rodzinie, znana była krymi-
nalna przeszłość chłopaka. Bliscy 
Alicji nie akceptowali tego wy-
boru i  wielokrotnie przestrzegali 
ją przed tą znajomością, jednak, 
mimo wielu starań, nie byli w sta-
nie wpłynąć na postępowanie za-
kochanej dziewczyny. Naszemu 
reporterowi udało się porozma-
wiać z mamą zaatakowanej nasto-
latki, która zapewnia, że ze wzglę-
du na przeszłość mężczyzny nie 
była w stanie go zaakceptować.

– Robiliśmy wszystko, by po-
móc jej wyzwolić się z tego nie-
szczęśliwego związku, ale ona 
wierzyła, że miłość go odmieni. 
Jego także prosiłam, by zostawił 
córkę w spokoju i by się rozstali, 
ale on ciągle powtarzał, że to nie-
możliwe, bo ją kocha. Wiedzieli-
śmy, że bywa agresywny, ale nikt 
chyba nie podejrzewał, że byłby 
gotów ją zabić – tłumaczy.

z nożem czekał na nią 
pod domem
Z relacji bliskich dziewczyny 

wynika, że feralnego dnia Alicja 

spotkała się z partnerem i pokłó-
cili się. 

W drodze do domu odwiedzi-
ła przyjaciółkę, a  w tym czasie 
23-latek jej poszukiwał. W celu 
ustalenia miejsca jej przebywania 
kontaktował się z  mamą dziew-
czyny, a w rozmowie z nią groził, 
że „wszystko skończy”.

– Czułam, że może wydarzyć 
się coś złego, ale nie przypusz-
czałam, że będzie z nożem czekał 
na jej powrót do domu. Nie spo-
dziewałam się, że będzie chciał ją 
zabić – zauważa nasza rozmów-
czyni, podkreślając jednocześnie, 
że sobotnie wydarzenie jest tra-
gedią nie jednej, lecz dwóch ro-
dzin. 

– Wiem, że dla jego rodziców 
to także cios. Oni przez cały czas 
dobrze traktowali Alicję i wierzy-
li, że pod jej wpływem ich syn 
się zmieni. Dziś również cierpią 
– dodaje.

Posiedzi do końca 
życia?
Jak czytamy w  komunika-

cie Komendy Powiatowej Policji 
w Zgierzu, żmudna wielogodzin-
na praca śledczych i zgromadzony 
w sprawie materiał dowodowy po-

zwoliły na przedstawienie 23-lat-
kowi zarzutu usiłowania zabójstwa 
dziewczyny. Za takie przestępstwo 
grozi kara nawet dożywotniego 
pozbawienia wolności. 44-letni 
wujek napastnika, który w  prze-
szłości był już karany, również 
może usłyszeć zarzut utrudniania 
postępowania poprzez ukrywanie 
sprawcy. Grozi za to kara do 5 lat 
pozbawienia wolności.

Potrzebna krew  
dla nastolatki
W wyniku ran odniesionych 

w trakcie ataku 16-latka straciła 
dużo krwi, dlatego w kolejnych 
dniach Głowno i okolice obiegła 
informacja o  zbiórce tego cen-
nego surowca. O udział w  niej 
nadal apeluje rodzina nastolat-
ki. Krew można oddawać w Re-
gionalnym Centrum Krwiodaw-
stwa i Krwiolecznictwa w Łodzi 
na ul. Franciszkańskiej 17/25, 
otwartym w dni robocze od go-
dziny 7.00 do 17.30 (we wtorki 
i czwartki) lub do 15.30 (w po-
niedziałki, środy i piątki), a także 
w soboty od 8.00 do 13.30. Moż-
na to zrobić również w każdym 
punkcie krwiodawstwa – wów-
czas należy wskazać, że przeka-
zujemy krew dla Alicji Kowal-
skiej przebywającej w Instytucie 
Centrum Zdrowia Matki Polki 
w Łodzi.

Z apelem o  oddawanie krwi 
wystąpiła również dyrekcja Ze-
społu Szkół Ponadpodstawowych 
nr 3 w Łowiczu, czyli szkoły, do 
której uczęszcza Alicja. Uczy się 
tam w klasie drugiej na kierunku 
technik usług fryzjerskich. W roz-
mowie z naszym reporterem dy-
rektor placówki Wojciech Baleja 
wielokrotnie podkreślał, że doło-
ży wszelkich starań, by pomóc 
uczennicy.

– Chcemy wesprzeć uczennicę 
w  tych trudnych chwilach. Wie-
my, że potrzeba krwi i apelujemy, 

by oddawali ją ci, którzy mogą.  
W tym celu nawiązaliśmy rów-
nież kontakt z PCK. Wierzymy, że 
uda się pomóc – twierdzi dyrektor.

wspierają nas  
dobrzy ludzie
Mieszkańcy Łowicza rów-

nież będą mieli okazję, by wes-
przeć potrzebującą nastolatkę. 
W poniedziałek, 5 października,  
na Starym Rynku dostępny bę-
dzie mobilny punkt poboru krwi 
Regionalnego Centrum Krwio-
dawstwa i  Krwiolecznictwa 
w  Łodzi. Rejestracja potencjal-
nych krwiodawców odbędzie się 
w godzinach 9.00-11.00. Miesz-
kanka Głowna jest posiadaczką 
grupy krwi 0 Rh-.

– To cud, że moja córka żyje. 
Dzielnie walczy o  życie i  wie-
rzymy, że najgorsze już za nami.  
W tych trudnych chwilach po-
maga nam świadomość, że wo-
kół jest wielu wspaniałych lu-
dzi, którzy nas wspierają. Jestem 
wdzięczna za pomoc wszystkim: 
sąsiadom, którzy odnaleźli cór-
kę po ataku i udzielili jej pomo-
cy, lekarzom i  ratownikom me-
dycznym, którzy każdego dnia 
dają z siebie wszystko, by ją ura-
tować, mieszkańcom naszego 
miasta za wiele ciepłych słów, 
a wreszcie tym, którzy angażują 
się w zbiórkę krwi z nadzieją, że 
Alicja powróci do zdrowia i bę-
dzie mogła nadal żyć – podkreśla 
mama dziewczyny.  aw

zatrzymanie 23-latka. już wcześniej mężczyzna był notowany  
za konflikty z prawem. 
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Gmina Stryków | Pomoc drogowa

Nocne manewry na parkingu  
(nie)utwardzonym tłuczniem
Dwa samochody ciężarowe 
utknęły w nocy z niedzieli 
na poniedziałek,  
27 / 28 września, na dopiero 
co utwardzonym tłuczniem 
parkingu w sąsiedztwie 
magazynów firmy DPD 
w okolicach Strykowa. 

Żeby je wyciągnąć, kierowcy 
musieli wezwać do pomocy cięż-
ki holownik firmy Ratownictwo 
Drogowe „Admar”. 

– Najpierw zakopała się jed-
na ciężarówka, a  drugą kierow-
cy próbowali ją wyciągać. Ten 
samochód też ugrzązł. Kierow-

cy już więcej nie próbowali wy-
ciągać się we własnym zakresie 
i wezwali nas. To były takie noc-
ne manewry przy magazynach. 
Bez holownika by nie wyjechali 
– dowiedzieliśmy się od jednego 
z pracowników firmy zajmującej 
się ratownictwem drogowym.

Samochody ugrzęzły, ponie-
waż tłuczeń, którym został utwar-
dzony ów parking, jeszcze nie zo-
stał wystarczająco uwalcowany. 
Na tę sytuacje nałożyły się dość 
intensywne opady deszczu, któ-
re spowodowały, że grunt stał się 
grząski. 

– Na parkingu stało chy-
ba z pięć samochodów ciężaro-

wych, ale wyciągaliśmy tylko te 
dwa, które zakopały się prawie 
po oś. Inni kierowcy nie zgłasza-
li potrzeby pomocy – dowiedzie-
liśmy się w ratownictwie drogo-
wym.

Następnego dnia, w poniedzia-
łek, w  godzinach popołudnio-
wych, życie dopisało ciąg dalszy 
scenariusza. – Chyba nas lubią 
na tych magazynach – podpisał 
zdjęcie z  kolejnej akcji wyciąga-
nia samochodu ciężarowego za-
kopanego na tym samym par-
kingu pracownik specjalistycznej 
pomocy drogowej. Wyciągany był 
jeden z  tych samochodów, któ-
rych kierowcy w nocy twierdzili,  
że nie będą następnego dnia po-
trzebowali pomocy. Mimo że  
na parkingu nie było już mokro, 
okazało się, że jest nadal zbyt 
grząsko, by wyjechać z niego cię-
żarową Scanią.  mak Samochody ciężarowe zakopały się na parkingu utwardzonym tłuczniem. 
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jestem wdzięczna  
za pomoc wszystkim: 
sąsiadom, którzy 
odnaleźli córkę  
po ataku i udzielili jej 
pomocy, lekarzom 
i ratownikom 
medycznym, 
mieszkańcom  
za wiele ciepłych słów, 
a wreszcie tym,  
którzy angażują się 
w zbiórkę krwi.

to jest jak koszmar  
– nastroje w szkole alicji 
dźgnięta nożem w sobotę 
w głownie Alicja jest 
uczennicą zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych nr 3  
w Łowiczu. Cała szkoła 
trzyma kciuki za jej szybki 
powrót do zdrowia.
Alicja uczy się w II klasie 
na profilu Technik usług 
fryzjerskich. jest normalną, 
życzliwą dla innych, 
powszechnie lubianą 
uczennicą. uczy się dobrze 
i nie stwarzała problemów 
wychowawczych. – Świetna 
dziewczyna, tylko ostatnio 
za bardzo zaangażowała się 
relację z tym narkomanem 
– usłyszeliśmy od uczniów. – 
Raczej wiadomo było, że to 

nie jest odpowiedni partner 
dla niej.
Siłą rzeczy nasuwają się 
analogie do niedawnego 
przypadku karoliny, 
uczennicy tej samej szkoły. 
Tamta dziewczyna zginęła, 
ta żyje, ale uczniowie mimo 
to mają wrażenie, że to jak 
„deja vu” – starszy o kilka 
lat chłopak, nóż, a w tle 
dopalacze. – Ten rok jest 
jak jakiś koszmar – mówi 
jedna z uczennic. – Najpierw 
ta epidemia, potem śmierć 
karoliny. mieliśmy nadzieję, 
że po powrocie do szkoły 
wszystko zacznie się na nowo 
układać, a tu kolejny dramat. 
Trudno w to uwierzyć.
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 �23 września ok. godz. 10.30 
w Swędowie, kierujący Chevrole-
tem 63-letni mieszkaniec Łodzi nie 
ustąpił pierwszeństwa przejazdu 
Renaultowi, którym kierował 31-la-
tek. uczestnicy byli trzeźwi. 

 �25 września o godz. 2.50 w So-
snowcu kierujący Oplem 50-letni ło-
wiczanin nie zachował wystarczają-
cej odległości i uderzył w tył Skody. 
uczestnicy kolizji byli trzeźwi. 

 �28 września ok. godz. 14  
w Bratoszewicach patrol zgierskiej 
drogówki zatrzymał 43-letniego ro-
werzystę. Badanie wykazało 2,54 
promila alkoholu w organizmie. 

 �29 września o godz. 8.05 na 
ul. Sienkiewicza w Strykowie patrol 
zatrzymał 34-letniego nietrzeźwego 
rowerzystę. Badanie wykazało 1,44 
promila alkoholu.

Gmina Stryków | Niezapowiedziane ćwiczenia strażackie w Corningu 

Zaskoczeni byli i strażacy  
i pracownicy
Z symulowanym pożarem 
hali produkcyjnej, 
podczas którego poważnie 
poszkodowane zostały dwie 
osoby mieli do czynienia  
w ostatnia sobotę,  
26 września strażacy  
i pracownicy firmy Corning 
produkującej  
w zakładzie w Strykowie 
m.in. kable światłowodowe.

– Utrzymywaliśmy te ćwicze-
nia w  tajemnicy zarówno przed 
strażakami, jak też i  przed pra-
cownikami firmy Corning, żeby 
był również element zaskoczenia. 
Widziało o nich tylko kilka osób 
z grona kierownictwa firmy i stra-
ży zawodowej ze Strykowa – re-
lacjonuje dowódca JRG Stryków 
Bartłomiej Tomczuk. Ze wzglę-
dów bezpieczeństwa oraz też dla-
tego, żeby nie tworzyć dodatko-
wego zamieszania, na teren firmy 
w tym czasie nie były wpuszcza-
ne postronne osoby. Strażacy zo-
stali zaalarmowali około godziny 
15. Udział w ćwiczeniach brało 8 
zastępów staży, w tym 2 zastępy 
JRG Stryków oraz straże ochotni-
cze ze Strykowa, Kiełminy, Głow-
na, Popowa Głowieńskiego, Lu-
biankowa oraz Mąkolic. 

– Symulowany był pożar hali 
produkcyjnej, dwie osoby miały 
zostać poszkodowane, w tym jed-
na miała znajdować się na dachu 
budynku. Strażacy musieli ewa-
kuować poszkodowanego z  da-
chu, ale cały czas przy tym pra-
cując w  aparatach ochrony dróg 
oddechowych. Zwracaliśmy też 
uwagę na współpracę jednostek, 
łączność i procedury – dowiedzie-
liśmy się w straży w Strykowie. 

Na przykład jednostka Ochot-
niczej Straży Pożarnej z Mąkolic 
w  gminie Głowno zabezpiecza-
ła wraz ze strażakami zawodo-
wymi JRG Stryków transport po-
szkodowanego z dachu z użyciem 

podnośnika, którym dysponu-
je zawodowa straż ze Strykowa. 
Utrudnieniem dla strażaków było 
też to, że ze względu na symulo-
wane zadymienie lub zagrożenie 
zadymieniem, również i tutaj mu-
sieli pracować w strojach ochron-
nych i aparatach oddechowych. 

W trakcie ewakuacji poszko-
dowanego na noszach z  dachu, 
prowadzący ćwiczenia zakomu-
nikował (nie wszystko przecież 
da się symulować), że przestał on 
oddychać i  nie wykazuje oznak 
czynności życiowych. Strażacy 

musieli więc jak najszybciej przy-
stąpić do reanimacji, co też rychło 
uczynili po zwiezieniu poszkodo-
wanego z dachu. Reanimację pro-
wadzili dobrych kilka minut, do 
momentu przyjazdu zespołu ra-
townictwa medycznego, który go 
przejął. 

Inni strażacy w tym czasie mie-
li za zadanie przeszukanie – rów-
nież w  aparatach ochrony dróg 
oddechowych – całej hali produk-
cyjnej. Gdzieś tam miał bowiem 
znajdować się drugi poszkodowa-
ny. Wcześniej natomiast pracow-
nicy zakładu musieli zatrzymać 
awaryjnie linię produkcyjną. To 
był też i dla nich element ćwiczeń, 
podobnie jak ewakuacja. 

Pozostałe jednostki straży brały 
udział w symulowanym gaszeniu 
pożaru hali oraz pomagały w po-
szukiwaniu drugiego poszkodo-
wanego. 

– Takie ćwiczenia mogłyby od-
bywać się nawet co miesiąc. Są dla 
nas bardzo wartościowe. Poznali-
śmy zakład, trenowaliśmy współ-
pracę kilku jednostek straży i pro-

cedury jak należy postępować 
– uważa Piotr Ciesielski z Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Mąkoli-
cach, który też brał udział w ćwi-
czeniach. 

– Prowadzący ćwiczenia zwra-
cał też uwagę, by nie dochodziło 
do sytuacji, że jeden ze strażaków 
z roty (jest to dwuosobowy zespół 
ratowników wchodzący w  skład 
tego samego zastępu lub specjali-
stycznej grupy ratowniczej wyko-
nujący te same działania – przyp. 
red.) traci kontakt wzrokowy 
z drugim. To też ważne – powie-
dział nam inny strażak. 

– Doceniamy chęć współpracy 
ze strony firmy, która udostępni-
ła nam zaawansowany technolo-
gicznie zakład i nawet wstrzyma-
ła awaryjnie produkcję, co też 
niewątpliwie wiąże się z  dodat-
kowym kosztem – mówi Bartło-
miej Tomczuk z  JRG Stryków. 
– w takich sprawach zawsze war-
to współpracować – powiedzia-
ła nam krótko dyrektor ds. BHP 
w  firmie Corning Antonina He-
rian.  mak

Powiat zgierski | Sytuacja epidemiczna

Dwa razy więcej 
zakażonych
Do siedmiu wzrosła liczba 
stwierdzonych zakażeń 
koronawirusem w naszej 
okolicy. w skali powiatu jest 
ich już 41 i jest to dwukrotny 
wzrost zachorowań 
w porównaniu do danych 
z ubiegłego tygodnia.

Z opublikowanego wczoraj (30 
września) raportu Powiatowej Sta-
cji Sanitarno-Epidemiologicz-
nej w Zgierzu jednoznacznie wy-
nika, że zakażonych przybywa. 
w Głownie i gminie Stryków no-
tuje się po 3 osoby z takim proble-

mem, zaś jedną w gminie Głow-
no. Jednej osobie, pochodzącej 
właśnie z terenu tej gminy, udało 
się w trakcie minionego tygodnia 
wyzdrowieć. U nas wzrost zaka-
żeń nie jest radykalny, ale może 
wzbudzać obawy, tym bardziej, że 
w skali całego powiatu przybywa 
ich dość szybko. Lawinowo wzra-
sta również liczba osób objętych 
kwarantanną: jeszcze przed dwo-
ma tygodniami było ich w powie-
cie 39, w zeszłym tygodniu 149, 
a obecnie już 430. Na szczęście, 
od wielu tygodni nie zmieniła się 
liczba zgonów w  naszej okolicy 
i wciąż wynosi 16.  aw

Gmina Stryków | Badanie socjologiczne

Studenci Uniwersytetu Warszawskiego badają strykowskie wsie
Mieszkańcy 
podstrykowskich wsi 
mogli nieźle się zdziwić 
gdy podczas zeszłego 
tygodni do ich domów 
pukali młodzi mężczyźni 
i wypytywali  
o szczegóły z ich życia 
oraz przemyślenia.

Tymi ,,tajemniczymi mężczy-
znami” byli studenci Uniwersy-
tetu Warszawskiego, którzy pod 
okiem dr. Pawła Orzechowskie-
go w ramach praktyk naukowych 
udali się na obóz badawczy do na-
szej gminy, by przeprowadzić ba-
danie socjologiczne.

Studenci badali społeczeństwo 
na 3 płaszczyznach: życie na wsi, 
zróżnicowanie religijne społecz-
ności oraz pojawienie się pande-
mii. Adeptów socjologii intere-
sowało jak mieszkańcy żyją we 
wspólnocie, czy tworzą jakieś sto-
warzyszenia, jakie mają relacje 
ze sobą czy z lokalnymi władza-
mi oraz jak radzą sobie z trudnym 
czasem pandemii. 

Naturalnie pojawia się pytanie: 
dlaczego wybrali akurat gminę 
Stryków? Otóż dr. Orzechowski 
bardzo szybko nam to wyjaśnia. 
– Interesują nas tereny zróżni-
cowane. Funkcjonowanie obok 
siebie ludzi różnej wiary jest dla 
nas niezwykle ciekawe – tłuma-

czy. Patrząc na nasza lokalną spo-
łeczność globalnie, istnienie we-
wnątrz tak małej społeczności 
dwóch reprezentowanych wła-
ściwie po równo odmian chrze-
ścijaństwa jest swego rodzaju fe-
nomenem. Dlatego też badacze 
interesowali się: jak dogadują się 
między sobą mieszkańcy o  róż-
nym wyznaniu? Czy pojawiają 
się konflikty? a może wręcz prze-
ciwnie – mieszane małżeństwa? 

Dowiadujemy się, że przepro-
wadzenie takiego badania musi 
być skrupulatnie przygotowa-
ne. Studenci nie prowadzą bada-
nia statystycznego, dlatego liczy-
ła się dla nich jakość, a nie ilość 
wypowiedzi. Zrezygnowali z kla-

sycznych ankiet na rzecz bardziej 
intymnych wywiadów. – Spotka-
nie trwało 2 godziny. Dawano się 
nam wygadać. Wcale nam nie 
przerywano – mówi nam jedna 
z respondentek. 

Wzięcie udziału w  badaniu 
było swego rodzaju nobilitacją. 
Poprzez kontakt z  sołtysem ba-
daczom wskazywano osoby, któ-
re są zaangażowane społecznie 
i  będą miały coś ciekawego do 
powiedzenia podczas wywiadu. 
Gdy już wytypowano odpowied-
nie osoby do ich drzwi pukał so-
cjolog i  zapraszał na wieczorne 
spotkanie podczas, którego za-
dawano zgromadzonym pytania 
i  skrupulatnie notowano ich od-

powiedzi, aby później wyciągnąć 
wnioski. 

– Mieszkańcy są bardzo otwar-
ci. Studenci przeprowadzają kil-
kanaście wywiadów dziennie – 
mówi nam dr Orzechowski. Choć 
jak się dowiadujemy z deklarowa-
nej 7 na spotkaniu w Niesułkowie 
pojawiły się tylko 3 osoby, ale to 
zapewne tez pozwoli socjologom 
wyciągnąć jakieś wnioski.

Badanie było prowadzone na 
przestrzeni tygodnia – od 19 do 
25 września. Na same wnioski 
z przeprowadzonych badań należy 
jeszcze, jednak poczekać, ponie-
waż zgromadzony materiał musi 
zostać poddany analizie, a później 
odpowiednio zredagowany.  ek

W Corningu tylu jednostek straży jeszcze nie było. ćwiczenia zostały omówione po ich zakończeniu. 
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Takie ćwiczenia 
mogłyby odbywać 
się nawet co 
miesiąc. Są dla nas 
bardzo wartościowe. 

Piotr Ciesielski, 
oSP Mąkolice

tak wyglądają teraz krzewy winorośli posadzone w maju.
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Bratoszewice | ŁOdR

Konferencja w winnicy 
Na pierwszą konferencję we 

własnej, zorganizowanej w  maju 
tego roku, „Winnicy w Sercu Pol-
ski” zaprasza w środę, 7 paździer-
nika Łódzki Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego zs.w Bratoszewicach. 

Zainteresowani będą mieli oka-
zję poznać podstawy agrotechniki 
i pielęgnacji winorośli, zarówno 
w  teorii jak i w  praktyce. Kon-
ferencja rozpoczyna się o godz. 
9.00 w  ŁODR przy ul. Nowo-
ści 32. Głównym prowadzącym 
będzie szkółkarz Tomasz Golis, 
który pomagał w dobieraniu od-
mian winorośli przed majowym 
założeniem winnicy w  ŁODR. 
O tym, że w Bratoszewicach po-

wstaje taka winnica pisaliśmy 
w WG 22/2020 w artykule „Wina 
z tego nie będzie, ale…” Na oko-
ło 11-arowym poletku przed wej-
ściem do głównego budynku 
biurowego posadzonych wtedy 
zostało ok. 200 sadzonek winoro-
śli w 12 różnych odmianach. Teraz 
rosną tam już dorodne krzewy wi-
norośli, ale jeszcze nie owocujące. 

Podczas konferencji będzie 
można dowiedzieć się m.in. Jak 
dobrać stanowisko i przygotować 
glebę pod winnicę, poznać mate-
riał szkółkarski i dowiedzieć się 
o pielęgnacji młodych krzewów, 
zwalczaniu chorób i szkodników 
winorośli.  mak
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Głowno | Petycja mieszkańców ul. granicznej

Jest nadzieja na lepszą drogę
Odchodzące lato to dla nich moment ulgi, 
że kończy się czas, gdy we znaki dawały się 
wirujące nad ulicą tumany kurzu. Jednocześnie 
wiedzą, że wraz ze zbliżającym się sezonem 
jesienno-zimowym nadejdzie dla nich okres 
wszechobecnego błota, kałuży oraz wybojów. 

Mowa o mieszkańcach ul. Gra-
nicznej w Głownie, którzy zwró-
cili się do burmistrza z  prośbą 
m.in. o utwardzenie drogi, z której 
codziennie korzystają.

W piśmie skierowanym do bur-
mistrza szczegółowo opisują pro-
blemy wynikające ze stanu dro-
gi na odcinku od ul. Żwirki do 
ul. Dworskiej, prosząc o  popra-
wę jej jakości, a  zarazem budo-
wę niezbędnej infrastruktury ka-
nalizacji deszczowej. Zaznaczają, 
że w okresie letnim, a więc czasie 
sprzyjającym suszy, tumany ku-
rzu unoszą się nad drogą po prze-
jechaniu pojazdu przez długi czas, 
osiadając na elewacjach i  szko-
dząc zdrowiu. Wraz z odejściem 
lata odczuwają więc w  tym za-
kresie ulgę, jednak z zaniepokoje-
niem myślą już o nadchodzącym 

sezonie jesienno-zimowym, bo 
ten oznacza dla nich uciążliwości 
związane z  wybojami na drodze 
oraz kałużami. 

– Szczególnie krytyczny stan 
nawierzchni występuje w okresie 
opadów, wówczas osoby uczęsz-
czające tą drogą mają proble-
my z poruszaniem się, gdyż całą 
drogę pokrywa błoto, co znacz-
nie utrudnia dojście oraz dojazd  
do posesji – wyjaśniają w piśmie.

Ponadto, uskarżają się na suk-
cesywne zniszczenia ulicy, wy-
nikające z  przeprowadzanych 
w  okolicy inwestycji, m.in. przy 
ul. Dworskiej, Żwirki i 11 Listo-
pada.

– Pragniemy zauważyć, że na-
sza ulica przy każdorazowym 
przeprowadzaniu inwestycji pobli-
skich ulic […] używana jest jako 
droga techniczna do transportu 
materiałów budowlanych, przez co 
sukcesywnie obecna nawierzch-
nia jest dewastowana – wyjaśniają, 
podkreślając zarazem, iż nie czu-
ją się traktowani na równi z inny-

mi mieszkańcami naszego miasta 
w  zakresie zaspokajania zbioro-
wych potrzeb wspólnoty.

jeśli będzie dotacja, 
będzie droga
Z odpowiedzi przygotowanej 

przez Urząd Miejski w  Głownie 
wynika, że jest nadzieja na reali-
zację takiej inwestycji w nieodle-
głej przyszłości. Burmistrz Grze-
gorz Janeczek wystąpił bowiem 
z wnioskiem do Prezesa Rady Mi-
nistrów za pośrednictwem Wo-
jewody Łódzkiego o  dofinanso-
wanie budowy dróg w  ramach 
Rządowego Funduszu Inwesty-

cji Lokalnych. Zgodnie z  treścią 
wniosku, dotacja miałaby obejmo-
wać właśnie budowę nawierzchni 
ul. Granicznej wraz z kanalizacją 
deszczową na wspomnianym od-
cinku, a także budowę nawierzch-
ni Placu Reymonta i ul. 11 Listo-
pada na odcinku od ul. Żwirki do 
ul. Dworskiej (również wraz z sie-
cią kanalizacji deszczowej). 

Koszt całkowity takich działań 
opiewa na łączną kwotę 2.634.000 
złotych. Jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z planem i dofinansowa-
nie uda się uzyskać, przedsięwzię-
cie zostanie zrealizowane w latach 
2021-2022.

– Jednocześnie pragnę zauwa-
żyć, że nie możemy zgodzić się 
z  Państwa opinią o  nierównym 
traktowaniu mieszkańców ul. Gra-
nicznej, gdyż od czasu powstania 
dokumentacji projektowej i  uzy-
skania pozwolenia na budowę, na 
wskazanym przez Państwa odcin-
ku ulicy Granicznej zrealizowano 
rozbudowę sieci kanalizacji sani-
tarnej [...]. Zrealizowano też bu-
dowę oświetlenia ulicy, co wraz 
z  budową kanalizacji sanitarnej 
pozwoliło na uzbrojenie terenu 

w sposób umożliwiający w przy-
szłości budowę utwardzonej na-
wierzchni – wyjaśnia w odpowie-
dzi Arkadiusz Janiak, kierownik 
Referatu Infrastruktury Technicz-
nej Urzędu Miejskiego w  Głow-
nie.

Przypomnijmy, że w  przypad-
ku zaistnienia konieczności napra-
wy drogi gruntowej mieszkańcy 
miasta mogą zgłaszać taką potrze-
bę w MZK. Bieżące naprawy są 
wykonywane poprzez wyrówna-
nie terenu równiarką drogową. 

agnieszka 
wojcieszek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Stryków | dofinansowanie

Boisko w Strykowie: województwo pomoże 
15 września milion złotych po-

chodzące z budżetu województwa 
łódzkiego zasiliło dziesiątki gmin 
i powiatów z województwa łódz-
kiego. 

Dofinansowanie przeznaczo-
ne jest na rozwój infrastruktu-
ry sportowej i  rekreacyjnej. Już 
w  maju tego roku Sejmik przy-
znał samorządom z  regionu aż  
3 miliony złotych. Pomoc fi-
nansowa ma być przeznaczona 
przede wszystkim na remonty 

już istniejącej infrastruktury. Ca-
łość inwestycji (tj. budowa oświe-
tlenia i remont szatni na tym bo-
isku) ma pochłonąć 259.520 zł. 

Władze gminy wnioskowały 
o dotację z Sejmiku Wojewódz-
kiego w  wysokości 100 tysięcy 
złotych, jednak na rozbudowę 
budynku socjalnego dla potrzeb 
boiska przy ulicy Brzezińskiej 
w Strykowie przyznano 40 tysię-
cy złotych. Ale to i tak znacząca 
pomoc.  ek

Dla Plażowej też jest szansa
Nie tylko mieszkańcy  
ul. granicznej uskarżają się 
na tumany kurzu unoszące 
się nad drogą latem i błotne 
wyboje jesienią. z podobnymi 
problemami borykają się 
mieszkańcy ul. Plażowej.  
dla nich również jest  
nadzieja na zmianę.
– w okresie letnim, 
kiedy wszyscy cieszą się 
słoneczkiem i świeżym 
powietrzem, to my mamy 
pozamykane okna przed 
wszędobylskim kurzem. 
w czasie deszczu wypadałoby 
chodzić nam po ogrodzeniach 
(siatkach), ponieważ kałuże 
zajmują całą szerokość 
ulicy – tak o niedolach swojej 
codzienności piszą w petycji, 
jaka we wrześniu trafiła 
do burmistrza grzegorza 
janeczka.
w piśmie wspominają również 
o najgorszym, w ich opinii, 
okresie w całym roku, czyli 
wczesnej wiośnie, kiedy to 
wierzchnia warstwa ziemi już 
zdoła rozmarznąć, zaś głębiej 
nadal jest zamarznięta, przez 
co grunt nie odbiera wody.
– w takich okresach nie jest 
możliwe dostanie się do wielu 
posesji. w chwili obecnej 
nasza ulica posiada liczne 
uszkodzenia i nierówności, 
które uniemożliwiają 
bezpieczny przejazd, nawet 
z bardzo małą prędkością  
– twierdzą.
do problemu fatalnego 
stanu nawierzchni tej ulicy 
wielokrotnie powracaliśmy 
na naszych łamach. 
Przypomnijmy, że pod 
koniec ubiegłego roku temat 
ten poruszano przy okazji 
posiedzenia połączonych 
komisji: gospodarki i Budżetu 
oraz Oświaty, zdrowia, kultury 
i Sportu, w którym udział wzięli 
reprezentanci mieszkańców 
wspomnianej ulicy. wówczas 

głównym argumentem 
podnoszonym przez nich 
(zawartym także w aktualnej 
petycji), a przemawiającym 
za budową nowej 
nawierzchni, okazał się wzrost 
zainteresowania tą okolicą 
za sprawą uruchomienia 
w pobliżu parku linowego 
i mini-placu zabaw dla dzieci, 
a wreszcie Central wake Parku. 
Innym argumentem, jakim się 
posłużyli, było oczekiwanie  
na utwardzenie drogi od blisko 
pięćdziesięciu lat (52/2019).
Czy pół wieku cierpliwości 
wystarczy, by wreszcie cieszyć 
się utwardzoną nawierzchnią? 
wiele wskazuje na to,  
że tak. miasto dysponuje już 
bowiem aktualnym projektem 
budowlanym inwestycji, której 
wartość opiewa na blisko 
700.000 złotych. Przewiduje 
on budowę jezdni oraz 
równoległych do niej zatok 
postojowych z betonowej kostki 
brukowej. Niewykluczone, 
że takie zmiany zajdą już 
w pierwszej połowie przyszłego 
roku, a konkretnie do maja 
2021 roku.
– ze względu na fakt, że przy 
ul. Plażowej zlokalizowana 
jest infrastruktura turystyczna, 
będąca atrakcją dla 
mieszkańców głowna oraz 
turystów, najwłaściwszym 
terminem realizacji jest 
okres od końca miesiąca 
października do końca maja, 
a więc okres pomiędzy 
kolejnymi sezonami 
wypoczynkowymi  
– czytamy w odpowiedzi. 
warunkiem przeprowadzenia 
inwestycji jest dostępność 
środków finansowych  
na taki cel. Burmistrz grzegorz 
janeczek nie wykluczył jednak 
wprowadzenia do budżetu 
takiego zadania jeszcze w tym 
roku budżetowym. jest więc 
szansa na rychłą realizację. aw

Budynek sanitarny pełniący rolę szatni na boisku przy ulicy 
Brzezińskiej w Strykowie.
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Widok na ul. Graniczną w Głownie. Obecnie większych problemów 
z przejazdem nie ma, bo droga została wyrównana. Podobne działania 
były prowadzone w ostatnim czasie na kilku innych ulicach w naszym 
mieście. 

taki widok przy ul. Plażowej to codzienność.  
Czy wreszcie się to zmieni? 
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Głowno | Parking przy stacji kolejowej 

Suche gałęzie nad samochodami. 
Kto zapłaci, gdy spadną na maskę? 
Głowno posiada jedno 
z najstarszych połączeń 
kolejowych w regionie. 
Stacja przy ulicy Kolejowej 
funkcjonuje już  
od 1902 roku.  
Przez ten czas oczywiście 
zaszło wiele zmian,  
nie zmieniło się natomiast 
jedno – drzewa.

W 2013 roku zakończono pro-
ces modernizacji budynku dworca 
kolejowego. Przed dworcem wy-
znaczono parking. Niestety, miej-
sca dla samochodów znajdują się 
centralnie pod drzewami, które, ze 
względu na swój wiek, uginają się 
nad dachami samochodów, zagra-
żając w  ten sposób bezpieczeń-
stwu podróżnych. Niestety, pod-
cięcie gałęzi albo usunięcie drzew 
z okolic nie leży w kompetencjach 
miasta. 

Drzewa rosną na działce sta-
nowiącej własność państwa i  są 
w użytkowaniu wieczystym PKP 
S. A. W związku z czym utrzy-
manie zieleni znajdującej się na 

tej działce leży w gestii PKP. Tłu-
maczy to aż takie zaniedbania 
w utrzymaniu terenu. 

Nie znaczy to jednak, że wła-
dze gminy nie przejmują się tym 
tematem. Po naszej interwencji 
i przedstawieniu problemu, Refe-
rat Ochrony Środowiska Urzędu 
Miejskiego w Głownie zobowią-
zał się wystąpić z  odpowiednim 
pismem do PKP w sprawie podję-

cia działań wobec wspomnianych 
drzew. 

Przygniecenie samochodu 
przez drzewo to często prawdzi-
wy koszmar dla kierowców. Zbi-
ta szyba, wgnieciony dach czy 
maska, a  czasem nawet kasacja 
to poważne problemy, a ubezpie-
czyciel nie zawsze pokrywa szko-
dy. W przypadku gdy na terenie 
regionu lub kraju ogłoszony jest 

,,alarm pogodowy”, koszt pokry-
cia szkody spowodowanej przez 
gałąź ponosi właściciel pojazdu, 
a nie ubezpieczyciel. 

Podobnie ubezpieczyciel może 
nie wypłacić odszkodowania gdy 
pojazd zostanie pozostawiony pod 
dużymi drzewami ze spróchniały-
mi konarami, uznając to za ,,zanie-
dbanie ze strony właściciela”. 

A takie właśnie drzewa rosną 
na dworcu, ale niestety w  tym 
przypadku zatrzymanie pod nimi 
jest koniecznością. 

W razie takowego zdarzenia 
należy jednak w pierwszej kolej-
ności spróbować zdobyć odszko-
dowanie z OC właściciela posesji. 
Wtedy konieczne jest udowod-
nienie zaniechania ze strony tej 
osoby. Musiałaby ona wiedzieć,  
że drzewo jest w złym stanie, wy-
maga wycięcia, ale to nie zosta-
ło dokonane. W tym konkretnym 
przypadku udowodnienie zanie-
chań ze strony PKP nie powinno 
być trudne. Mimo to apelujemy 
o ostrożność podczas zostawiania 
pojazdów na terenie dworca PKP 
w Głownie.  ek

Gmina Stryków | komunikacja pracownicza

Zawożą do pracy, ale łamią przepisy 
Odkąd na terenie gminy Stry-

ków pobudowane zostały dziesiąt-
ki magazynów, dla wielu miesz-
kańców stały się one miejscami 
pracy. Naturalne stało się więc,  
że na trasie ze Strykowa na teren 
magazynów kursują autobusy ko-
munikacji pracowniczej. Niestety, 
ta nie zawsze przestrzega wszyst-
kich przepisów.

Podczas ostatniej Sesji Rady 
Miejskiej radny Grzegorz Ko-

złowski w  imieniu mieszkańców 
wyraził obawy w związku z kur-
sowaniem autobusów m.in. ul. 
Kościuszki, która jest za wąska 
i  nieprzystosowana do tego typu 
komunikacji. Autobusy, zwłaszcza 
w godzinach porannych i popołu-
dniowych, kursują bardzo często, 
co powoduje niepotrzebny ruch 
w  i tak często zatłoczonym cen-
trum. Dodatkowo, zarówno auto-
busy, jak i samochody ciężarowe, 

które również na skrzyżowaniu ul. 
Warszawskiej z  Kościuszki zjeż-
dżają z  ,,czternastki” łamią ogra-
niczenie maksymalnego tonażu na 
Kościuszki, które wynosi 10 t. 

Burmistrz przyznał podczas 
sesji, że on również widzi zagro-
żenie w  kursowaniu autobusów 
pracowniczych przez centrum. 
Witold Kosmowski wskazuje, że 
te autobusy powinny kierować się 
obwodnicą albo ul. Kopernika, 

na trasie zbliżonej do autobusów 
MPK. Burmistrz zapowiedział, że 
wystąpi z pismem do firm o zmia-
nę trasy, a jeśli to nie poskutkuje, 
to do kontroli tej trasy zostanie od-
delegowana policja oraz Inspekcja 
Transportu Drogowego. 

Burmistrz podkreśla również, 
że zadba o  kontrolę autobusów 
i  sprawdzenie ich stanu, a  także 
przestrzeganie przez przewoźni-
ków obostrzeń epidemicznych, 
bo, jak skarżą się mieszkańcy, te 
nie zawsze są przestrzegane.  ek

Głowno | Lokatorzy dopytują 

Kiedy kaloryfery będą ciepłe?
dokończenie ze str. 1

jak to widzą lokatorzy?
Lokatorzy mają na temat włą-

czenia ogrzewania już teraz bar-
dzo różne zdania. Niektórzy 
wręcz żądają natychmiastowe-
go włączenia ogrzewania, inni 
natomiast mówią na przykład  
„no co Pan, przecież jeszcze jest 
ciepło…” – tak usłyszał nasz re-
porter w Głownie. 

Wśród osób, które widziały-
by jak najszybsze włączenie cen-
tralnego ogrzewania, była m.in. 
Bogusława Habielska z  Głowna, 
mieszkająca w bloku tej większej 
głowieńskiej spółdzielni miesz-
kaniowej. Jak argumentuje swoje 
żądanie? – Przecież mamy pan-
demię koronawirusa, zbliża się 
sezon wzmożonych zachorowań 
na grypę i nie tylko. Powinniśmy 

mieć w mieszkaniach ciepło. Za-
chęcam więc znajomych, żeby 
zadzwonili do spółdzielni i dopy-
tywali się kiedy będzie włączone 
ogrzewanie. Może to coś przy-
spieszy? – zastanawia się w roz-
mowie z Wieściami. 

Podaje też przykłady spółdziel-
ni, które już zdecydowały się na 
włączenie ogrzewania, np.: im. 
B.Chrobrego w  Łodzi, Retki-
nia-Północ czy też w  Malborku.  
– I zaczęli grzać, jestem skuteczna 
– ucieszyła się.

Jaka jest opinia naszych Czy-
telników na ten temat? Centralne 
ogrzewanie powinno już działać 
czy jeszcze można się wstrzymać? 
Zachęcamy do udziału w sondzie 
internetowej, którą opublikuje-
my w  czwartek, 1 października,  
na naszym portalu www.lowicza-
nin.info.  mak

Stryków | monitoring – nowy przetarg

Kiedy w Strykowie  
będzie spokojnie?
Niekończące się akty 
wandalizmu na terenie 
miasta Stryków, często 
powiązane z działalnością 
pseudokibiców, odczuwa 
nie tylko gminny budżet, ale 
również mieszkańcy, którzy 
nie czują się bezpiecznie.

Kradzież tablic rejestracyjnych, 
wyrywane drogowskazy, zamalo-
wywane graffiti, rozbite szyby na 
przystankach – to może nie co-
dzienność strykowian, ale jednak 
powracający problem. – Ponosi-
my przez to głupie i niepotrzebne 
koszty, ale na wandali jeszcze nie 
wynaleziono leku – mówi pod-
czas Sesji Rady Miejskiej Witold 
Kosmowski. 

Rozwiązaniem miało być za-
montowanie monitoringu miej-

skiego. Niestety, przetarg na za-
montowanie kamer w  Strykowie 
z początku 2020 roku nie doszedł 
do skutku z  powodu odrzucenia 
oferty przez wykonawców. Dla-
tego burmistrz ma niedługo ogło-
sić kolejny przetarg. Tym razem 
usługi zwycięskiej firmy ochro-
niarskiej mają być szersze: zostać 
powiększone o  grupę nadzoru-
jącą ludzi oraz mienie na terenie 
Strykowa. Władze chciałyby, aby 
w Strykowie zainstalowano 20 ka-
mer: 2 na ulicy Batorego, 3 na ul. 
Targowej, 4 kamery na ulicy So-
wińskiego, 1 kamerę przy Domu 
Kultury i nad Skateparkiem oraz 
10 kamer na targowisku. Ponadto 
firma ma zapewnić grupę patrolu-
jącą tereny gminy Stryków.

Całość zlecenia miałby koszto-
wać około 800 tysięcy złotych.  ek

W zatoczce zieleni na dworcu znajduje się 5 kasztanów, których 
spróchniałe gałęzie uginają się nad samochodami.
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Rolnictwo | Choroba świń 

Afrykański pomór świń  
– potrzebne środki ostrożności
Na terenie całego kraju 
wciąż obowiązują 
ostrzeżenia w związku 
z niekorzystną sytuacją 
epizootyczną. Chodzi 
o rozprzestrzenianie się 
Afrykańskiego  
Pomoru Świń (ASF).

Jak informuje Łódzki Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego z siedzibą 
w  Bratoszewicach, istnieje real-
ne zagrożenie wystąpienia ognisk 
oraz przypadków ASF na terenie 
powiatu zgierskiego. Część są-
siedzkiego powiatu łowickiego, 
w tym gmina Nieborów, już zna-
lazła się w obszarze ochronnym. 
Z tego powodu transport świń zo-
stał objęty restrykcjami.

Afrykański pomór świń to 
groźna, zakaźna i zaraźliwa cho-
roba wirusowa świń domowych 
oraz dzików. W przypadku wystą-
pienia ASF w  stadzie, dochodzi 
do dużych spadków w produkcji: 
zakażenie przebiega powoli i obej-
muje znaczny odsetek zwierząt 
w stadzie, przy czym śmiertelność 
zwierząt sięga nawet 100%. 

Świnie zakażone wirusem 
ASF często wykazują objawy 
chorobowe takie jak gorączka, 
wybroczyny, apatia, poronienia, 
w stadzie mogą wystąpić padnię-
cia bez innych wyraźnych obja-

wów – dlatego w przypadku naj-
mniejszego podejrzenia należy 
zgłosić podejrzenie ASF do wła-
ściwego powiatowego lekarza 
weterynarii. 

Aby zapobiec rozprzestrzenie-
niu się choroby, Powiatowy Le-
karz Weterynarii przypomina  
na czym powinna polegać prawi-
dłowa bioasekuracja:

1. Izoluj świnie przed kontak-
tem z innymi zwierzętami. Rów-
nież przed kontaktem z ich paszą.

2. Stosuj minimum 30-dnio-
wą kwarantannę dla roślinnych 
surowców paszowych pochodzą-
cych ze stref występowania wiru-
sa. 

3. Zmieniaj odzież roboczą 
oraz obuwie przed każdym wej-
ściem do powierzchni inwentar-
skich, a także myj i odkażaj ręce. 

4. Stosuj minimum 90-dniową 
kwarantannę dla ściółki zwierzę-
cej pochodzącej z obszarów obję-
tych zagrożeniem. 

5. Unikaj udziału w  polowa-
niach i odłowach zwierząt.

6. Przestrzegaj zakazu wnosze-
nia na teren gospodarstwa zwłok 
dzików, tusz dzików etc.

7. Wyznacz miejsce w  gospo-
darstwie do wjazdu, parkowania, 
oczyszczania i dezynfekcji pojaz-
dów.

8. Stosuj ogrodzenie będące ba-
rierą między zwierzętami z  go-
spodarstwa a zwierzętami wolno-
żyjącymi.  ek

Gmina Głowno | zmiany przy ŚdS-ie

Przyjemniej i bezpieczniej z każdym dniem
Z dnia na dzień zmienia 
się krajobraz wokół 
Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Woli 
Zbrożkowej. 

W ostatnim czasie w  miejscu 
dawnego ogrodzenia z  siatki po-
jawiło się nowe – typu panelowe-
go, którego uzupełnienie stanowi 
brama wjazdowa w takim samym 
stylu. Jego część frontowa została 
sfinansowana ze środków gminy 
w wysokości ok. 25.000 złotych.

– Wiele się zmienia i cieszymy 
się z tych zmian, bo wokół zrobiło 
się przyjemniej, a przede wszyst-
kim bezpieczniej dla wszystkich. 
Przy tej okazji, wspólnie czyni-
liśmy starania, by w  przydomo-
wym ogrodzie także zrobiło się 

pięknie – powiedziała nam Moni-
ka Szczęsny, kierownik jednostki. 
Dodajmy, że teren wokół ośrodka 
znacząco odmienił się za sprawą 
prac zewnętrznych o  charakterze 
dekoracyjnym, w które zaangażo-

wali się podopieczni i  pracowni-
cy. W ten sposób realizowana była 
tzw. hortiterapia, czyli zajęcia po-
legające na wykonywaniu lekkich 
prac ogrodowych obejmujących 
m.in. rozsadzanie i  podlewanie 

roślin. Dzięki temu ogród wypeł-
nił się oryginalnymi kompozycja-
mi kwiatowymi, które dziś cieszą 
oko obserwatorów różnorodno-
ścią barw.

– Staramy się jak najlepiej słu-
żyć potrzebującym. Na przestrze-
ni ostatnich lat ośrodek całkowicie 
się zmienił. W poprzednich latach 
prowadzone były prace polega-
jące na rozbudowie oraz doposa-
żeniu całości, dzięki czemu jest 
to już obiekt nowoczesny. Potem 
przyszedł czas na prace zewnętrz-
ne, których częścią stało się wła-
śnie nowe ogrodzenie – zauważa 
Krzysztof Leśkiewicz z Centrum 
Wspierania Inicjatyw, czyli sto-
warzyszenia sprawującego pieczę 
nad ośrodkiem.

Obecnie z  pomocy jednostki 
opiekuńczej w  Woli Zbrożkowej 
korzysta ok. 50 osób pochodzą-
cych z terenu różnych gmin, m.in. 
Głowno, Domaniewice oraz Bie-
lawy.  aw

mieszkania na czarną goDzinę
modernizacja ogrodzenia 
przy Środowiskowym domu 
Samopomocy to nie koniec zmian, 
jakie zaszły w ostatnim czasie  
na terenie woli zbrożkowej. jedną 
z nich jest również tworzenie 
mieszkań socjalnych w budynku 
po dawnej mleczarni.
Przez wiele lat wspomniana 
nieruchomość świeciła pustkami, 
znajdując się w stanie opłakanym, 
ale wkrótce się to zmieni. Obecnie 
na wspomnianym terenie trwają 
prace, zmierzające do adaptacji 

przestrzeni do potrzeb osób 
pokrzywdzonych przez los. 
w rozmowie z naszym reporterem 
wójt marek jóźwiak przyznał, 
że do podjęcia takiego kroku 
zainspirowała gminę świadomość, 
że wskutek zdarzeń losowych ktoś 
mógłby nagle pozostać bez dachu 
nad głową.
– wszędzie potrzebne są 
mieszkania socjalne, również 
takie, które zapewnią schronienie 
rodzinom, jeśli okaże się,  
że z uwagi na nieprzewidziane 

okoliczności zostały bez dachu 
nad głową. wierzymy, że takie 
sytuacje nie będą mieć miejsca, 
ale jeśli się wydarzą, będziemy 
gotowi do pomocy – podkreśla 
nasz rozmówca.
Póki co, odnowieniu poddano 
dach oraz elewację budynku, 
w którym powoli powstają dwa 
lokale mieszkalne, wyposażone 
w część łazienkową  
oraz kuchenną. koszt renowacji 
opiewa na ok. 80.000 złotych. 
Odbiór inwestycji planowany  
jest w przyszłym roku. aw

to ogromna zmiana! Tak dziś 
prezentuje się budynek po 
dawnej mleczarni, gdzie wkrótce 
powstaną mieszkania socjalne. 
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tak wyglądało to jeszcze niedawno. krzysztof Leśkiewicz  
przy remontowanym ogrodzeniu. 
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Głowno | Parafia św. jakuba Apostoła w głownie

Ćwierć wieku w roli proboszcza
W 1995 roku, czyli już 25 lat temu, funkcję 
proboszcza parafii św. Jakuba Apostoła 
w Głownie obejmował ks. Stanisław Banach.  
27 września, podczas wieczornej mszy świętej,  
za jego posługę dziękowali parafianie, inni kapłani 
z dekanatu, a także ks. bp Józef Zawitkowski, 
który wygłosił okolicznościowe kazanie.

Podczas kazania biskup senior 
diecezji łowickiej życzył księ-
dzu Banachowi kolejnych wie-
lu lat posługi, podkreślając przy 
tym, że oznacza to też jeszcze 
wiele wyzwań. Mówił o  roli ka-
płana, jako pasterza, który choć, 
jak każdy inny człowiek, nie jest 
wolny od słabości, musi wytrwa-
le dążyć do wypełnienia powo-
łania – które jest czymś trudnym 
do zdefiniowania. Wzorem kapła-
na jest św. Piotr Apostoł. Biskup 
przypomniał, że nawet ten święty 
człowiek, w krytycznym momen-

cie zaparł się trzykrotnie Chrystu-
sa, co jest najcięższym grzechem 
a czego żałował aż do męczeńskiej 
śmierci. 

Ksiądz kanonik Stanisław Ba-
nach, urodzony w 1953 roku, po-
chodzi z  Dalkowa w  woj. łódz-
kim. WSD w Warszawie ukończył 
w 1978 roku, w 2000 obronił dok-
torat z  zakresu historii Kościoła. 
Był wikariuszem sześciu parafii. 
w 1995 roku został proboszczem 
w  parafii św. Jakuba Apostoła, 
a  zarazem dziekanem dekanatu 
Głowno. 

Jest Honorowym Obywatelem 
Miasta Głowna.

W rozmowie z nami ksiądz Ba-
nach mówi, że najbardziej cieszy 
go duża aktywność około 20 róż-
nego rodzaju grup i wspólnot dzia-
łających w  parafii. Przykładem 
może być Stowarzyszenie Rodzin 
Katolickich, założone już w  na-
stępnym roku po objęciu przez 
niego funkcji proboszcza. Jednym 
z  przykładów takiej aktywności 

jest Dom Pobytu Dziennego i sto-
łówka dla potrzebujących.

Restauracja dzwonnicy, zało-
żenie wokół niej i  kościoła kost-
ki brukowej, organizacja parkin-
gu, remont blaszanego pokrycia 
dachów – to tylko niektóre przy-
kłady działań inwestycyjnych i re-
montowych prowadzonych przez 
parafię pod kierownictwem pro-
boszcza. – z remontami to jest tro-
chę tak, że one nigdy się nie koń-
czą i ciągle są potrzebne – mówi 
w rozmowie z nami.

Osobną, równie bogatą gałę-
zią działalności księdza Bana-
cha jest jego praca historyczna, 
w tym także regionalistyka. Choć 
jest doktorem historii, sam mówi 
o tym skromnie, że to tylko hob-
by. – Każdy ksiądz, oprócz swojej 
głównej posługi, powinien mieć 
jakieś hobby, którym mógłby się 
zajmować w  chwilach wolnych, 
moim hobby jest historia – mówi. 
 tm

40-lecie Solidarności | OHP dobieszków

Delegacja z Dobieszkowa  
na obchodach w Gdańsku 

40 lat temu przy gdańskiej 
stoczni powstał pierwszy za żela-
zną kurtyną niezależny związek 
zawodowy, bez którego nie udało-
by się obalić komunizmu. Mowa 
oczywiście o  NSZZ ,,Solidar-
ność”. z powodu tej okrągłej rocz-
nicy w  Gdańsku odbyły się wy-
jątkowe uroczystości, na których 
nie zapomniano zaprosić działa-
czy z całej Polski. Również tych 
z gminy Stryków.

Uroczystości Ochotniczych 
Hufców Pracy z  okazji 40-lecia 
powstania NSZZ „Solidarność” 
oraz 50-lecia wydarzeń Grud-
nia ‘70 odbywały się w  dniach 
22–24 września. w związku z tak 
ważnym wydarzeniem, za spra-
wą Centrum w  Dobieszkowie 
zaproponowano Jana Jędrzej-
czaka, związanego zasługami 
z NSZZ „Solidarność”, do repre-
zentowania naszego regionu pod-
czas rocznicowych uroczystości 
w Gdańsku. Pan Jan Jędrzejczak 
był aktywnym członkiem związ-
ku „Solidarność” w  Strykowie, 
odznaczony został Krzyżem Wol-
ności i Solidarności w 2017 roku. 
Podczas stanu wojennego zajmo-
wał się kolportażem prasy pod-
ziemnej, ulotek i plakatów na te-
renie Strykowa i  okolic. Ponadto 
wspierał finansowo rodziny osób 
internowanych poprzez organizo-

wanie zbiórek pieniężnych na ten 
cel w zakładach pracy. 

W środę 23 września w Gdań-
sku kadra pedagogiczna dobiesz-
kowskiego centrum wraz z  Ja-
nem Jędrzejczakiem wzięła udział 
w rocznicowych uroczystościach. 
Obchody rozpoczęła msza świę-
ta w  kościele św. Brygidy, pod-
czas której homilię wygłosił kra-
jowy duszpasterz OHP ks. prałat 
Jarosław Sroka. Później uczest-
nicy obchodów udali się do bu-
dynku Komisji Krajowej NSZZ 
„Solidarność”. Tam poprowa-
dzony został panel dyskusyjny 
pn. „NSZZ „Solidarność” wczo-
raj i  dziś, czyli „czterdzieści lat 
minęło jak jeden dzień.” Spotka-
nie zakończył występ artystyczny 
uczestników OHP Gdańsk którzy 
zaśpiewali m.in. piosenki Jacka 
Kaczmarskiego.

Ostatnim punktem obchodów 
było wspólne złożenie kwiatów 
pod Pomnikiem Poległych Stocz-
niowców 1970 roku. Następnie ze-
brani goście udali się pod Bramę 
nr 2 Stoczni Gdańskiej oraz zwie-
dzili salę BHP – miejsce podpi-
sania porozumień sierpniowych 
w 1980 roku. Uroczystość zakoń-
czyła się na Westerplatte, dokąd 
zaproszeni goście przepłynęli stat-
kiem, by odwiedzić miejsce po-
czątku II wojny światowej.  ek

Głowno | kolejna aktywna sobota harcerzy

Regaty, szanty, wystawa
Ponad 80 harcerzy 
z Głowna  
i ze Zgierza bawiło się 
w sobotę 26 września 
w imprezie „Szanty 
nad Mrożyczką”, 
zorganizowanej przez 
hufiec ZHP w Głownie.

Głównym punktem progra-
mu był konkurs, w którym harce-
rze śpiewali szanty i piosenki tu-
rystyczne. Wzięło w  nim udział 
sześć zespołów, a jurorzy ocenia-
li nie tylko sam śpiew, ale również 
kostiumy i inne elementy kreacji. 

i miejsce zajęła drużyna „Wilki”. 
Na drugim miejscu były „Żywio-
ły”, na III Młode Kumade, a na IV 
Pogromcy Mórz”. 

Warunki atmosferyczne nie 
były tego dnia łaskawe dla żeglu-
jących, dlatego też zrezygnowano 
z  regat w  kategorii dla kadetów. 
Wzięli w nich udział tylko starsi, 
doświadczeniu w żeglarstwie har-
cerze – ponad 20 osób (załogi po 
4-5 osób). 

Spotkanie miało też ważny 
aspekt edukacyjno-patriotyczny, 
uczestnicy oglądali bowiem mo-
bilną wystawę „Harcerze i  har-
cerki w  obronie ojczyzny. Rok 
1920”. Na 24 wielkoformatowych 
planszach został w niej zaprezen-

towany udział polskiego harcer-
stwa w  działaniach wojennych 
1920 roku, w  tym także sylwet-
ki kilkorga postaci z tym związa-
nych. Wystawa została przygoto-
wana wspólnie przez chorągwie 

łódzką i  mazowiecką ZHP wraz 
z ich partnerami. Następnego dnia 
ta sama wystawa trafiła do Szkoły 
Podstawowej w Skaratkach, gdzie 
również mogli ją oglądać gło-
wieńscy harcerze.  tm

Jan Jędrzejczak przy bramie do stoczni podczas pobytu w gdańsku. 
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Ks. Stanisław Banach podczas 
mszy świętej.
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W trakcie konkursu harcerze śpiewali szanty i piosenki turystyczne.
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Gmina Stryków | Ckiw dobieszków

Aktywny wrzesień dla młodzieży
Wrzesień to często najbardziej znienawidzony 
miesiąc wśród uczniów – koniec wakacji,  
powrót do szkoły i obowiązków. Innego zdania 
mogą być podopieczni CKiW Dobieszków.

Jakiś czas temu informowali-
śmy o wycieczce rekreacyjnej zor-
ganizowanej na początku wrze-
śnia przez Centrum Kształcenia 
i Wychowania OHP Dobieszków 
do Głowna. Na tym jednak nie 
skończyły się wrześniowe atrak-
cje w OHP. Kilka dni później (tj. 
14 września) dobieszkowska mło-
dzież korzystając z pięknej, letniej 
pogody udała się na edukacyjną, 
pieszą wycieczkę do pobliskiego 
Parku Krajobrazowego Wznie-
sień Łódzkich. Podczas wypra-
wy wychowankowie zapoznali się 
z  historią Parku Krajobrazowego 
i  rezerwatu Struga Dobieszkow-
ska. W trakcie trwania wyciecz-
ki uczestnicy mieli możliwość 
obserwowania naturalnego eko-
systemu świata roślin i  zwierząt. 
Zajęcia te miały uświadomić mło-
dzieży jak ważna jest dbałość 
o środowisko i jaką odpowiedzial-
ność za nie bierzemy.

Dwa dni później (tj. 16 wrze-
śnia) młodzież mogła zaznać tro-
chę kultury. W Centrum odbył 

się spektakl teatralny pt.: „Ali-
bi” o  charakterze profilaktycz-
nym. Przedstawienie to opis ży-
cia mężczyzny o  imieniu Darek, 
który wpada w  środowisko dre-
siarzy i kiboli. Główną rozrywką 
tej grupy społecznej stają się napa-
dy, bójki, rozboje czy nadużywa-
nie alkoholu. Pewnego dnia napa-
dają bezdomnego w parku, a ten 
po pobiciu walczy o życie w szpi-
talu. Celem przedsięwzięcia było 
przybliżenie młodzieży zachowań 
towarzyszących subkulturze pseu-
dokibiców oraz podkreślenie de-
strukcyjnego wpływu alkoholu  
na życie.

Tego dnia odbyły się rów-
nież wybory do Rady Młodzieży  
na rok szkolny 2020/2021. Prze-
wodniczącym został Mikołaj 
Kosztowny, a  jego zastępcą San-
dra Zawodniak. 

Dzień później (tj. 17 września) 
przedstawiciele młodzieży Cen-
trum Kształcenia i  Wychowania 
OHP w Dobieszkowie wraz z ka-
drą pedagogiczną uczestniczyli 

w obchodach 81. rocznicy napaści 
ZSSR na Polskę w Strykowie. 

Tego samego dnia pozosta-
ła młodzież wraz z wychowawcą 
wybrała się na grę terenową Laser 
Tag do Konstantynowa Łódzkie-
go. Laser Tag to symulacyjna gra 
plenerowa podobna do klasyczne-
go paintballa, inaczej nazywana 
„laserowy paintball”. Rozgrywki 
odbywały się w  różnego rodza-
ju scenariuszach, a gracze musie-
li wykonywać określone zadania, 
aby odnieść zwycięstwo. 

Ośrodek postawił sobie za wy-
raźny cel łączenie zabawy z edu-
kacją. Dlatego 21.09 OHP Do-
bieszków wziął udział w  Akcji 

Sprzątania Świata pod hasłem 
„Plastik? Rezygnuję. Redukuję. 
Segreguję”. Młodzież sprzątała 
ze śmieci okoliczne lasy oraz te-
reny zielone. Założeniem inicja-
tywy było jak co roku podniesie-
nie świadomości ekologicznej.  
A chęci do pracy dodawała pięk-
na, wrześniowa pogoda.

Centrum, oprócz kształcenia, 
zajmuje się również wychowa-
niem, dlatego 22 września odbyło 
się kolejne spotkanie profilaktycz-
ne. Zajęcia poprowadzili strażacy 
z  OSP Żychlin. Celem przedsię-
wzięcia było zapoznanie młodzie-
ży ze specyfiką pracy strażaków 
z  OSP. Ponadto zaznajomiono 

wychowanków z zasadami pierw-
szej pomocy przedmedycznej  
oraz właściwym postępowaniem 
w  sytuacjach konieczności jej 
udzielania, a  także prawidłowym 
wezwaniem służb ratowniczych. 
Spotkanie zrobiło na uczestnikach 
Centrum niesamowite wraże-
nie. Młodzież słuchała strażaków 
z wielkim zainteresowaniem, tym 
bardziej, że jednym z  prowadzą-
cych zajęcia był absolwent CKiW 
w Dobieszkowie. 

Zajęcia w  terenie to jedna 
z ulubionych form spędzania cza-
su przez podopiecznych Cen-
trum. Dlatego nie mogli odpuścić 
takiej okazji do wyjścia na dwór, 
jak pierwszy dzień jesieni. Mło-
dzież wybrała się więc na spacer 
do pobliskiego rezerwatu „Struga 
Dobieszków”. Poza odpoczyn-
kiem, dla naszych wychowan-
ków była to również żywa lekcja 
przyrody, która pozwoliła lepiej 
poznać przemiany zachodzące 
w środowisku w ciągu roku. Pod-
czas przechadzki młodzież ze-
brała jesienne liście, trawy, kwia-
ty, a  po powrocie do internatu 
z  przyniesionych darów natury 
wykonała pracę plastyczną, która 
udekorowała świetlicę. 

Jak widać, Centrum Kształce-
nia i  Wychowania OHP w  Do-
bieszkowie to miejsce, które na-
prawdę dba o aktywność swoich 
podopiecznych i  różnorodność 
przygotowywanych dla nich zajęć. 
 ek

Głowno 

Punkt porad 
prawnych  
już działa
Po przerwie spowodowanej 
epidemią powrócił do 
normalnego funkcjonowania 
punkt porad prawnych  
dla mieszkańców Głowna 
oraz gminy Głowno.

Przypomnijmy, że ze wzglę-
dów bezpieczeństwa przez kilka 
miesięcy osoby chcące skorzystać 
ze wsparcia prawnego i  porad-
nictwa obywatelskiego  mogły to 
zrobić jedynie za pośrednictwem 
systemu telefonicznego. Obecnie 
możliwa jest już bezpośrednia ob-
sługa interesantów, choć przed wi-
zytą warto telefonicznie umówić 
jej termin, korzystając z  dostęp-
nych numerów telefonu: 785-050-
293 – dla mieszkańców Głowna 
lub 665-530-294 – dla mieszkań-
ców gminy Głowno. 

Przypomnijmy, że punkt porad 
prawnych uruchomiono w  stycz-
niu br. w siedzibie Urzędu Gminy 
przy ul. Kilińskiego 2 w Głownie. 
Jest on czynny od poniedziałku do 
piątku przez cztery godziny dzien-
nie – we wtorki i czwartki w go-
dzinach 12.00-16.00, zaś w pozo-
stałe dni od 8.00 do 12.00. 

Nieodpłatnych porad udziela-
ją w  tym czasie adwokaci oraz 
radcy prawni. W praktyce po-
mogą oni w kwestiach obejmują-
cych m.in. sporządzenie projektu 
pisma o  zwolnienie od kosztów 
sądowych lub ustanowienie peł-
nomocnika z  urzędu w  różnych 
rodzajach postępowań. Petent 
może także liczyć na nieodpłatną 
mediację oraz wsparcie w  spra-
wach związanych z przygotowa-
niem do rozpoczęcia działalności 
gospodarczej. 

Realizacja wspomnianego za-
dania możliwa jest dzięki porozu-
mieniu pomiędzy Gminą Głowno 
a Powiatem Zgierskim.  aw

Rzut oKIEM | PLAC zABAw
odległość nieduża, ale różnica znaczna – tak w kilku 
słowach opisać można zmiany, jakie zaszły w Woli 
zbrożkowej, w związku z przeniesieniem w inne 
miejsce dotychczasowego placu zabaw. 
urządzenia zabawowe przeniesiono spod 
Środowiskowego domu Samopomocy na teren  
przy boisku. Takie rozwiązanie sprawiło, że w okolicy 
strażnicy OSP powstała przestrzeń rekreacyjna 
z atrakcjami dla małych i dużych miłośników wypoczynku 
w plenerze. zanim możliwe stało się przeniesienie 
urządzeń, konieczne było uprzątnięcie terenu oraz jego 
rekultywacja. Niewykluczone, że w przyszłości w tym 
miejscu pojawi się również altana ogrodowa. aw

Polcentrum
Zielone światło  
dla zarządu

Jedno z najważniejszych spotkań w roku już za 
nimi. W środę, 23 września, w sali OSP w Głow-
nie odbyło się Walne Zebranie Członków Sto-
warzyszenia Lokalna Grupa Działania „Polcen-
trum”. Było ono poświęcone uchwale w sprawie 
udzielenia absolutorium zarządowi stowarzysze-
nia oraz przyjęciu sprawozdania finansowego za 
rok 2019. Obie uchwały zostały przegłosowane 
jednogłośnie, co potwierdził przewodniczący ze-
brania – wójt Gminy Głowno Marek Jóźwiak. awfO
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Przed rozgrywką „laser tag” w konstantynowie Łódzkim.
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Łowicz | Służba zdrowia – zmiany po roku

Szpital oddaje prowadzenie pogotowia, 
ale nie traci ambulansu
Od 1 listopada system ratownictwa medycznego w powiecie łowickim  
czeka kolejna zmiana. Czy będzie ona odczuwalna dla pacjentów – trudno 
przewidzieć. Polegać będzie na tym, że karetkę ratownictwa medycznego typu „S”  
– którą w chwili obecnej podstawia Zespół Opieki Zdrowotnej w Łowiczu,  
będzie zapewniała Wojewódzka Stacja Ratownictwa Medycznego w Łodzi. 

Warto podkreślić, że na terenie 
powiatu funkcjonują trzy karetki 
pogotowia ratunkowego, czyli bę-
dące w systemie ratownictwa me-
dycznego, z czego dwie to karetki 
typ „P”, czyli podstawowe, a trze-
cia to „S”, czyli specjalistyczna. 
Tak jest od wielu lat, zarówno 
wówczas gdy usługi na naszym 
terenie świadczyła Wojewódzka 
Stacja Ratownictwa Medycznego 
z Łodzi, jak i wówczas, gdy pogo-
towie przejęła znana duńska spół-
ka Falck Medycyna. 

Od kwietnia ubiegłego roku 
w  całym kraju nastąpiło upań-
stwowienie systemu ratownic-
twa medycznego. Wtedy usłu-

gi na terenie powiatu łowickiego 
przejęło konsorcjum utworzone 
przez WSRM oraz ZOZ Łowicz.  
Na mocy tego porozumienia szpi-
tal w Łowiczu zapewniał karetkę 
typu „S”.

Niespełna rok temu, dokładnie 
21 października, szpital wzbo-
gacił się o fabrycznie nowy am-
bulans Volkswagen Crafter za-
kupiony za blisko 560 tys. zł  
(z czego 550 tys. zł stanowiła do-
tacja z  Łódzkiego Urzędu Wo-
jewódzkiego w  Łodzi). Od po-
czątku było wiadomo, że pojazd 
będzie wykorzystywany jako ka-
retka typu „S” w systemie ratow-
nictwa medycznego. Władze po-

wiatu podkreślały wagę zakupu, 
mówiąc, że karetka taka, w  za-
łodze której jest lekarz, jeździ 
do najpoważniejszych zdarzeń, 
w których są osoby w stanach za-
grożenia życia. Dlatego ważne 
jest, aby była ona niezawodna. 

Wtedy też starosta Marcin Ko-
siorek wyrażał nadzieję, że to 
pierwszy etap zmian, bo planował 
się starać o fundusze o zakup no-
wej karetki typu „P”. Co daje ta 
zmiana? 

Zmiany, które wejdą w życie za 
miesiąc, oznaczają, że faktycznie 
szpital zachowuje niespełna rocz-
ną karetkę „P”, ale traci „S”. Czy 
to dobre dla szpitala? 

Wicestarosta Piotr Malczyk 
twierdzi że tak, że chodzi o to, aby 
działanie szpitala usprawnić. VW 
Crafter będzie wykorzystywa-
ny w nocnej i świątecznej pomo-
cy medycznej, jaką realizuje szpi-
tal. Dotychczas wykorzystywane 
były do tego trzy ambulanse mar-
ki Mercedes, które mają już po 10 
lat i często ulegają awariom. 

Dyrektor szpitala Urszula Ka-
pusta-Tymoshchuk wyjaśniła 
nam, że umowa na konsorcjum 

z WSRM w Łodzi wygasa z koń-
cem roku i  stąd decyzja o  prze-
kazaniu udzielania świadczeń do 
wojewódzkiej stacji. Od tego mo-
mentu ratownictwo będzie już 
w  pełni państwowe i  podległe 
wojewodzie. Jej zdaniem będzie 
to korzystna zmiana dla szpitala, 
ponieważ WSRM zapewni ka-
retkę „S”. Dotąd, czyli w ramach 
konsorcjum, szpital zatrudniał  
(na umowę-zlecenie) załogę 
specjalistycznej karetki i  pono-

sił pełne koszty jej utrzymania 
i  zabezpieczenia załogi – za co 
otrzymywał pieniądze – jak doda-
je dyrektor – w wystarczającej wy-
sokości. Jednocześnie jednak ka-
retką nie dysponował, ponieważ to 
odbywało się przez Centrum Po-
wiadamiania Ratunkowego w Ło-
dzi. Na tym tle dochodziło niekie-
dy do nieporozumień. 

Dyrektor przywołuje opisany 
przez nas przed 2 tygodniami wy-
padek na stadionie OSiR, gdzie 
nastolatek podczas treningu zła-
mał rękę i  pogotowie ratunkowe 
nie przyjechało. Wiele osób nie 
mogło zrozumieć, dlaczego dys-
pozytor powiedział, że nie ma 
wolnej karetki, skoro pod szpita-
lem w Łowiczu stały dwa ambu-
lanse. To jednak nie były pojazdy 
pogotowia, ale ambulanse szpita-
la, które nie są do tego przezna-
czone – o czym wielokrotnie pisa-
liśmy na łamach NŁ. 

Urszula Kapusta-Tymoshchuk 
przypomina, że „szpitalne” am-
bulanse służą do transportu pa-
cjentów do innych szpitali na ho-
spitalizację lub na badania, są do 
dyspozycji lekarzy rodzinnych 
oraz nocnej i  świątecznej opieki 
zdrowotnej. A ratownictwo me-
dyczne ściśle rozumiane będzie 
teraz już w pełni państwowe.  mwk

Domaniewice | ewakuacja

Spokojnie, to była próba
Próbną ewakuację całego 

przedszkola – zarówno dzieci 
wraz z  wychowawczyniami, jak 
też i  personelu przedszkolnego 
– przeprowadzono 23 września 
w  przedszkolu samorządowym 
w Domaniewicach.

Dzieci zostały najpierw przy-
gotowane przez wychowawczy-
nie, że może zdarzyć się pożar, 
zadymienie lub inna niebezpiecz-
na sytuacja, kiedy będzie trzeba 
szybko i  sprawnie opuścić budy-
nek przedszkola. – Oczywiście 
od razu wyjaśnialiśmy, że to tyl-
ko ćwiczenia i prowadzimy je ko-

rzystając z ładnej pogody – powie-
działa nam dyrektor przedszkola 
Stanisława Felczyńska. 

W trakcie ćwiczeń nauczy-
cielki zapoznały dzieci ze zna-
kami ewakuacyjnymi i  ich roz-
mieszczeniem w  przedszkolu. 
Dzieci dowiedziały się jak powin-
ny się zachować w takiej sytuacji. 
Nauczyły się reagować na sygnały 
i dźwięki. Próba przebiegła spraw-
nie i bezproblemowo, z zachowa-
niem ostrożności. Pozorowana 
ewakuacja jest przeprowadzana 
w przedszkolu w Domaniewicach 
co roku.  mak

Sanniki | ulica Polna

Mieszkańcy proszą o naprawę
Do elektrowni wiatrowych 

w  Sannikach prowadzi ulica Po-
lna, której stan pozostawia wie-
le do życzenia. Takiego zdania są 
zarówno mieszkańcy korzystający 
z drogi, jak i radni oraz burmistrz.

25 września na sesji Rady Mia-
sta i  Gminy Sanniki przewodni-
czący Jerzy Jabłoński odczytał 
postulat mieszkańców Sannik, 
którzy proszą o  asfaltowanie tej 
drogi. Przy okazji budowania 
elektrowni została zrobiona pod-
budowa tej drogi, która – jak oce-
nia burmistrz Gabriel Wieczorek 
– jest przygotowana solidnie.

Mieszkańcy zwrócili uwagę  
na to, że jeżeli nie zostanie ona 
przykryta asfaltem, to bardzo 
szybko się zniszczy. Zaznaczyli 
też, że często jest nieprzejezdna. 
Przy ulicy znajduje się 10 posesji. 

Burmistrz powiedział, że pro-
blem ten jest mu znany, a  plan 
przykrycia podbudowy asfaltem 
pojawił się już wcześniej. Zazna-
czył jednak, że w tym roku – z po-
wodu braku środków finansowych 
– jest to niemożliwe. Dobrą wia-
domością jest, że zadeklarował, iż 
zostanie to uwzględnione w pro-
jekcie budżetu na rok 2021.  ks

tak rok temu prezentował się nowy ambulans, oznakowany już jako 
karetka typu S, ale jeszcze bez tablic rejestracyjnych. 
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Próbne ewakuacje w przedszkolu w Domaniewicach odbywają się  
co najmniej raz w roku. 
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Łowicz | klienci się skarżą na Pge, rzecznik odpowiada

Kolejki, trudne procedury i infolinia, 
która nie pomaga
– W związku inwestycją (fotowoltaiczną – przyp.red,) zmuszona byłam  
do zintensyfikowania moich kontaktów z PGE, za pośrednictwem oddziału 
w Łowiczu. Niestety każda taka wizyta na Mostowej kosztowała mnie 
niewyobrażalną wręcz w XXI wieku ilość czasu oraz nerwów – napisała  
do nas mieszkanka gminy Łyszkowice. 

Kobieta skarży się na to, że już 
dostanie się do budynku zakładu 
energetycznego nie jest łatwe – co 
tylko częściowo można usprawie-
dliwić epidemią koronawirusa. 
Trzeba sobie na to zarezerwować 
dużo czasu, ponieważ jeszcze 
przez otwarciem biura ustawia-
ją się przed nim długie kolejki. 
Biuro jest czynne od godz. 7.00, 
więc żeby załatwić sprawę, trzeba 
wstać bladym świtem. 

Osobista wizyta jest niezbęd-
na, ponieważ szczegółowe infor-
macje można uzyskać tylko w taki 
sposób. Konsultanci z  telefonicz-
nego Biura Obsługi Klienta, ani 
sami użytkownicy za pośrednic-
twem eBOK, nie mają dostępu  
do wszystkich informacji. 

Jak twierdzi mieszkanka gmi-
ny Łyszkowice, dodzwonienie się 
na ogólnopolską infolinię BOK 
PGE to również proces, na któ-
ry trzeba sobie zarezerwować co 
najmniej pół godziny. Gdy to się 
uda, okazuje się, że konsultanci 
rzadko są w  stanie udzielić od-
powiedzi i  kompleksowo zała-
twić sprawę. Najczęściej odsyła-
ją oni do lokalnej placówki celem 
osobistego zgłoszenia problemu, 

odebrania potrzebnego doku-
mentu. 

– Jakby nie dało się tego wszyst-
kiego załatwić on-line, zwłasz-
cza w obecnych czasach pandemii 
i kiedy praktycznie każdy posłu-
guje się np. profilem zaufanym  
do załatwiania różnych spraw 
urzędowych – skarży się nasza 
czytelniczka. 

Kiedy już uda się klientowi do-
stać do biura PGE przy Mosto-
wej, nie oznacza to, że zostanie 
kompleksowo obsłużony. Bardzo 
często zmuszony jest do ponow-
nej wizyty, w  celu dostarczenia 
brakującego dokumentu czy za-
świadczenia – a  zawsze czegoś 
brakuje. Jak podkreśla – nie jest to 
wynik niekompetencji czy braku 
empatii u pracowników oddziału, 
a raczej skomplikowanych, wręcz 
absurdalnych procedur uwierzy-
telniania i obiegu informacji w sa-
mym PGE. 

Mimo wszystko nie rozumie, 
dlaczego brakujących podczas 
pierwszej wizyty dokumentów nie 
można dosłać mailem. 

Być może części z tych proble-
mów dałoby się uniknąć, gdyby 
klienci mogli starannie przygo-
tować się do wizyty w  placów-
ce. Każdy wolałby zaoszczędzić  
sobie czasu i nerwów i do tej wi-
zyty dobrze się przygotować, 
jednak materia jest dla nich zbyt 
skomplikowana, a  wspomniane 
próby uzyskania informacji tele-
fonicznej o tym jak to zrobić, też 
mogą skończyć się niepowodze-
niem. 

Sprawy, które już uda się zgło-
sić, zostają zarejestrowane w sys-
temie podawczym, są obsługiwa-
ne w bardzo długiem czasie, a to 
może mieć przykre konsekwen-
cje, nawet odcięcie dostaw energii.

– Takie sytuacje mogą wynikać 
również z faktu zupełnie oddziel-
nej obsługi klientów przez sio-
strzane spółki (PGE Obrót i PGE 
Dystrybucja) i rozdzielne kompe-
tencje wobec tych samych odbior-
ców energii, co jest o  tyle absur-
dalne, że PGE jako spółka skarbu 
państwa powinna świadczyć usłu-
gi na najwyższym poziomie, 
a  przynajmniej my, jako klienci, 
mamy prawo tego oczekiwać.

Pge wyjaśnia: problem 
jest incydentalny
Rzecznik spółki PGE Dystry-

bucja, Bożena Matuszczak-Kró-

lak, uważa, że przytoczona przez 
czytelniczkę sytuacja ma cha-
rakter incydentalny. Zapewnia,  
że spółka dokłada wszelkich sta-
rań, aby odbiorcy byli obsłużeni 
profesjonalnie i szybko. 

Z powodu pandemii, w  trosce 
o zdrowie odbiorców i pracowni-
ków, PGE podjęła działania mini-
malizujące możliwość zakażenia. 
Ograniczona została liczba klien-
tów przebywających jednocześnie 
w  pomieszczeniach obsługi bez-
pośredniej do tylu, ilu jest pracow-
ników obsługujących. 

Wyjaśnia, że przy ul. Mosto-
wej 30 w  Łowiczu funkcjonują 
dwa biura obsługi klienta: PGE 
Dystrybucja i  PGE Obrót. Zde-
cydowana większość osób, któ-
rzy przychodzą załatwiać sprawy, 
to klienci PGE Obrót. Również 
przytoczone kanały komunika-

cji, jak infolinia, BOK, eBOK, 
są zdalnymi kanałami kontaktu 
PGE Obrót.

Obsługa klientów PGE Dys-
trybucja, poza biurem stacjonar-
nym, prowadzona jest również 
z  wykorzystaniem poczty tra-
dycyjnej, elektronicznej i  telefo-
nu. Proces przyłączenia nowych 
odbiorców energii elektrycznej 
do sieci PGE Dystrybucja moż-
liwy jest poprzez portal nowych 
odbiorców (PNO), umieszczo-
ny na stronie internetowej spół-
ki. PNO to specjalna aplikacja 
dedykowana obecnym lub przy-
szłym odbiorcom energii elek-
trycznej PGE Dystrybucja, któ-
ra w przejrzysty i prosty sposób 
przeprowadza użytkownika przez 
kolejne etapy procedury przyłą-
czeniowej.

Przez profil zaufany  
nie można
Natomiast instalacje foto-

woltaiczne wymagają zaanga-
żowania zarówno spółki PGE 
Dystrybucja, jak i  PGE Obrót. 
Założenie instalacji nie wymaga 
uzyskania warunków przyłącze-
nia do sieci dystrybucyjnej, jedy-
nie zgłoszenia tego faktu w PGE 
Dystrybucja, poprzez złożenie 
wymaganych przepisami pra-
wa kompletu dokumentów. Ze 
względu na uproszczoną proce-
durę, konieczne jest dołączenie 
jedynie załączników, które po-
zwalają na bezpieczne i profesjo-
nalne przyłączenie urządzenia do 
sieci elektroenergetycznej. PGE 
Dystrybucja, ze względu na obo-
wiązujące w  spółce procedury, 
nie pracuje w oparciu o profil za-
ufany.  opr. mwk

Czy takie wyjaśnienie satysfak-
cjonuje naszą czytelniczkę? Śmie-
my wątpić.

Punkt zapalny
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Kolejki przed Biurem obsługi PGE w Łowiczu nie są nowością, 
jednak to nie jest wystarczający powód do tego, aby klienci się do nich 
przyzwyczaili i uznali, że zawsze tak być musi. 

każdy wolałby 
zaoszczędzić sobie 
czasu i nerwów i do tej 
wizyty dobrze się 
przygotować, jednak 
materia jest dla nich 
zbyt skomplikowana, 
a wspomniane próby 
uzyskania informacji 
telefonicznej też 
mogą skończyć się 
niepowodzeniem.
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Aktualności
Łowicz | Starostwo Powiatowe

Wielka zmiana w geodezji
28 września pracę w łowickim starostwie  
zakończyła Krystyna Nowińska-Świeszkowska  
– dyrektor Wydziału Geodezji i Kartografii.  
Kto ją zastąpi – na razie nie wiadomo. W ubiegłym 
tygodniu starostwo ogłosiło konkurs na stanowisko 
geodety powiatowego, dyrektora tego wydziału.

Zgłoszenia kandydatów przyj-
mowane będą do najbliższego 
piątku, 2 października, do godz. 
16.00. Ale wygrać nie będzie ła-
two, ponieważ przed kandydatami 
stawiane są wysokie wymagania, 
nie tylko dotyczące kierunkowego 
wykształcenia, ale też uprawnień 
i doświadczenia w pracy w urzę-
dach administracji rządowej, 
w tym minimum 2 lata na stano-
wisku kierowniczym. 

Będzie to duża zmiana, ponie-
waż Krystyna Nowińska-Świesz-
kowska kierowała wydziałem  
od momentu powstania starostwa 
w  obecnym kształcie, co miało 
miejsce w 1999 roku. Tym samym 
była dyrektorem o  najdłuższym 
stażu w tym urzędzie, w tym cza-
sie współpracowała ze starostami: 
Cezarym Dzierżkiem, Januszem 
Michalakiem, Krzysztofem Figa-
tem i Marcinem Kosiorkiem. 

Jak nam sama powiedziała, 
jest absolwentką Liceum Ogól-
nokształcącego w Zduńskiej Dą-
browie oraz Wydziału Geodezji 
na Akademii Rolniczo-Technicz-
nej w Olsztynie. 

Pracę zawodową podjęła w la-
tach 70., również w Powiatowym 
Biurze Geodezji. Potem pracowa-
ła w  podległym Urzędowi Miej-
skiemu Zarządzie Gospodarki Te-
renami – była jego kierownikiem, 
następnie w  Wydziale Geodezji 
Urzędu Miejskiego – w  którym 
była zastępcą dyrektora. Kolej-
nym miejscem jej pracy był Urząd 
Rejonowy w  Łowiczu, w  któ-
rym była kierownikiem Wydzia-
łu Geodezji. 

Krystyna Nowińska-Świesz-
kowska przepracowała w  swoim 
zawodzie 50 lat i uznała, że to do-
bry moment, aby przejść na eme-
ryturę. Pytana o  to, jakie to były 
lata, przyznaje, że bardzo dobre. – 
Miałam to szczęście, że robiłam to, 
co kocham. Wiadomo, jak w każ-
dej pracy są dni lepsze i  gorsze. 

Zawodowej aktywności nie 
kończy jednak definitywnie. Po-
nieważ jest biegłym sądowym po-
wołanym na 5-letnią kadencję, to 
do jej zakończenia, przez najbliż-
sze 3 lata, będzie jeszcze wykony-
wała tę pracę.

Wydział Geodezji i  Kartogra-
fii to komórka, która zatrudnia  
15 osób. To ważna struktura 
w  każdym procesie inwestycyj-
nym oraz obrocie cywilno-praw-
nym. Wydział posiada nume-
ryczne bazy danych dotyczące 
wszystkich nieruchomości na te-
renie powiatu łowickiego. 

Jak podkreśla wieloletnia dy-
rektor, od 10 lat w powiecie łowic-
kim wydział posługuje się mapa-
mi numerycznymi o pełnej treści.  
Ogólnie dostępny geoportal, który 
zawiera aktualne informacje o nie-
ruchomościach: ich powierzchni, 
użytkach, budynkach, lokalach  
i infrastrukturze technicznej. Jego 
zalety zna każdy, kto choć raz szu-
kał informacji i nie musiał od razu 
iść do starostwa.  mwk

Łowicz | Starostwo przymierza się do inwestycji w zSP nr 4

Nie od razu salę (gimnastyczną) zbudowano
Koncepcja jest opracowana, projekt budowlany 
prawdopodobnie zostanie wykonany  
w przyszłym roku. Realizacja mogłaby być 
perspektywą kolejnych dwóch lat.  
Możliwe, że inwestycja powstanie w tej kadencji.

Mowa o sali gimnastycznej dla 
Zespołu Szkół Ponadpodstawo-
wych nr 4. Jak pisaliśmy na na-
szych łamach, powiat nabędzie 
od miasta działkę pod budowę 
tej sali. Jest ona położona przy 
ul. Kaliskiej, po prawej stronie 

przy wjeździe do dawnego Za-
cisza. Działka ma powierzchnię 
o powierzchni 1409 m² i została 
wyceniona na 660 tys. zł. Rada 
Miejska zdecydowała, że powiat 
otrzyma na jej zakup 80% boni-
fikatę. 

Postanowiliśmy dowiedzieć 
się, jak obecnie wyglądają przygo-
towania do tej inwestycji, gdy akt 
notarialny nie został jeszcze pod-
pisany. Edward Reske, dyrektor 
Wydziału Inwestycji i Zamówień 
Publicznych w starostwie, powie-
dział nam, że przed 2 laty wyko-
nana została koncepcja budowy 
sali gimnastycznej w  tym miej-
scu. Na tym etapie sprawdzono 
zgodność planów inwestycyjnych 
z  miejscowym planem zagospo-
darowania przestrzennego oraz 

to, jakie możliwości ma działka 
w świetle zapisów prawa budow-
lanego. 

Opracowanie pokazało, że moż-
na tam pobudować salę o wymia-
rach ok. 45x30 m, której dłuższa 
krawędź położona byłaby prosto-
padle do ul. Kaliskiej. Sala zaj-
mowałaby ok. 78-80% kubatury 
budynku, ponadto w  dobudowa-
nej części powstałyby szatnie dla 
uczniów z zapleczem sanitarnym, 
pokój nauczycielski i magazyn  
na sprzęt sportowy. Przewidzia-

ne jest też miejsce dla widow-
ni. Trybuny mogłyby zajmować 
jedną lub dwie kondygnacje (nad 
szatnią). Sala połączona byłaby 
ze szkołą łącznikiem. W dobudo-
wanej części byłaby możliwość 
zamontowania niewielkiej ścian-
ki wspinaczkowej, urządzenia si-
łowni i wydzielenia pomieszczeń  
do gry w tenisa stołowego. 

Wicestarosta Piotr Malczyk 
dodaje, że powiat będzie się sta-
rał pozyskać dofinansowanie na 
budowę sali, a rozpoczęcie inwe-
stycji w  przyszłym roku wydaje 
się mało prawdopodobne. Prze-
widuje, że pobudowanie sali bę-
dzie wydatkiem rzędu 6 mln zł, 
tymczasem zarząd powiatu zde-

cydował, że priorytetem na przy-
szły rok będzie budowa mostu 
w Kompinie, na którą prawdopo-
dobnie potrzeba będzie koło 14 
mln zł. Na dwa tak duże zadania 
realizowane jednocześnie nie bę-
dzie powiatu stać. 

Pewne nadzieje wicestarosta 
wiąże z  Funduszem Inwestycji 
Lokalnych, który został urucho-
miony w tym roku. Gdyby był on 
kontynuowany w kolejnych latach, 
tak jak Fundusz Dróg Samorządo-
wych, powiat starałby się o  pie-
niądze na budowę sali z tego źró-
dła. Najpierw musi jednak nabyć 
działkę i wykonać projekt, potem 
przygotowania do budowy sali 
można będzie kontynuować.  mwk   

RekLAmA

Krystyna Nowińska-Świeszkowska jeszcze w pracy w starostwie,  
w miniony poniedziałek, 28 września br. 
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Łowicz | Pożegnała się z ratuszem

Anna Gajewska odeszła 
na emeryturę
Na sesji Rady Miejskiej 
24 września burmistrz 
Krzysztof Kaliński wspólnie 
z przewodniczącym Rady 
Jackiem Wiśniewskim 
pożegnali odchodzącą 
na emeryturę naczelnik 
Wydziału Gospodarki 
Gruntami, Planowania 
Przestrzennego i Rolnictwa 
Annę Gajewską. W ratuszu 
pracowała ona przez  
29 lat, przez 27 kierując 
wspomnianym wydziałem.

Anna Gajewska w  rozmo-
wie z  nami powiedziała, że wy-
dział, którym kierowała, jest 
specyficzny, wymagający wyjąt-
kowo dobrej znajomości prawa. 
Przypomnijmy, że zajmuje się 
on m.in. opracowywaniem pla-
nów i  studiów zagospodarowa-
nia przestrzennego oraz  sprzeda-
żą komunalnych nieruchomości. 
Podkreśliła, że z  perspektywy 
czasu najtrudniejszym zadaniem, 
jakie musiała zrealizować, była 
regulacja stanów prawnych nieru-
chomości przypadających miastu 
w  procesie komunalizacji. Przez 
blisko 30 lat jej pracy w  ratuszu 
wydział zajmował się setkami ta-
kich spraw, dziś z niemałą satys-
fakcją może powiedzieć że do za-
łatwienia zostało zaledwie ok. 10.

Anna Gajewska powiedziała 
nam też, że odchodzi na emery-
turę spokojna o sprawność i funk-
cjonowanie wydziału, urzędnicy 
w nim pracujący to kadra dosko-
nale znająca się na swojej pracy. 
Może dlatego, że przez lata jako 

naczelnik kładła nacisk, aby nie 
byli do niego przyjmowani przy-
padkowi ludzie, ale tacy, którzy 
mają w  tym kierunku przygoto-
wanie i predyspozycje do skrupu-
latności w pracy.

Pytana o emeryturę i swoje pla-
ny powiedziała, że chce przede 
wszystkim odpocząć i  zająć się 
swoimi sprawami, zrealizować te, 
na które nie miała czasu. Za ratu-
szem szczególnie tęsknić nie bę-
dzie, zamyka ten okres w swoim 
życiu.

Naczelnik Gajewska przed za-
trudnieniem w  ratuszu pracowa-
ła m.in. w Wojewódzkim Biurze 
Geodezji, gdzie zajmowała się te-
renami rolnymi.

W czasie pożegnania Anny 
Gajewskiej zarówno burmistrz, 
jak i  przewodniczący, podkreśla-
li, że pracując w urzędzie pełniła 
bardzo odpowiedzialną funkcję 
i jako urzędnik zawsze była przy-
gotowana merytorycznie z zakre-
su swoich obowiązków, skrupu-
latna, konkretna, odpowiedzialna 
i  punktualna. Burmistrz nazwał 
ją „super urzędnikiem”. Opowie-
dział, że jej praca nigdy nie mie-
ściła się w  wymiarze 8 godzin, 
stąd nigdy nie miał jej za złe, je-
śli wyszła z ratusza, aby załatwić 
prywatną sprawę, co też zdarzało 
się nader rzadko.

Anna Gajewska przemawiając 
na sesji podkreśliła, że pracowała 
z  14 burmistrzami i  wiceburmi-
strzami i z żadnym z nich nigdy 
nie była w konflikcie. Zawsze sta-
rała się wytłumaczyć jasno i czy-
telnie zawiłości prawne z zakresu 
gospodarki gruntami i ma wraże-
nie, że zawsze była rozumiana.  tb

Łowicz | minął rok – decyzji nie ma, ratusz każe czekać

Ekrany tu nie sięgnęły,  
zdrowy rozsądek też nie dotarł
W lipcu ubiegłego roku pisaliśmy o 82-letniej dziś 
pani Alicji z ulicy Bolimowskiej, której ratusz 
obiecał wykup domu i całej działki położonej tuż 
przy budowanym wtedy rondzie w ul. Bolimowskiej. 
Z wykupu domu nic nie wyszło, dziś jest to jedyna 
w pobliżu ronda posesja niezasłonięta ekranami 
dźwiękochłonnymi od strony ulicy. A od chwili 
oddania ronda przejechało już przez nie około  
3 mln samochodów.

Sprawa wróciła na ostatniej se-
sji Rady Miejskiej 24 września. 
Szef Klubu radnych PiS i Nieza-
leżni Jakub Wolski spytał co w tej 
sprawie aktualnie się dzieje i czy 
miasto zamierza uzupełnić ekra-
ny od strony ulicy Bolimowskiej, 
aby zapewnić samotnej kobiecie 
spokój.

Naczelnik Wydziału Inwestycji 
i Remontów Grzegorz Pełka, od-
powiedzialny za realizację prac 
na Bolimowskiej i Warszawskiej, 
odpowiedział radnym, że ciągle 
nie ma ostatecznego rozwiąza-
nia sprawy. Przypomniał jak do-
szło do obecnego stanu rzeczy.  
W trakcie procedury wywłaszcze-
niowej, która trwała już po zakoń-
czeniu projektowania i  wystąpie-
niu o  dofinansowanie inwestycji 
z Funduszu Dróg Lokalnych, oka-
zało się, że wywłaszczyć można 
tę część nieruchomości, na której 
powstanie droga, zaś domu nie, bo 
znajduje się on poza inwestycją, 
a  przeznaczenie terenu pod nim  
– na zieleniec – nie jest wystar-
czającym argumentem do wy-

właszczenia. Ponadto właściciele 
posesji dokonali podziału geode-
zyjnego, dzieląc nieruchomość 
na dwie działki, z  domem i  pas 
dawnego ogrodu, co było jed-
ną z podstaw odmowy wywłasz-
czenia. Decyzję taką podjął jed-
nak nie łowicki ratusz, ale Urząd 
Wojewódzki w  Łodzi. Dyskusje 
nic nie dały. Inwestycja ruszyła 
i  została przeprowadzona zgod-
nie z  pierwotnymi założeniami, 
w których uwzględniono wykup 
działki z domem i jego rozebra-
nie, przez to wykonawca nie usta-

wił ekranów między nią a ruchli-
wą drogą.

Głos w sprawie zabrała na se-
sji radna Wiesława Gębura, któ-
ra, oburzona brakiem działania 
ratusza w  sprawie nieruchomo-
ści, zarzuciła naczelnikowi Pełce 
zaniedbanie tematu. Podkreśliła, 
że w takiej sytuacji projekt winien 
być poprawiony i ekrany powinny 
być ustawione przed posesją.

Radny Jakub Wolski zauważył 
natomiast, że ekrany postawiono 
tak, że posesja ta została zamknię-
ta w  strefie bezpośredniego od-
działywania drogi. Wypomniał, 
że problem ten znany jest od roku 
i nie wypracowano w ratuszu żad-
nego rozwiązania. – Jak długo bę-
dziecie się jeszcze zastanawiać?  
– pytał. Dodał też, że rozwiązania 
powinny zapaść jak najszybciej.

Naczelnik Grzegorz Pełka po-
wtórzył w rozmowie z nami to, co 
powiedział rok temu, że możliwe 
są dwa rozwiązania. Pierwsze to 
wykup nieruchomości przez mia-

sto, ale nie za pomocą procedu-
ry wywłaszczeniowej, ale z wol-
nej ręki, przy porozumieniu się 
co do ceny z właścicielką. Osobi-
ście opowiada się on za tą opcją, 
dodając, że po wyburzeniu domu 
można będzie na tym terenie urzą-
dzić nie tylko zieleniec z  ławka-
mi, ale także np. parking. Drugie 
rozwiązanie to ustawienie ekra-
nów wzdłuż posesji na koszt mia-
sta, bo administrator drogi, czyli 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajo-
wych i  Autostrad w  Łodzi, tego 
nie zrobi. 

Wykup byłby tańszy niż budo-
wa ekranów, co kosztować może 
nawet 250 tys. zł. Decyzję o tym 
podjąć jednak może tylko bur-
mistrz. Niemniej decyzja ta może 
być kwestionowana przez nadzór 
prawny wojewody, jak i stworzyć 
groźny precedens, sprawiający,  
że właściciele posesji położonych 
w  równie uciążliwych lokaliza-
cjach mogą zacząć żądać ich wy-
kupu. 

Gmina Bielawy | droga Borów – Borówek

PRID pobuduje prawie 
1300 m nowej drogi
Kolejną inwestycją drogową, 
którą na naszym terenie 
zrealizuje Przedsiębiorstwo 
Robót Inżynieryjno-
Drogowych w Łowiczu, 
będzie przebudowa drogi 
powiatowej Borów  
– Borówek na terenie  
gminy Bielawy.

Droga ma nawierzchnię czę-
ściowo gruntową, częściowo as-
faltową. Przebudowywana będzie 
na odcinku 1290 m. Powstaną na 
niej mijanki i nowa nawierzchnia. 

Prace jeszcze się nie rozpoczę-
ły. Kosztować będą 479.391 zł. Po-
wiatowy Zarząd Dróg i Transpor-
tu dwa razy uwzględniał to zadanie 
w  przetargach, które przeprowa-
dzał w  wakacje. W  pierwszym 
postępowaniu, unieważnionym 
21 lipca, przedłożone oferty mie-
ściły się w przedziale od 523.043 
zł do 803.684 złotych. W drugim 
postępowaniu, rozstrzygniętym 
w sierpniu, ceny były niższe i wy-
łoniony został PRID. Najdroż-
sza oferta, złożona przez JKM 
Mirex ze Skierniewic, opiewała  
na 775.969 zł.  mwk

Narożny budynek przy rondzie w ul. Bolimowskiej stoi pomiędzy 
ekranami (z prawej strony) a dk70 (z lewej strony).
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Anna Gajewska w łowickim ratuszu przepracowała prawie 30 lat. 
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RekLAmA

tomasz 
Bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Radny jakub wolski 
wypomniał, że problem 
ten znany jest od roku 
i nie wypracowano 
w ratuszu żadnego 
rozwiązania.  
– jak długo 
będziecie się jeszcze 
zastanawiać?  
– pytał.
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Łowicz | Rozpoczęcie roku akademickiego uTw

Seniorzy zainaugurują  
zajęcia swego uniwersytetu  
w nowej siedzibie
Nowy rok akademicki 
2020/2021 zbliża się 
wielkimi krokami. 
Pomimo aktualnej sytuacji 
epidemiologicznej, 
inauguracja na Łowickim 
Uniwersytecie Trzeciego 
Wieku odbędzie się 
normalnie w czwartek,  
1 października.

Po 13 latach działalności 
w  ŁOK przy ul. Podrzecznej 
w Łowiczu, Uniwersytet Trzecie-
go Wieku przenosi się w Al. Sien-
kiewicza do budynku, w którym 
mieściło się dawniej Gimnazjum 
nr 1. w  dawnym budynku szko-
ły seniorzy będą zajmowali czte-
ry pomieszczenia na i  piętrze. 
w pierwszej sali będzie się mieści-
ła sala lekcyjna, w której odbywać 
się będą m.in. zajęcia językowe 
czy też partyjki szachów. Drugie 
pomieszczenie to szeroko rozu-
miana sala plastyczna dla dwóch 
grup „Nowa fala” i „Fascynacja”, 
ale będą się tam też odbywały spo-
tkania Koła Melomana czy też za-
jęcia szydełkowania bądź warsz-
taty rękodzieła ludowego. Dwa 
pozostałe pomieszczenia będą 
miały przeznaczenie biurowe.

Po podpisaniu dokumentów 
o  przekazaniu pomieszczeń na 
cele działania ŁUWT, członkowie 
od razu mogli wejść do nich wejść 

i  rozpocząć ich renowację. Pręż-
nie działająca grupa remontowa li-
czyła ponad 60 osób. Codziennie 
przychodziły tutaj grupy 10 oso-
bowe, które zajmowały się malo-
waniem, sprzątaniem, przenosze-
niem rzeczy. Wszystkie działania 
robione były w  czynie społecz-
nym i  finansowane z  własnych 
środków.

Jak poinformowała nas pre-
zes ŁUTW Krystyna Kucharska, 
uniwersytet liczy w tym momen-
cie już 270 członków – 40 nowych 
osób przybyło od 14 września br. 
kiedy to ogłoszono nabór na kolej-
ny rok akademicki.

Program inauguracji 
roku akademickiego
Uroczystości związane z rozpo-

częciem nowego roku akademic-
kiego składać się będą z  dwóch 
części. Pierwsza rozpocznie się 
o godzinie 12.00 w sali barokowej 
Muzeum w  Łowiczu, plac Sta-
ry Rynek 5/7. w  programie uro-
czystości znalazły się następujące 
punktu:
 Gaudeamus igitur w wykona-

niu Chóru „Canticum” działające-
go przy ŁUTW,

  Wykład inauguracyjny Jolan-
ty Kolary pt. „Ikonę każdy napisać 
może!”,

  Uhonorowanie Szanownych 
Jubilatów (osób, które w 2020 r. 
ukończyły/ukończą 80 lat),

  Występ Koła tanecznego 
ŁUTW – „W rytmie salsy i cza-
-czy”, występ Chóru „Canticum” 
ŁUTW.

Druga część zaplanowana na 
godzinę 14.00, odbędzie się w bu-
dynku byłego gimnazjum nr 1 
w  Alejach H. Sienkiewicza 62. 
Wówczas też nastąpi oficjalne 
otwarcie nowej siedziby ŁUTW.

Ze względu na pandemię ko-
ronawirusa liczba gości zaproszo-
nych na obie części inauguracji 
roku jest ograniczona.  ksl

Łowicz | drzewa dziedzictwa

Niech rosną! Zieleni nigdy dość
Przewodnicy z  łowickiego od-

działu PTTK oraz przedstawiciele 
Nadleśnictwa Kutno, w  niedzie-
lę 27 września posadzili na Placu 
Koński Targ w Łowiczu „Drzewa 
Dziedzictwa”. Mają one upamięt-
nić 70 rocznicę powstania PTTK.

Polskie Towarzystwo Tury-
styczno-Krajoznawcze powstało 
w 1950 w wyniku połączenia Pol-
skiego Towarzystwa Krajoznaw-
czego i  Polskiego Towarzystwa 
Tatrzańskiego. Jubileusz 70-lecia 
jest obchodzony w  całej Polsce, 
podobny zasięg ma akcja sadzenia 
„Drzew Dziedzictwa”., w ramach 
VII Międzypokoleniowej Sztafe-
ty Turystycznej. Dodajmy, że 27 
września jest Światowy Dzień 
Turystyki (ustanowiony przez 
UNWTO).

Drzewami posadzonymi w Ło-
wiczu są dąb i dwa buki, ofiaro-
wane przez Nadleśnictwo Kut-
no.  Dlatego też w sadzeniu brali 
udział przedstawiciele nadleśnic-

twa –  p.o. nadleśniczego Jacek 
Szymczak i  podleśniczy Ceza-
ry Kulesza z Leśnictwa Bielawy, 
a  także przedstawiciele klubów 
i  kół tworzących łowicki od-
dział PTTK. Przypomnijmy, że 
są to: Koło Przewodników, KTK 
„Szprycha”, KTK „Tratwa”, KTP 
„Z buta” oraz koło „Włóczykije” 
działające w Szkole Podstawowej 
im. Józefa Ufy w Mastkach.

Sadzenie drzew zostało poprze-
dzone spacerem, w gronie około 
20 osób, przez tereny zielone na 
terenie Łowicza, m.in. Park Sa-
ski, Aleje Sienkiewicza, Park Bło-
nie, Pasaż Grabskiego czy  Ogród 
św. Alojzego. Spacer prowadzi-
li przewodnicy PTTK: Andrzej 
Słomski, Katarzyna Skierska-Pię-
ta oraz Zdzisław Kryściak. Jak 
mówili – wbrew pozorom zebra-
nie historycznych informacji na te-
mat terenów zielonych w mieście 
jest kłopotliwe, dużo bardziej niż 
w przypadku innych obiektów.   tm

Członkowie Łowickiego uniwersytetu trzeciego Wieku, którzy przygotowują nowe pomieszczenia  
w budynku przy Al. Sienkiewicza przed inauguracją kolejnego roku akademickiego.
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Łowicz | Szkoły pijarskie

Dobre rady absolwentów
Jednym z  elementów tego-

rocznego Dnia Kalasantyńskiego 
w  Pijarskich Szkołach Królowej 
Pokoju w Łowiczu było spotka-
nie licealistów z grupą studentów.

Było to kilkanaścioro absol-
wentów, realizujących przeróż-
ne plany życiowe i pasje. Oprócz 
tego, że wszyscy oni wykształci-
li się w Pijarskim LO, łączy ich 

też to, że wszyscy byli chętni opo-
wiedzieć młodszym koleżankom 
i kolegom o swoich studiach i od-
powiedzieć na ich pytania, roz-
wiać wątpliwości czy doradzać. 

O tym, że wachlarz możliwo-
ści po liceum jest bardzo szeroki 
świadczyć może zróżnicowanie 
kierunków i uczelni, jakie repre-
zentują obecnie studenci, a  nie-

dawno jeszcze pijarscy licealiści. 
Byli studenci m.in. Uniwersyte-
tów: Łódzkiego, Warszawskiego, 
Jagiellońskiego, Adama Mickie-
wicza w  Poznaniu, Uniwersyte-
tów Medycznych w Łodzi i War-
szawie, Politechnik Łódzkiej 
i  Warszawskiej czy Akademii 
Muzycznej Grażyny i  Kiejstuta 
Bacewiczów w Łodzi.  

Jeszcze większa różnorod-
ność panowała w kierunkach stu-
diów: położnictwo, ratownictwo 
medyczne, informatyka stosow-

na, automatyka i  robotyka, jazz 
i  muzyka estradowa, ekonomia 
czy pedagogika – co kto woli.

- Już kilka razy, przy różnych 
okazjach, odwiedzałam szkołę 
po jej ukończeniu – powiedzia-
ła nam Julia Macho, studentka 
zarządzania i  prawa w  biznesie. 
– Zawsze wracam tu z  chęcią, 
mam duży sentyment, poza tym 
do wzięcia udziału w tym akurat 
wydarzeniu przekonywali mnie 
dodatkowo koledzy i  znajomi.   
 tm

Sadzenie Drzew Dziedzictwa na Placu koński Targ. 
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Stryków 
Akcja maseczka

Robotnicy strykowskich maga-
zynów i fabryk, korzystający z ko-
munikacji pracowniczej w czwar-
tek 17 września około godz. 14 
mogli nieźle się zdziwić. Podróżu-
jący z nimi policjanci zamiast wle-
piać mandaty za brak zasłoniętych 
nosa i ust, dawali maseczki! 

Pomysł na akcję zrodził się 
przede wszystkim z powodu ostat-
nich rekordów zakażeń. 

Głównym celem nie było ka-
ranie, a edukowanie. Funkcjo-
nariusze chcieli przypomnieć  
o obowiązku zasłaniania ust oraz 
nosa w środkach komunikacji. 
Dla każdego „zapominalskiego” 
było pouczenie oraz... masecz-
ka. Normalnie za brak maseczki  
w środkach komunikacji pu-
blicznej można otrzymać mandat  
w wysokości 500 złotych.  ek
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Łowicz | kto i gdzie powinien pobrać krew?

Odmówiono starszej pani
W ubiegłym tygodniu zgłosiła się do naszej redakcji 78-letnia pani, 
poruszająca się na wózku, która skarży się, iż w laboratorium łowickiego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej odmówiono jej pobrania krwi. Wcześniej 
otrzymała na nie skierowanie z przychodni.

Pani Wiesława mieszka na wsi 
w  gminie Łowicz. Ponieważ po-
rusza się na wózku, dla niej kło-
potem jest już każda sprawa do 
załatwienia w mieście. Kiedy jed-
nak otrzymała w  jednej z  łowic-
kich przychodni skierowanie na 
pobranie krwi, potrzebnej do pil-
nych badań, nie spodziewała się, 
że w szpitalu spotkają ją trudno-
ści. Laboratorium znajduje się na 
pierwszym piętrze, trudno się tam 
dostać na wózku, ale pacjentka 
poprosiła, gdy ktoś zszedł do niej 
i pobrał krew na korytarzu – jak 
już kiedyś praktykowano w prze-
szłości.

– Usłyszałam od jednej z pracu-
jących tam, że nie można schodzić 
do pacjentów, bo zabiegi nie mogą 
być wykonywane poza labora-
torium – mówi pani Wiesława. – 
i  tyle. Żadnego „przepraszam”, 
żadnego wyjaśnienia co mam ro-
bić dalej i  gdzie się udać. Choć 
mam już swoje lata, nie przypo-
minam sobie, bym gdzieś została 
tak spławiona.

Pobiorą krew,  
ale najpierw zadzwoń
Dyrektor szpitala Urszula Ty-

moschuk-Kapusta mówi, że o sy-
tuacji dowiedziała się od nas, ale 
potem sprawdziła i – rzeczywiście 
– była pacjentka na wózku, od któ-
rej nie pobrano krwi, jednak nie 
dlatego, że nie wolno tego robić 
poza laboratorium – bo jest taka 

możliwość. Dyrektor mówi, że sy-
tuacja to wynik nieporozumienia 
i utrudnionej w dobie covid-19 ko-
munikacji pomiędzy poszczegól-
nymi oddziałami. Normalnie nie 
byłoby problemu z wjechaniem na 
piętro windą (w całym budynku 
szpitala są aż trzy, licząc także jed-
noosobową, na jeden wózek) i doj-
ściem do laboratorium przez od-
dział wewnętrzny, teraz jednak nie 
mogą na niego wchodzić pacjen-
ci z  innych oddziałów, podobnie 
jak nie można przejść przez „stre-
fę czerwoną”, czyli wydzieloną 
część szpitala dla osób z podejrze-
niem zakażenia koronawirusem. 

Zasadniczo pobranie krwi jest 
wykonywane poza laboratorium, 
w wyznaczonych punktach z do-
brym dostępem. – Zdajemy sobie 
oczywiście sprawę z tego, że pa-

cjentami są często ludzie z ogra-
niczoną możliwością poruszania 
się, co jakiś czas, ostatnio dwa ty-
godnie temu, szczególnie uczula-
łam personel na ich potrzeby, mają 
one pierwszeństwo w obsłudze – 
mówi dyrektor. 

Trzeba jednak pamiętać 
o  wcześniejszym umówieniu się 
telefonicznie – czego nie było 
w  tym przypadku. Dyrektor 
mówi, że nie muszą być robione 
z dużym wyprzedzeniem, ale dla 
komfortu tak personelu jak i  sa-
mego pacjenta, są to zapisy na 
konkretną godzinę. w  tym przy-
padku pani miała pecha, bo trafiła 
na moment wyjątkowego obciąże-
nia w laboratorium.

– Szkoda, że pacjentka nie 
zwróciła się do mnie, zapewne 
uniknęlibyśmy nieporozumienia – 
mówi dyrektor.

to jest obowiązek 
przychodni
Urszula Tymoschuk-Kapusta 

zaznacza jednak, jeżeli pacjent-

ka miała skierowanie z  POZ, to 
obowiązkiem przychodni powin-
no być zapewnienie możliwo-
ści pobrania krwi. POZ powinien 
był wręcz wysłać pielęgniarkę do 
domu, tym bardziej jeżeli mówi-
my o pacjentce starszej i niepełno-
sprawnej. Z tego co udało nam się 
ustalić, w wielu przychodniach – 
choć być może nie we wszystkich 
– krew jest teraz z zasady pobiera-
na od pacjentów w domach, oczy-
wiście po upewnieniu się przez 
POZ, że żaden z domowników nie 
jest na kwarantannie.

Tylko w wypadku, kiedy z ja-
kiegoś powodu przychodnia nie 
była w stanie pobrania krwi wy-
konać (a przecież, mimo ogra-
niczeń w  przyjmowaniu pa-
cjentów, przychodnie nadal 
pracują i  otrzymują pieniądze 
z NFZ), wskazane jest wtedy za-
pisanie się telefoniczne do szpi-
talnego laboratorium.

– Zasadniczo, jeżeli w  przy-
chodni jest punkt poboru krwi, 
a z tego co wiem to jest niemal we 
wszystkich, to trudno byłoby wy-
tłumaczyć sytuację, w  której le-
karz kieruje pacjentkę na pobranie 
gdzieś indziej – mówi nam Anna 
Leder, rzeczniczka prasowa łódz-
kiego NFZ. – Jeżeli by takiego 
punktu nie było, to przychodnia 

musi mieć podpisaną umowę z ta-
kim punktem. Wyjątkiem może 
być tylko sytuacja, w  której pa-
cjent ma skierowanie wystawione 
przez lekarza specjalistę, który ma 
podpisaną umowę z danym punk-
tem, a pacjent pójdzie do innego 
punktu, np. POZ (wtedy nie mógł-
by tam pobrać krwi za darmo). 
Oczywiście w  takim przypadku 
lekarz też musi wyjaśnić dokąd 
pacjent ma się udać. Oczywiście 
w  każdym przypadku jest obo-
wiązkiem lekarza wystawiającego 
skierowanie poinstruować pacjen-
ta, gdzie ma się udać, by zrobić za-
bieg nieodpłatnie.

Przydałaby się  
jeszcze winda
Osobną kwestią jaką porusza 

Urszula Tymoschuk-Kapusta jest 
ogólne dostosowanie szpitala do 
potrzeb osób niepełnosprawnych, 
bo zdaje sobie ona sprawę z tego, 
że jeszcze wiele jest w  tym za-
kresie do poprawienia. – Nie je-
stem w  stanie teraz powiedzieć 
kiedy to będzie zrealizowane, ale 
na pewno myślę o jeszcze jednej 
windzie i innych udogodnieniach 
– mówi. – Jeśli tylko będzie moż-
liwość aplikowania o  pieniądze 
z zewnątrz, na pewno z niej sko-
rzystamy. 

Dzierzgów | wypadek na drodze przez wieś

Był trzeźwy, ale jechał jak szalony
W poniedziałek 28 września po 

godzinie 12, na drodze prowadzą-
cej przez wieś Dzierzgów w gmi-
nie Nieborów, doszło do poważnej 
kolizji.

Kierujący samochodem osobo-
wym Volkswagen Golf 53-letni 
mieszkaniec powiatu łowickiego 
uderzył w zaparkowanego na po-
boczu Opla Corsę. w wyniku tego 
Golf dachował.

W Oplu nie było nikogo. w cza-
sie zdarzenia jego właścicielka 
znajdowała się na terenie pobli-
skiej posesji. Jak udało się nam 
dowiedzieć, ratownicy przebada-
li ją, ponieważ widząc zdarzenie, 
znalazła się w dużym szoku. Ba-
daniom poddany został też kie-
rowca Volkswagena, nic poważ-
nego jednak mu się nie stało.

Droga była zablokowana do 
około godziny 13.00. Na miejsce 
dotarł jeden zastęp OSP KSRG 
Dzierzgów, dwa zastępy JRG Ło-

wicz, a także Zespół Ratownictwa 
Medycznego i  policja. Sprawca 
był trzeźwy, został ukarany man-
datem karnym.  ks

Straż pożarna | ćwiczenia w Nieborowie

Próby interwencji w nieborowskim pałacu
W poniedziałek  
28 września strażacy 
przeprowadzali ćwiczenia 
w pałacu w Nieborowie.

Około godziny 10 strażacy 
z  PSP Łowicz, OSP Nieborów 
i OSP Bednary udali się na teren 
pałacu. Najpierw wynieśli z  bu-
dynku kobietę, która udawała wy-
magającą przeprowadzenia resu-
scytacji krążeniowo-oddechowej. 
Potem, korzystając z podnośnika, 
pomogli wydostać się z pokoju na 
drugim piętrze kobiecie, która zo-
stała tam „uwięziona”. Na koniec 
wynosili z pałacu repliki cennych 
przedmiotów – obrazu i  fotelu. 
Celem ćwiczeń było doskonalenie 
umiejętności strażaków, które by-

łyby niezbędne przy ewentualnym 
wezwaniu. Chodziło też o przypo-

mnienie sobie rozkładu pomiesz-
czeń pałacu w Nieborowie.  ks

W oplu stojącym na poboczu na szczęście nikogo nie było.
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W czasie ćwiczeń strażacy wykonywali te same czynności,  
co na prawdziwych akcjach.
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otrzymała na nie skierowanie z przychodni.

tomasz 
matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Sport | Niezwykły wyczyn Łowiczanina

W 58 godzin rowerem 
z północy na południe Polski
Niezwykłego wyczynu dokonał mieszkaniec 
Łowicza Marcin Podrażka. W ramach Maratonu 
Północ-Południe w 58 godzin przebył na rowerze 
trasę z Helu do Tatr. 

Jechali w dniach 12-15 wrze-
śnia. Marcin Podrażka tra-
sę 1.001 km pokonał w  czasie  
58 godzin i 4 minut, co w stawce 
77 zawodników, którzy ukończy-
li maraton, dało mu 47. miejsce. 
Z  Helu wystartowało bowiem 
103 osoby.

– Rower to moje życie, więc 
wykorzystuję każdą okazję, każ-
dą wolną chwilę, aby jeździć  
na rowerze – powiedział nam 
Marcin Podrażka. – O  marato-
nie Północ-Południe myślałem  
już od 2016 roku, czyli od pierw-
szej jego edycji, ale dopiero 
w  tym roku w nim wystartowa-
łem. Polecam jednak każdemu 
start w takim maratonie, bo wra-
żenia są niesamowite! – dodał.

Dla niejednego przejazd rowe-
rem z  północy na południe Pol-
ski w 58 godzin to niezwykły wy-
czyn. Nie dla Podrażki. – Czy 58 
godzin to dobry rezultat? Uwa-
żam, że mógłby być lepszy i po-
staram się go poprawić w  przy-
szłym roku – zapowiada.

– Kondycyjnie do maratonu 
przygotowuję się przez cały rok. 
Jednak najważniejsza jest psychi-
ka, najważniejsza jest głowa, bo  
na dobrą sprawę, to głową jedzie 
się w maratonie – stwierdza.

czym jest maraton 
Północ-Południe?
Maraton Północ-Południe jest 

przykładem rowerowego rajdu 
turystycznego, a  tym samym nie 
jest uważany za zawody sporto-
we. Jego organizatorem jest Sto-
warzyszenie Koło Ultra, którego 
siedziba mieści się w Warszawie. 
Podczas każdej edycji limit cza-
sowy, w  którym uczestnicy mu-

szą przejechać wyznaczoną trasę, 
wynosi 3 doby, czyli 72 godziny. 
Trasa maratonu wytyczona jest 
drogami, na których odbywa się 
normalnie ruch samochodowy, 
więc uczestnicy zobowiązani są  
do przestrzegania przepisów.

Dla kogo jest on 
przeznaczony?
W maratonie mogą wziąć 

udział wszyscy miłośnicy kolar-
stwa, którzy ukończyli 18 lat i są 
dobrze przygotowani kondycyj-
nie do jazdy rowerem na długich 
dystansach. Organizator ma jed-
nak prawo poprosić o udokumen-
towanie przez uczestnika przeje-
chania minimum 500 km trasy 
non-stop.

maraton oczami 
zawodnika
Przygotowania do maratonu 

rozpoczęły się w roku 2016, kie-
dy to trasa wyścigu przechodziła 
przez Łowicz. Wówczas to w gło-
wie Podrażki narodził się pomysł 
startu w MPP. Pierwsze treningo-
we dystansy przemierzał na rowe-
rze Giant.

Pierwszy medal z  zawodów 
kolarskich Podrażka przywiózł 
w  2018 roku z  „trzysetki”. Były 
to jedne z  pierwszych zawodów, 
w  których wystartował, a  był to 
Kórnicki Maraton Turystyczny. 
Wykręcił wówczas czas 13 go-
dzin 15 minut, co było nieoficjal-
nym piątym rezultatem zawodów. 
i  od tych zawodów wszystko się 
zaczęło.

W 2019 roku, na Maratonie 
Podróżnika, Podrażka całkowi-
cie przypadkiem spotkał się z or-
ganizatorami MPP. Już wtedy za-
chęcali go do startu, ale nie czuł 
się na to gotowy. Dopiero w tym 
roku, trudnym dla wszystkich im-
prez sportowych, poczuł się go-
towy mentalnie i  kondycyjnie  
na start w MPP.

Zawodnicy tegorocznej edy-
cji MPP wystartowali z  Helu 12 
września o godzinie 9.00. Kolum-
ną jechali aż za Władysławowo, 
a dopiero później każdy z uczest-
ników zaczął jechać swoim tem-
pem. Z  Wybrzeża kolarze udali 
się na Kaszuby, na których wielu 
z uczestników narzekało na szar-
gający nimi wiatr.

Pierwszy postój Marcina Po-
drażki był po 160 km, przeznaczył 
tę chwilę na obiad – oczywiście  
na Orlenie, który nazywany jest 
„największym przyjacielem ultra-
maratończyków”. 

Na 410 km (w Sierpcu) zro-
biony był przez Klub Rowerowy 
„Dynamo Sierpc” punkt odpo-
czynku. Łowiczanin dotarł tam 
ok. 4 nad ranem i wówczas przy-
szedł czas na krótki sen. O  go-
dzinie 7 wyruszył w dalszą trasę 

z  przerwą w  Płocku na śniada-
nie. Kolejny przystanek, już na 
naszym terenie, zorganizowany 
był bowiem w Kocierzewie. Mar-
cin nie uległ pokusie aby skręcić  
do domu, od którego dzieliło go 
zaledwie 18 km. 

Kolejny przystanek na sen zor-
ganizowany był w agroturysty-
ce w  Rakowie, na Kieleczyź-
nie, na 744 km trasy. Na miejsce, 
wraz zawodnikami, z którymi je-
chał w grupie, dotarli ok. półno-
cy. Tutaj pozwolili sobie na dłuż-
szą przerwę na regenerację, bo 
w dalszą trasę wyruszyli ok. go-
dziny 6.00. Podczas 255 km, któ-
re pozostały do mety, nasz kolarz 
zrobił jeszcze tylko jedną dłuższą 
przerwę przeznaczoą na śniada-
nie, która wypadła ok. 800 km. 
Później były jedynie krótkie 5 mi-
nutowe postoje. Każdy postój do-
liczał się bowiem do całkowitego 
czasu przejazdu.

Ostatniego dnia maratonu tem-
peratura wahała się w  okolicach 
30 st.C, co dla Marcina Podrażki 
było wymarzoną temperaturą.

Pomiar czasu odbywa się je-
dynie na podstawie nadajników 
GPS, w  które wyposażony jest 
każdy z uczestników. W razie ja-
kichś awarii roweru kolarze mu-
sieli liczyć jedynie na siebie – nie 
było bowiem służb technicznych, 
na których wsparcie można było 
liczyć.

Jak przyznaje Marcin Podraż-
ka – przez całe 1000 km trasy nie 
miał ani jednego kryzysu czy my-
śli, aby wycofać się wcześniej. Nie 
dopuszczał nawet do siebie takiej 
opcji. Na starcie zlokalizowanym 
na Helu postanowił sobie, że chce 
zobaczyć góry i dopiął swego.

Linię mety usytuowaną na po-
lanie Głodówka w  Tatrach Po-
drażka przekroczył po godzinie 
19.00. Na mecie znajdowali się je-
dynie zawodnicy i organizatorzy. 
Jeśli chodzi o rodziny, to były to 
dosłownie jednostki.

Zawodnik zmęczenie przeby-
tą trasą zaczął odczuwać dopiero  
po powrocie domu. Nie było to 
jednak związane z  kilometra-
mi, które przebył na rowerze, ale 
z trasą powrotną, którą przejechał 
m.in. busami.

W tym roku po raz pierwszy 
trasa przekroczyła symboliczne 
1.000 km. 

RekLAmA

Na 410 km  
(w Sierpcu) zrobiony 
był punkt odpoczynku. 
Łowiczanin dotarł 
tam ok. 4 nad ranem 
i wówczas przyszedł 
czas na krótki sen.  
O godzinie 7 wyruszył 
w dalszą trasę.

katarzyna 
służewska

katarzyna.sluzewska@lowiczanin.info

Ludzie

Peleton zawodników biorących udział w mPP2020.
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Marcin Podrażka na szosie – tutaj: w Nieborowie.
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Okruchy życia

oDESzlI oD NAS
17–28.09.2020

  17 września: Alfreda wanda 
Pakowska, l.82, głowno.

  18 września:  
Arkadiusz Tomczak, l.54.

  19 września:  
zofia fijałkowska, l.56;  
danuta Rogiecka, l.82;  
józefa Czułek, l.90.

  21 września:  
Helena kołodziejska, l.95.

  22 września: marianna 
milczarek, l.91; daniela 
Piestrzeniewicz, l.69, Stryków.

  23 września:  
Adolf Pędziejewski, l.88.

  24 września:  
Stanisław Słupski, l.75.

  27 września:  
zofia Tarkowska, l.76.

  28 września:  
Barbara Śnieguła, l.59, 
głowno.

Skaratki | 100. rocznica zwycięstwa nad bolszewikami

O tym nie można zapomnieć!
W budynku Szkoły Podstawowej w Skaratkach 
w niedzielę spotkali się m.in. przedstawiciele 
harcerstwa, grup rekonstrukcji historycznej, 
mieszkańcy Skaratek i gminy Domaniewice. 
Spotkanie było poświęcone 100. rocznicy 
Bitwy Warszawskiej i walk o wschodnią granicę 
Rzeczypospolitej, w ramach realizowanego  
przez Gminny Ośrodek Kultury 
w Domaniewicach projektu.

Pieszy Rajd Rodzinny „O tym 
nie można zapomnieć” był orga-
nizowany przez Gminny Ośro-
dek Kultury w  Domaniewicach. 
Ulewny deszcz pokrzyżował nie-
co plany organizatorów, zrezygno-
wano z  pieszego marszu. Spod 
znajdującego się w  Domaniewi-
cach pomnika poległych w wojnie 
polsko-bolszewickiej uczestnicy 
samochodami udali się do Szkoły 
Podstawowej w Skaratkach, czyli 
na metę rajdu.

Można powiedzieć, że był to 
dopiero początek, bo w  szkole 
czekało wiele atrakcji. Wcześniej, 
przed dotarciem uczestników raj-
du, przeprowadzony został turniej 
szachów szybkich (o którym pi-
szemy na stronach sportowych). 

Prezentacje broni, sprzętu 
i  uzbrojenia przygotowali rekon-
struktorzy historyczni ze Stowa-
rzyszenia Historycznego Pułk 37. 
z Kutna oraz Grupy Rekonstruk-
cji Historycznej im. 10. Batalionu 
Saperów. 

Barwny wykład na ten temat 
wygłosił z  kolei członek Stowa-
rzyszenia Historycznego im. 10 
PP w  Łowiczu i  zarazem histo-
ryk z gminy Domaniewice – Zbi-
gniew Zagajewski.

W spotkaniu uczestniczył też 
autor książek o tematyce lokalnej 
– Stanisław Żak. Uczestnicy mo-
gli się zapoznać z jego jego publi-
kacjami. 

Z kolei warsztaty pszczelarskie, 
wraz z prezentacją miodów i  in-
nych produktów, przygotowała Pa-
sieka w Lipce.

harcerze z głowna,  
nie z łowicza
Harcerze Hufca ZHP Głowno 

zaprezentowali mobilną wystawę 
edukacyjną o  harcerkach i  har-
cerzach biorących udział w  wal-
kach sprzed 100 lat. W Skaratkach 
niedawno powstała drużyna har-
cerska głowieńskiego hufca, kie-
rowana przez drużynowe Sylwię 
Grabowicz i Annę Tomczyk. Na 
każdej z trzech dotychczasowych 
zbiórek stawiało się po ok. 40 
chętnych do jej współtworzenia. 
Harcerze żartują między sobą, że 
jeśli tak dalej pójdzie, to zamiast 
drużyny powstanie tam od razu 
cały szczep. Niewątpliwie wpływ 
na powodzenie inicjatywy ma też 
przychylność szkoły czy miejsco-
wego proboszcza, który już po 
drugiej zbiórce zaoferował salę na 

zbiórki. Ze względu na koniecz-
ność zachowania reżimu sanitar-
nego możliwości organizowania 
zbiórek w szkole są ograniczone.

Piłsudski chowany 
przez lata
Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Skaratkach Ryszard Ogonowski 
zaprezentował natomiast cieka-
wą historię przedwojennej repro-
dukcji portretu Józefa Piłsudskie-
go, która trafiła – a w zasadzie to 
wróciła – do tej szkoły tuż przed 
100. rocznicą odzyskanie niepod-
ległości, czyli w  2018 roku. Ob-
raz przedstawia wizerunek jesz-
cze dość młodego Marszałka. Ze 

szkoły został zabrany po drugiej 
wojnie II wojnie światowej przez 
nauczycielkę Zdzisławę Kuśmie-
rek, by ukryć go przed władzami 
komunistycznymi. Nauczycielka 
przechowywała go przez resztę 
życia w mieszkaniu.

Jego historię opowiedziała 
swoim dzieciom, które postano-
wiły oddać go w ręce mieszkań-
ców Skaratek, państwa Miedzia-
nowskich – ci z kolei zwrócili go 
szkole.

W przerwach pomiędzy zaję-
ciami i  oglądaniem prezentacji 
uczestnicy mogli skorzystać z po-
częstunku Koła Gospodyń Wiej-
skich w  Skaratkach. Były kieł-
baski, bigos i  przeróżne rodzaje 
ciast. 

RekLAmA

Łowicz | Pijarzy, „Solidarność” 

Uroczyste wprowadzenie 
relikwii błogosławionego
Do Kościoła Ojców Pijarów 
w Łowiczu 25 października 
zostaną uroczyście 
wniesione relikwie bł. 
Jerzego Popiełuszki. 
Pozostaną one w tym 
kościele na stałe.

Relikwie zostały przekazane 
przez Kurię Metropolitalną w Bia-
łymstoku, na złożoną w styczniu 
tego roku prośbę kolegium oj-
ców pijarów oraz Radę Oddziału 
NSZZ „Solidarność” w Łowiczu. 
Sprowadzenie ich zostało sfinan-
sowane z  dobrowolnych składek 
związkowców. Z kolei relikwiarz 
z  logiem „Solidarności”, w  któ-
rym będą przechowywane, został 
kupiony z  funduszy: KM NSZZ 
„Solidarność” ZPOW Agros 
Nova, KZ OSM Łowicz, Zarządu 

Regionu Mazowsze oraz Oddzia-
łu Łowicz.

Relikwie z relikwiarzem zosta-
ły odebrane już 28 maja w siedzi-
bie Regionu Podlaskiego NSZZ 
„Solidarność” w  Białymstoku 
przez Teresę Kowalską-Suchecką, 
Pawła Pabjana, Marcina Stejgier-
ta i  Krzysztofa Sucheckiego. Ze 
względu na pandemię nie można 
było jednak zorganizować uroczy-
stości zaraz po przekazaniu.

Nastąpi to podczas mszy świę-
tej 25 października o  godzinie 
12.30, podczas której obchodzona 
będzie 36. rocznica męczeńskiej 
śmierci kapelana „Solidarności”. 

Przypomnijmy, że przy koście-
le pijarskim stoi pomnik upamięt-
niający błogosławionego ks. Je-
rzego. Przy pomniku tym modliła 
się m.in. matka księdza Jerzego  
– Marianna.   tm

Historia tego portretu jest w pewnym sensie paralelą ostatnich stu lat 
dziejów Polski. 
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Harcerze hufca zHP w Głownie podczas poczęstunku w Skaratkach. 
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tomasz 
matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

wizerunek jeszcze 
dość młodego 
marszałka 
nauczycielka 
przechowywała 
przez resztę życia 
w mieszkaniu.

Rzut oKIEM | SPŁyw kAjAkOwy

uczniowie klasy II MG (technik fotografii i multimediów) w zSP nr 3 
na świeżym powietrzu i w aktywny sposób rozpoczęli rok szkolny.  
wraz z wychowawczynią Renata Caboń i innymi nauczycielami, wzięli 
udział w spływie kajakowym po Bzurze - dla niektórych była to pierwsza 
w życiu przygoda z kajakami. Pływali pod okiem instruktora michała 
Stańczyka oraz instruktora i ratownika wOPR Piotra kowalskiego. 
uczniowie tej klasy brali też udział w zajęciach pierwszej pomocy 
przedmedycznej, które przeprowadziła Łowicka Akademia Sportu. tm
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Łowicz | Branża filmowa zawitała na Podrzeczną

Kinobusem wjechali  
do środka Polski
Łowicz znalazł się  
na trasie podróżującego 
po całej Polsce kinobusu. 
Jest to swego rodzaju 
objazdowy festiwal 
kinowy, w którym biorą 
udział ludzie związani 
z branżą filmową, 
dziennikarze i krytycy, 
a także zapaleni 
miłośnicy X muzy.

Polski kinobus jest wzorowa-
ny na pierwowzorze ze Słowacji, 
którego współtwórcy w tym roku 
także brali udział w polskim wy-
darzeniu, też byli w  Łowiczu.  
W Polsce pierwszy raz kino-
bus wyruszył w  trasę w  2015 
roku, wtedy objechał wojewódz-
two podkarpackie. W  kolejnych 
latach celem były wojewódz-
twa zachodniopomorskie, lubel-
skie, świętokrzyskie, opolskie, aż 
wreszcie przyszedł czas na łódz-
kie i  mazowieckie, w  tym Ło-
wicz, a  także Gąbin, Gostynin, 
Krośniewice, Kutno, Łęczycę, 
Piątek, Płock i Żychlin. Autobu-

sem podróżowało 45 osób, któ-
re zwiedzały te miasta, nie tyl-
ko pod kątem kinowym, choć 
ta tematyka była, rzecz jasna,  
na pierwszym miejscu.

– Myślę, że dla kina Fenix 
taka wizyta przyniesie wymier-
ne korzyści – mówił nam dyrek-
tor ŁOK Maciej Malangiewicz. 
– Wielu z uczestników wydarze-
nia to przedstawiciele Stowarzy-
szenia Kin Studyjnych, do które-
go należy także kino Fenix, była 
wiec okazja do zakulisowych 
rozmów na temat wspólnych pla-
nów na najbliższy czas. Myślę, że 
to też dobra promocja miasta, bo 

uczestnicy byli zachwyceni jego 
urokami i bogactwem zabytków.

Filmowe wątki 
w historii miasta
Dyrektor ŁOK oprowadził 

część ekipy kinobusu po centrum 
Łowicza. Przedstawił najważniej-
sze z  zabytków miasta i  miejsc 
ważnych dla jego historii, przede 
wszystkim jednak mówił o  wąt-
kach filmowych, jakich – co być 
może dla wielu być zaskoczeniem 
– było tu wcale niemało.

Pokazał m.in. kino Fenix (daw-
ny Eos), ale też budynki, w któ-
rych w  przeszłości działały kina 

– przy Pijarskiej (dzisiejszy Dom 
Ludowy), przy Podrzecznej (dziś 
ZSP nr 1 – tam było kino wojsko-
we 10. PP), czy kamienicę przy 
Stanisławskiego, gdzie przez krót-
ki czas działało kino prywatne.

Uczestnicy dowiedzieli się też, 
że w Łowiczu urodził się Daniel 
Olbrychski, w  pobliżu Łowicza 
zginął Andrzej Munk. Usłysze-
li też o  głośnym w  przedwojen-
nej Polsce wypadku drogowym, 
w  którym 27 maja 1929 zginął 
aktor Witold Roland, a samocho-
dem kierował Eugeniusz Bodo. 
Zarówno on, jak i ówczesny bur-
mistrz Łowicza Kazimierz Bacia 
wraz z następcami (za niewłaści-
we oznakowanie miejsca remon-
tu mostu) otrzymali potem wyroki 
więzienia w zawieszeniu. 

Bodo jednak wrócił do Łowi-
cza niedługo przed wojną, grał 
bowiem tytułowego Pawła w ko-
medii „Paweł i Gaweł” w reżyse-
rii Mieczysława Krawicza. Gaw-
łem, jego antagonistą, był inny 
z  legendarnych aktorów polskie-
go kina – Adolf Dymsza. Film, 
znany m.in. z kołysanki „Ach, śpij 
kochanie”, był kręcony w  Łowi-
czu, dom Pawła i Gawła to jedna  
z  do dziś stojących kamienic  
na Nowym Rynku.

Wracając do piątkowej wizy-
ty w  Łowiczu – w  kinie Fenix 
Słowacy zaprezentowali histo-
rię swojego kinobusu, uczestnicy 
obejrzeli też film dokumentalny 
„Środek Europy” w reżyserii Sta-
nisława Muchy, wielu z nich było 
też na koncertach Trupy Trupa 
i duetu Bisz/Radex.  tm

Łowicz | warsztaty w mini skansenie

Coraz więcej świadomych odbiorców
Zakończył się kolejny już 
cykl warsztatów z rzemiosła 
ludowego w mini skansenie 
w Łowiczu. To wspólna 
inicjatywa Stowarzyszenia 
Twórców Ludowych, urzędu 
miejskiego i muzeum.

Warsztaty odbywały się latem 
niemal co tydzień, zmieniali się 
prowadzący i  dziedziny ludowe-
go rzemiosła. Brali w nich udział 
goście z Łowicza i okolic, z róż-
nych stron Polski, a nierzadko tak-
że z zagranicy.

Podczas ostatniego weekendu, 
26-27 września, czekały na nich 
panie: Henryka Lus (wycinankar-
stwo), Alicja Brzozowska (haf-
ciarstwo) oraz debiutująca w  tej 
roli Agnieszka Sałuda (koronkar-
stwo, szydełkowanie), która rze-
miosła wyuczyła się w  Zespole 
Szkół i  Placówek Oświatowych 
WŁ w Łowiczu (przy Ułańskiej). 

– Pomagałam już prowadzącej 
podczas zajęć w  szkole, ale jeśli 
chodzi o  samodzielne udzielanie 
lekcji innym, to robiłam to po raz 
pierwszy – mówi pani Agnieszka. 
Ma ona świadomość, że jest do-

piero u początku drogi w tej dzie-
dzinie, więc możliwość spotkania 
z  tak doświadczonymi twórczy-
niami jak panie Brzozowska czy 
Lus jest dla niej wielką inspiracją. 
– Przede mną jeszcze wiele nauki, 

ale to, czym się zajmuję, samo 
z siebie wymaga wielkiej cierpli-
wości i sumienności – mówi.

Prezes łowickiego koła Stowa-
rzyszenia Twórców Ludowych 
Anna Staniszewska jest zadowo-
lona z tego, że warsztaty przez tyle 
lat już „zakorzeniły się” w świa-
domości zainteresowanych ludo-
wym rzemiosłem, można powie-
dzieć, że stały się stałym punktem 
wakacji w Łowiczu. W tym roku 
odwiedzających było wprawdzie 
mniej niż w  latach poprzednich, 
ale biorąc pod uwagę, że to czas 
epidemii, to frekwencja w  więk-
szość weekendów cieszy organi-
zatorów.

– W tym roku mniej było od-
biorców, którzy zainteresowali się 
naszą ofertą przypadkiem, pod-
czas zwiedzania Łowicza – mówi 
Anna Staniszewska. – Twórcy za-
uważyli natomiast, że coraz wię-
cej jest ludzi zainteresowanych 
rzemiosłem na poważnie. Oni 
przyjeżdżali specjalnie, czasem 
z bardzo daleka, na konkretne za-
jęcia, z  konkretnie interesującej 
ich dziedziny.   tm

Łowicz | koncerty na dziedzińcu ŁOk

Muzyczny weekend
Z wiadomych względów tego-

roczne lato było wyjątkowo ubo-
gie w koncerty. Okazją do „nadro-
bienia” był w Łowiczu poprzedni 
weekend, bo na dziedzińcu Ło-
wickiego Ośrodka Kultury (przy 
klubie Nowa Pracownia) dzień po 
dniu odbywały się koncerty, które 
można zaliczyć do szerokiego po-
jęcia muzyki alternatywnej.

Najpierw, w piątkowy wieczór 
wystąpiła Trupa Trupa. Był to 
drugi występ tego zespołu w tym 
miejscu, bo był on jedną z gwiazd 
Ł Festiwalu w 2017 roku. Od tam-
tego czasu zespół jeszcze się roz-
winął, wydał kolejne albumy: 
„Jolly New Songs” i  „Of The 
Sun”, obecnie pracuje nad kolej-
nym materiałem, z  kórego dwie 
piosenki mogliśmy w piątek usły-
szeć w  ramach bisów. Choć za-
pewne nie jest to zespół powszech-
nie znany, warto podkreślić, że ma 
renomę międzynarodową i  bar-
dzo dobre recenzje w zachodniej 
prasie muzycznej. Trupa Trupa 
wystąpiła w  Łowiczu w  stałym 
składzie: Grzegorz Kwiatkowski, 
Tomek Pawluczuk, Wojtek Juch-
niewicz i Rafał Wojczal. 

Początkoo koncert ten był pla-
nowany na wiosnę, ale trzeba go 

było przełożyć. Teraz z kolei prze-
szkodą (choć może nie dla niezbyt 
licznej, ale dobrze się bawiącej 
publiczności) był obficie padający 
deszcz. Mimo to Trupa Trupa gra-
ła blisko godzinę.

Następnego dnia, w  sobot-
ni wieczór, królował hip-hop  
– ten koncert też był przekładany 
z  wcześniejszego terminu. Naj-
pierw mocnym uderzeniem zapre-
zentowali się, jako support, młodzi 
raperzy z naszego rodzimego po-
dwórka: Placo, Jan Dałek i Piotr 
Jędrzejczak. Gwiazdą wieczo-
ru była natomiast formacja Bisz/
Radex. Muzyka, którą wykonują, 
to oryginalne połączenie hip-ho-
pu (Bisz to raper) oraz brzmienia 
gitarowego (Radex stał się znany 
jako założyciel i lider alternatyw-
nej grupy Pustki). W duecie na-
grali już dwie płyty, koncert w Ło-
wiczu promował drugą, niedawno 
wydaną, pt. „Duch oporu”. 

Dzień wcześniej grali w  War-
szawie na strajku klimatycznym. 
Żartowali więc ze sceny, że w cza-
sach pandemii dwa koncerty dzień 
po dniu to już trasa koncertowa.

Występu słuchała publiczność 
złożona zarówno z  łowiczan, jak 
i fanów z różnych stron Polski.  tm

uczestnicy kinobusu podczas zwiedzania Łowicza. 
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Panie, które prowadziły ostatnie warsztaty w tegorocznym cyklu. 

fO
T.

 T
O

m
A

S
z 

m
AT

u
S

IA
k Bisz i Radex z utęsknieniem czekali na powrót do koncertów,  

a ten w Łowiczu był jednym z pierwszych, jakie udało im się zagrać  
po lockdownie. 
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Łowicz | muzeum proponuje

Wycinanka od podstaw
Muzeum w Łowiczu 
przygotowuje prawdziwą 
gratkę dla wszystkich 
miłośników ludowej 
wycinanki.

Będzie to wzornik, który bę-
dzie zarówno źródłem wiedzy  
o tej dziedzinie twórczości,  
jak i poradnikiem dla tych,  
którzy sami chcą spróbować  
w niej swoich umiejętności.

„Wzornik wycinanek łowic-
kich” będzie jak instrukcja „krok 
po kroku”. Znajdą się w nim sza-
blony wszystkich typów wycina-
nek znajdujących się w zasobach 
Muzeum w Łowiczu: koder (pro-
stokątne), gwiozd (okrągłe) i ta-
siemek (pionowe). Publikacja bę-
dzie wydana w dwóch językach 
– polskim i angielskim. Jej pro-
mocja planowana jest pod koniec 
tego roku.    tm
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RekLAmA

RekLAmA

samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów Auto-

kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AudI A4, 2.0 benzyna, 2001 

rok, Automat, stan bdb, tel. kom. 
576-946-773.

 AuDI A6, 2012/2013, 42 
tys. km, stan idealny, tel. kom. 
781-934-872.

 CHeVROLeT Trax, 1.4 Turbo 
benzyna, tel. kom. 508-317-721.

 dAewOO Lanos, 1.4, stan dobry, 
tel. kom. 607-996-170.

 dAewOO matiz, 2000 rok, zadbany, 
tel. kom. 606-348-077.

 fIAT Panda, 2004 rok, tel. kom. 
509-479-016.

 fIAT Panda, 1.2 gaz, 2012 rok, 
9.600zł, tel. kom. 513-375-786.

 fIAT Seicento SX, 1998 rok, 
stan dobry, garażowany, tel. kom. 
781-192-873.

 fORd fOCuS C mAX, 1.8 benzyna, 
2006 rok, tel. kom. 607-760-119.

 fORd galaxy, 1999 rok, tel. kom. 
885-254-501.

 HONdA Acord Comfort, 2006 r., 
lift, 150000 km, 23000 zł, tel. kom. 
502-768-210.

 HyuNdAI I20, 1.2, 2010 rok, 
51.000km, i właściciel, tel. kom. 
722-090-134.

 HyuNdAI I20, 1.2, 2010 rok, 
51.000km, i właściciel, tel. kom. 
722-090-134.

 mAzdA 3 1.6, 1.6HdI, 2006 rok, 
180.000km, bogate wyposażenie, 
serwisowana, tel. kom. 604-706-309.

 NISSAN Qashqai, 1.6 benzyn, 2009 
rok, bordowy metalik, (w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy), tel. kom. 
513-329-718.

 LT28, na części, tel. kom. 
511-383-203.

 OPeL Astra, 1.7, tel. kom. 
503-621-804.

 OPeL Antara, 2007 rok, tel. kom. 
510-177-041.

 OPeL Corsa, 2008r., tel. kom. 
667-115-453.

 OPeL Vectra C gTS, 1.9 TdI, 
2009 rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, 
w rozliczeniu przyjmę tańszy, tel. kom. 
513-375-786.

 OPeL zafira, 1.9, 2006, tel. kom. 
504-019-557.

 OPeL zafira, 1.8b, 2003 rok, tel. 
kom. 606-348-077.

 OPeL zafira, 2.0 dTI, 2004 r., tel. 
kom. 784-078-045.

 PeugeOT 206 CC, 1.6, 2001 R., 
4.800 zŁ, tel. kom. 504-011-136.

 ReNAuLT Laguna kombi d, 2006 r., 
tel. kom. 603-396-785.

 SkOdA yeti, 2011/2012 rok, 
109.000 km, i właściciel, serwisowany, 
tel. kom. 691-863-492.

 SeAT Cordoba gaz, 1999 rok, stan 
idealny, pierwszy właściciel, tel. kom. 
662-903-838.

 SeAT Toledo, 2.0 TdI, 2007 rok, 140 
km, tel. kom. 692-749-175.

 SkOdA felicja, 1.3+gaz, 1998rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 SmART fortwo benzyna, 2009 rok, 
pół automat, tel. kom. 601-286-499.

 TOyOTA Avensis, 2.0 d-4d, 
2006 rok, wersja d-Cat, 13.200 zł, 
w rozliczeniu przyjmę tańszy, tel. kom. 
604-706-309.

 TOyOTA Corolla, 2.0d4d, 2009 rok, 
bogate wyposażenie, serwisowana, 
16.800zł, w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 TOyOTA yaris, 1,4 d4d, 2005r, tel. 
kom. 662-006-286.

 TOyOTA yaris, tel. kom. 
535-809-983.

 TOyOTA yaris, 1.4d4d, 2003 rok, 
klimatyzacja, cena atrakcyjna, tel. 
kom. 513-375-786.

 TOyOTA COROLLA VeRSO, 
2.2 dISeL, 2007, II właściciel, 
7-osobowy, hak, komplet kół, tel. kom. 
513-606-013.

 Vw Crafter 2007 rok, tel. kom. 
601-297-797.

 Vw golf VI, 1.6TdI, 2010 rok, tel. 
kom. 514-530-282.

 Vw Passat kombi B5, 1.8 benzyna/
gaz, 1999 r., 4.600 zł, tel. kom. 
504-011-136.

 Vw Passat, 1.9 TdI, 2002 r., stan 
bdb, tel. kom. 514-414-294.

 Vw Polo, 1.4 TdI, 2003 rok, tel. kom. 
606-519-851.

 Vw Polo Classic, 1,6, 1997 rok, 
i właściciel, stan bdb, tel. kom. 
604-931-778.

 PeugeOT 307, 1.6HdI, 2006 rok, 
bordowy metalik, atrakcyjna cena, tel. 
kom. 604-706-309.

 Vw golf V, 1.9TdI, 2005 rok, 
166.000km, salon Polska, tel. kom. 
782-033-989.

 Vw Lupo, 1.4B, 2003 rok, tel. kom. 
606-348-077.

inne
 Opony zimowe z alufelgami: 

goodyear 225/45/17; opony do busa 
Barum 225/70R15 na stalowych 
felgach, tel. kom. 669-356-370.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, części, tel. kom. 

513-185-357.

 kupię junak, wSk, SkL, wfm, mz 
oraz części, tel. kom. 603-444-431.

garaże

sprzedaż
 Sprzedam garaż obok Intermarche. 

Cena do negocjacji, tel. kom. 
735-596-853.

wynajem
 wynajmę garaż, Bratkowice, tel. 

kom. 501-582-990.

 wynajmę garaż, Bratkowice, tel. 
kom. 501-582-990.

nieruchomości

kupno
 Kupię las bez prawa zabudowy, 

tel. kom. 504-167-209.

 kupię bloki, dom, działkę, ziemię, 
tel. kom. 607-809-288.

 kupię ziemię, gm. Łyszkowice 
i okolice, tel. kom. 502-602-463.

sprzedaż
 mieszkanie os. Noakowskiego,36 

mkw., II piętro, tel. kom. 577-014-868.

 Sprzedam mieszkanie m-3, 
48mkw., osiedle Bratkowice, tel. kom. 
501-248-347.

 mieszkanie 65 mkw, oś. 
dąbrowskiego, IV piętro, tel. kom. 
608-350-252.

 działka budowlana 2200 
mkw., mysłaków, media, tel. kom. 
665-981-200.

 Sprzedam działkę 1470 mkw., tel. 
kom. 721-152-385.

 Sprzedam ziemię rolną 
w miejscowości Świące, tel. kom. 
694-612-055.

 działka rolna z możliwością 
zabudowy 2,6 ha, Parma, gmina 
Łowicz, tel. kom. 601-280-964, 
509-299-676.

 Tanio dobra nieruchomość 
Łowicz - wszystkie media, tel. kom. 
608-572-855.

 Sprzedam ziemię o powierzchni 
1,23 ha w zdunach, tel. kom. 
728-855-985.

 działka rolno -budowlanao 
powierzchni 0,1415 ha 
z zabudowaniami, dom mieszkalny, 
obora, garaż wicie 73, gmina 
kocierzew, tel. kom. 608-419-590.

 działki budowlane, Otolice, tel. kom. 
668-049-706.

 Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe, 
centrum Łowicza, cena 265 tys., II 
piętro , tel. kom. 669-169-258, po 
16.00.

 Sprzedam działkę z domem, 
Bobrowniki, tel. kom. 504-164-422.

 Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
w zdunach o pow. 1,19 ha. Atrakcyjna 
lokalizacja, tel. kom. 793-321-028.

 działka budowlana 13 arów; Plecka 
dąbrowa; przy trasie, media, prąd, 
woda, tel. kom. 604-529-656.

 dwie działki 4.350 mkw. lub całość 
głowno-Osiny, tel. kom. 517-160-370.

 Sprzedam działkę 1500 mkw. 
z domem drewnianym nadającym 
się do zamieszkania, Boczki 
Chełmońskie, tel. kom. 664-148-032, 
po 15.00.

 Sprzedam mieszkanie 
własnościowe w bloku, 84mkw., 
parter, Bolimowska 14/18B Łowicz, 
tel. kom. 784-990-307.

 gospodarstwo rolne 
w dzierzgówku, pow. 8,88ha 
z zabudową w całości. do autostrady 
A2 ok. 6 km, tel. kom. 696-230-340.

 gospodarstwo rolne, 700.000 zł, tel. 
kom. 696-653-176.

 działka 1,22 ha, zielkowice i tel 
609-106-174.

 Sprzedam działki budowlane 
o łącznej powierzchni 10.000 
mkw. przy ul.Płockiej/małszyckiej 
w Łowiczu, tel. kom. 514-876-245.

 Sprzedam działkę 1.700 mkw. 
w Starym waliszewie, tel. kom. 
503-998-339.

 działka 2.600 mkw., głowno, tel. 
kom. 886-423-100.

 mieszkanie 36,60 mkw., 185.000 zł, 
Bratkowice, tel. kom. 516-347-960.

 Sprzedam ziemię 3,60 h, głowno, 
Targowa 26, tel. kom. 731-196-318.

 Sprzedam hektar sadu, 17-letni, 
ogrodzony, Rozdzielna, tel. kom. 
789-133-087.

 Sprzedam działkę z domem, 
Bobrowniki, tel. kom. 504-164-422.

 mieszkania i pomieszczenia 
gospodarcze w Psarach, tel. kom. 
514-529-618.
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RekLAmA

POSZUKUJEMY
COPYWRITERA

CV prosimy kierować na adres: rekrutacja@it3.pl

zamiłowanie i pasja w pisaniu rozmaitych treści, 
w tym na potrzeby postów w mediach 
społecznościowych, slogany i hasła reklamowe, 
treści do ulotek, broszur itp.
znajomość obsługi pakietu Microsoft O�ce,
komunikatywność,
dokładność.

Agencja Reklamowa 
INTER...TEST

z siedzibą w Sochaczewie 
zatrudni na umowę o pracę

COPYWRITERA
/ PRACOWNIKA BIUROWEGO.

WYMAGANIA: 

Mile widziane wykształcenie polonistyczne.

wynajem
 wynajmę lokal użytkowy 70 mkw., 

ul. zduńska, tel. kom. 607-442-383.

 mieszkanie 50 mkw., po remoncie, 
III p., Łowicz Tkaczew 6, tel. kom. 
601-575-188, po 16.

 wydzierżawię 4,5 ha ziemi Skaratki, 
tel. kom. 607-065-145.

 Wynajmę mieszkanie M-4, os. 
Bratkowice, II pietro, świeżo po 
remoncie, tel. kom. 507-150-766.

 Oddam w dzierżawę łąkę 3,30ha, 
tel. kom. 665-420-674.

 wynajmę gabinety: medyczny, 
kosmetyczny w centrum Łowicza, tel. 
kom. 606-373-441.

 wynajmę lokal użytkowy 50 mkw, 
ogrzewanie gazowe, ul. zduńska, 
Łowicz, tel. kom. 607-442-383.

 wynajmę garaż, os. dąbrowskiego, 
300 zł, tel. kom. 793-065-376.

 wynajmę m-3, i piętro, tel. kom. 
692-722-045.

 wynajmę kawalerkę w centrum 
Łowicza. Najem notarialny. koszt 
najmu 950zł + media, prąd, woda, tel. 
kom. 669-188-557, po 15.00.

 kwatery do wynajęcia, krakowska 
13, 1, 2 i 3 osobowe, tel. kom. 
604-529-656.

 wynajmę lokal na krakowskiej pod 
biura, mieszkania, przedszkole, tel. 
kom. 607-809-288.

 do wynajęcia mieszkanie 
w Łowiczu, 608-621-402.

 do wynajęcia szwalnia z parkiem 
maszynowym, tel. kom. 514-959-833.

 do wynajęcia mieszkanie 
w Bratoszewicach w nowych blokach 
3-pokojowe po remoncie, dla osób 
pracujących bez dzieci, zwierząt, 
2-miesięczna kaucja, wynajem na 
dłuższy termin, 1.600 zł+rachunki, tel. 
kom. 731-856-991.

zamiana
 zamienię 3-pokoje, IV piętro, 

własnościowe na 2-pokoje ok. 40 
mkw, parter lub i piętro, tel. kom. 
782-617-434.

kupno różne
 kupię owoce kasztanowca: 

kasztany, tel. kom. 574-827-824.

 kupię stół do ping-ponga, tel. kom. 
607-809-288.

 Bagnety, monety, medale, starocie, 
tel. kom. 606-941-752.

sprzedaż różne
 Rusztowania warszawskie, tel. kom. 

500-262-573.

 Betoniarka, lodówka czarna nowa, 
atlas do ćwiczeń, części do Seata 
Toledo, tel. kom. 530-370-088.

 Sprzedam bale drewniane 
sosnowe, tel. kom. 508-317-721.

 Sprzedam meble, tel. kom. 
695-778-924.

 Sprzedam siewnik konny 
zawieszany i krajzgę, tel. kom. 
514-013-389.

 Skrzynki plastik, skrzynki 
uniwersalki, tel. kom. 662-142-726.

 Sprzedam piec olejowy + zbiornik 
paliwa, 25 kw. używany, tanio, tel. 
kom. 608-076-041.

 Sprzedam zbiorniki kwasoodporne 
i beczki plastikowe 160-200 litrów, tel. 
kom. 603-754-001.

 Sprzedam automatyczny kocioł 
z podajnikiem ślimakowym 42 kV 
automat, eko Perfekt firmy Lazar, 
pracował 6 miesięcy, tel. kom. 
602-218-179.

 Sprzedam używany wypoczynek 2 
i 3 osobowy, tel. kom. 602-218-179.

 kocioł wodny C.O. z podajnikiem 
i zasobnikiem kwm-SR o mocy 
38kw-5 letni w bardzo dobrym stanie, 
tel. kom. 508-177-670.

 Sprzedam tanio tuje, Łowicz 
Bolimowska 61, tel. (46) 837-85-84.

 Sprzedam bramę garażową 
240/210 bez ościeżnicy, blacha 2, 
świeżo ocieplona styropianem 4, tel. 
kom. 690-908-998.

 Sprzedam blachę falistą 
ocynkowaną 1x2 z rozbiórki około 60 
arkuszy, tel. kom. 508-186-353.

 Sprzedam dwa rowery turystyczne 
jak nowe, tel. kom. 601-509-043.

 Sprzedam drewno kominkowe, tel. 
kom. 532-365-546.

 Sprzedam sadzonki truskawek 
odmiana Rumba, tel. kom. 
503-956-610.

 Sprzedam kocioł C.O Hef25 kw 
w bardzo dobrym stanie technicznym, 
tel. kom. 604-978-469.

 Betoniarka: naprawa, wyprzedaż, 
części, tel. kom. 510-124-700.

 Sprzedam ogrodową glebogryzarkę 
spalinową, tel. kom. 883-560-331.

 Sprzedam urządzenia do 
gastronomii i wyposażenie, tel. kom. 
604-529-656.

 drewniany warsztat stolarski, 
kredens, tel. kom. 517-160-370.

 Opony letnie do samochodu 
175/70/ r.13, 14.9-28 do ciągnika, tel. 
kom. 509-355-058.

 zagęszczarka CAT nowa, brama 
5 metrowa z dwiema furtkami 
z demontażu, tel. kom. 798-169-557.

 Sprzedam wełniak w komplecie, tel. 
kom. 726-732-589.

 Piec miałowy 25 kw, dmuchawa, 
sterownik, bojler używany, tel. kom. 
888-493-880.

 kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. kom. 
531-467-981.

 drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, tel. kom. 
501-658-261.

 drewno opałowe, tel. kom. 
798-877-090.

 Piasek płukany, pospółka, 
żwir, podsyp, transport, tel. kom. 
600-895-026.

 Palety 1.200x1.000, tel. kom. 
502-919-192.

 Regał 5 elementów wysokość 
2,1, wersalka, ława, tanio, tel. kom. 
660-851-744.

 Bale dąb, wiąz, tel. kom. 
537-200-181.

 wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 Sprzedam 2 kotły c.o., tłokowe, 
miałowe, ekogroszek, podwójne 
ruszta, moc 45 kw, 25 kw, używane, 
tel. kom. 609-682-440.

 kwiaty doniczkowe, tel. kom. 
516-347-960.

 kostka granitowa 5 ton, tel. kom. 
601-286-499.

 Szyny kolejowe, dwuteownik szer. 
70 cm, wentylator nadmuchowy duży, 
tel. kom. 601-286-499.

 drzewo opałowe w metrowych 
kawałkach, tel. kom. 601-286-499.

 kamień ozdobny Biała marianna 
do ogrodów przydomowych, tel. kom. 
601-286-499.

 wózek RAk, LPg, 1990r, 5900zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 48V/650A, 
2017, 3000zł (w rozliczeniu stary), tel. 
kom. 602-584-266.

 Sprzedam drzwi zewnętrzne 80 cm, 
nowe, tel. kom. 793-009-852.

 Świerk srebrny różne wielkości, tel. 
kom. 517-160-370.

 Sprzedam drzewo opałowe 
sezonowane, tel. kom. 667-257-281.

praca

dam pracę
 zatrudnię hydraulika, pomoc 

hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. kom. 
609-846-316.

 zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Głowno, dobre 
wynagrodzenie., tel. kom. 
605-086-824.

 Prezero Service Centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca/
ładowacz, wymagana kat. C, praca na 
terenie Łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 Prezero Service Centrum zatrudni 
osobę na stanowisko ładowacz, bez 
kwalifikacji, praca na terenie Łowicza, 
żyrardowa i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 zatrudnię szwaczki, możliwość 
pracy chałupniczej, głowno, tel. kom. 
502-420-340.

 zatrudnię samodzielnego brukarza, 
pomocników, wysokie wynagrodzenie, 
tel. kom. 725-710-267.

 zatrudnię kierowcę kat. B w ruchu 
międzynarodowym, system tras 2/1, 
tel. kom. 534-704-764.

 zatrudnię do pracy na zmywaku 
w zakładzie cukierniczym. Praca od 
poniedziałku do piątku w godzinach 
18-2. dmosin drugi, tel. kom. 
606-799-177.

 Przyjmę do zbioru jabłek, tel. 
kom. 660-083-556.

 Przyjmę do pracy fizycznej, 
pracownika do lat 40, tel. kom. 
608-816-582.

 zatrudnię pracownika docieplenia 
budynków, wykończenia wnętrz 
z doświadczeniem lub pomocnika, 
Łowicz okolice, tel. kom. 889-151-594.

 zatrudnię pomocników 
budowlanych, tel. kom. 783-997-688.

 zatrudnię kierowcę C+e na ciągnik 
siodłowy naczepa firanka; trasy: 
włochy-finlandia; finlandia-włochy 
(przez Polskę), tel. kom. 793-500-433.

 zatrudnię pracownika do prac 
remontowych i dociepeń, tel. kom. 
607-343-338.

 zatrudnię automatyków i elektryków 
z uprawnieniami praca w Polsce 
i zagranicą CV proszę kierować na 
e-mail a.e.gedek@gmail.com, tel. kom. 
790-808-190.

 zatrudnię do zbioru warzyw, tel. 
kom. 724-384-308.

 zatrudnię do zbioru jabłek, 
Bednary, tel. kom. 692-882-448.

 zatrudnię kierowcę C+e. Praca 
na terenie kraju w oparciu o umowę 
o pracę, krótkie stałe trasy pod Leroy 
merlin w Piątku, tel. kom. 501-661-904.

 zatrudnię kierowcę kat C+e 
chłodnia w transporcie krajowym. 
Stała pensja! Poszukuję kierowców 
również na weekendy, tel. kom. 
669-366-368.

 firma zatrudni mechanika 
samochodów ciężarowych na 
cały etat lub 1/2 etatu, tel. kom. 
602-389-703.

 firma zatrudni kierowcę kat. 
C+e w ruchu krajowym bądź 
międzynarodowym, tel. kom. 
602-389-703.

 zatrudnię do formowania skarpet - 
Strzelcew, tel. kom. 668-479-265.

 firma Steven zatrudni osobę do 
działu handlowego ze znajomością 
języka angielskiego, tel. kom. 
606-832-571.

 zatrudnię pracownika magazynu. 
Oferty proszę kierować na kadry@
steven.pl.

 firma Steven zatrudni „złotą rączkę” 
na cały lub część etatu, tel. kom. 
606-832-571.

 zatrudnię osobę do poprowadzenia 
małej gastronomii, tel. kom. 
606-832-571.

 Pracowników gospodarczych, 
sprzątaczki - magazyny Stryków/
Łódź. mile widziane orzeczenie 
o niepełnosprawności, tel. kom. 
799-015-482.

 zatrudnię do zbioru jabłek, tel. kom. 
723-466 -286.

 zatrudnię pracowników do 
firmy budowlanej, tel. kom. 
605-051-991.

 zatrudnię kierowcę kat. C, C+e, 
również dorywczo w ruchu krajowym, 
tel. kom. 601-385-525.

 zakład Prefabrykacji Konstrukcji 
Drewnianych w Kocierzewie 
zatrudni pracowników 
produkcyjnych, montażytów, tel. 
kom. 515-138-358.

 zakład meblarski zatrudni 
pracowników na stanowisko 
technologa, operatora maszyn, 
stalarza, Kocierzew, tel. kom. 
515-138-358.

 zatrudnię do zbioru jabłek, tel. kom. 
669-356-370.

 Przyjmę pracownika na tynki 
maszynowe, tel. kom. 695-843-743.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię dziewiarza do maszyn 
STOLL, uNIVeRSAL, tel. kom. 
607-818-142.

 zatrudnię szwaczki 1 zmiana, 
głowno, tel. kom. 518-203-421.

 zatrudnię piekarza/cukiernika 
na dobrych warunkach, tel. kom. 
504-573-701.

 Chałupniczkę do szycia, praca 
całoroczna, tel. kom. 601-306-165.

 zatrudnię szwaczki, jedna 
zmiana, stała praca w Głownie, tel. 
kom. 602-457-089.

 Pomocnika na budowę, tel. kom. 
785-402-533.

 zatrudnię kierowcę kat. C+e, 
trasy krajowe, chłodnia, tel. kom. 
504-713-008.

 zatrudnię szwaczki, głowno, tel. 
kom. 509-571-801.

 zatrudnię szwaczki, stała praca 
jednozmianowa w Głownie, tel. 
kom. 668-349-942.

 zatrudnię stolarza dorywczo do 
budowy konstrukcji drewnianych, tel. 
kom. 607-701-177.

 Przyjmę pomocnika murarza 
z Łowicza, tel. kom. 662-129-221.

 Szukam opiekunki do 4 
miesięcznego dziecka i od czasu do 
czasu dla 4,5 letniego dziecka, tel. 
kom. 783-438-664.

 zatrudnię szwaczki na overlock, 
stębnówkę, głowno, tel. kom. 
665-217-483.

 firma produkcyjna zatrudni 
mężczyzn na stanowiska: pomocnik 
produkcji, pracownika prac 
wykończeniowych, praca w trybie 
jednozmianowym na pełen etat, tel. 
kom. 795-518-519.

 zatrudnię pracowników 
budowlanych z głowna, tel. kom. 
601-321-914.

 zlecę proste przeszycia 
podkoszulek i kaleson 
chałupnikom i zespołom 
chałupników, daję przędze i nici 
do szycia, Głowno, tel. kom. 
784-508-050.

 ubojnia drobiu zatrudni kierowcę 
kat. C+e, tel. kom. 508-309-314.

szukam pracy
 zaopiekuję się starszą osobą, tel. 

kom. 736-702-052.

 zaopiekuję się dzieckiem, tel. kom. 
880-036-940.
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remontowo-
budowlane

usługi
 docieplanie budynków, gładzie, 

malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, 
terakota, tel. kom. 607-343-338.

 docieplanie budynków,malowanie, 
wykańczanie wnętrz, tel. kom. 
511-735-802.

 Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 Wylewki, tynki agregatem, tel. 
kom. 605-416-083.

 malowanie, gipsowanie, ścianki 
gk, sufity podwieszane, itp. wolne 
terminy, tel. kom. 663-801-457.

 wykończenia wnętrz, gipsowanie, 
malowanie, docieplenia budynków, 
prace ogólnobudowlane. Przystępne 
ceny, tel. kom. 889-151-594.

 dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. kom. 510-300-753.

 Cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. kom. 506-771-822.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

 wynajem sprzętu budowlanego, tel. 
kom. 509-299-676.

 malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton gips, 
tel. kom. 790-294-337.

 malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta g/k, 
wykańczanie poddaszy, tel. kom. 
535-466-501.

 drobne naprawy mieszkań, tel. kom. 
791-655-024.

 układanie glazury, terakoty, tel. kom. 
795-569-233.

 wykończenia wnętrz, tel. kom. 
532-115-111.

 Remonty od A do, tel. kom. 
666-152-315.

 Firma budowlana oferuje 
budowę domów, garaży oraz 
budynków gospodarczych od 
podstaw kompleksowo z dachem, 
dociepleniem i wykończeniem. 
Wystawiam rachunek lub fakturę 
VAt, tel. kom. 605-051-991.

 Profesjonalne tynki maszynowe. 
wycena gratis, tel. kom. 695-843-743.

 wykonuje balustrady ze stali 
nierdzewnej i kwasoodpornej: 
balkonowe, schodowe, poręcze 
przyścienne, tel. kom. 783-137-555.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

 usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. kom. 
796-954-454.

 układanie kostki brukowej, tel. kom. 
667-837-817.

 Cyklinowanie, polerowanie, tel. kom. 
501-249-461.

 układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
kom. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, tel. kom. 
605-565-647.

 Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. 
kom. 798-877-090.

 dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. kom. 
693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 Remonty, wykończenia, tel. kom. 
511-568-525.

 usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 Serwis klimatyzacyjny - atrakcyjne 
ceny, Bełchów Sosnowa 6, tel. kom. 
508-868-498.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
fVAT, tel. kom. 606-737-576.

 Dachy, rynny, akcesoria, 20 
lat doświadczenia, tel. kom. 
512-033-338.

 Budowa domów, budynków 
gospodarczych, tel. kom. 
783-117-546.

 Brukarstwo, tel. kom. 
579-243-494.

 Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. kom. 785-246-112.

 Rozbiórki, wyburzenia, utwardzanie 
placów, dróg dojazdowych. kopanie 
stawów, zbiorników retencyjnych. 
usługi koparko - ładowarką, koparką. 
Transport, tel. kom. 721-771-517.

 układanie kostki brukowej, 
odwodnienia terenu, budynków, 
zakładanie trawników, tel. kom. 
782-452-548.

 Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, tel. kom. 721-108-965.

sprzedaż
 Rusztowania warszawskie, tel. kom. 

500-262-573.

 układanie kostki brukowej, wolne 
terminy, tel. kom. 791-080-403.

 extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia 
maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. kom. 
693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, tel. kom. 
513-019-010.

usługi 
instalacyjne

 Tanio kamery, ekspres, tel. kom. 
728-188-127.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
kom. 791-210-176.

  Instalacje elektryczne, tel. kom. 
601-142-125.

 usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 Fotowoltaika, tel. kom. 
727-534-450.

 usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, 
usługi minikoparką, tel. kom. 
535-466-501.

 Hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 Profesjonalne instalacje sygnalizacji 
włamania, pożaru, kontroli dostępu, 
nadzoru wizyjnego (monitoring), tel. 
kom. 601-207-689.

usługi inne
 Wycinka drzew, tel. kom. 

696-008-528.

 Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 wiercenie studni głębinowych, tel. 
kom. 693-840-540.

 wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka 
drzew, zakrzaczeń, koszenie 
traw i prace ogrodnicze, tel. kom. 
667-732-751.

 masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 domofony: tradycyjne i cyfrowe. 
Instalacje i centralki telefoniczne, tel. 
kom. 601-207-689.

 Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

 Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 
7 dni w tygodniu, tel. kom. 
883-589-669.

 wykonam spawanie konstrukcji 
metalowych, tel. kom. 667-257-281.

matrymonialne
 Samotny, lat 69 szuka kobiety 

do stałego związku, tel. kom. 
733-260-220.

 kawaler 66 lat poszukuje kobiety 
w wieku 55-60 lat, trwały związek, tel. 
kom. 667-753-108.

 Poznam atrakcyjną kobietę do 
miłych spotkań, tel. kom. 781-196-232.

 wysoki brunet pozna zadbana 
kobietę do 48 lat, tel. kom. 
693-628-216.

nauka
 kanadyjczyk polskiego 

pochodzenia: nauka angielskiego 
i francuskiego, wszystkie poziomy, tel. 
kom. 604-621-125.

 Pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych i średnich, tel. kom. 
604-621-125.

 matematyka- szkoła podstawowa, 
egzamin 8-klasisty, tel. kom. 
577-499-553.

 matematyka- szkoła średnia, kursy 
maturalne, tel. kom. 577-499-553.

 matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 Angielski, polski, egzaminy. 
korepetycje, matury, tanio., tel. kom. 
607-328-038.

 korepetycje: fizyka, matematyka, 
przygotowanie do matury, tel. kom. 
604-449-538.

 Angielski, tel. kom. 607-440-582.

 matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 język angielski, niemiecki, tel. kom. 
782-613-909.

 matematyka (podstawówka), tel. 
kom. 506-109-914.

 matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

 Angielski, dojeżdżam, tel. kom. 
609-874-395.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 

722-152-794.

 kupię zboża, tel. kom. 508-471-814.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

 kupię żyto, jęczmień, pszenicę, tel. 
kom. 733-067-051.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

maszyny
 kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 

C-380, mTz, mf-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
kom. 502-939-200.

 kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
886-125-674.

 kupię wialnie, czyszczalnie do 
zboża Petkus, tel. kom. 886-125-567.

 kopaczka, kombajn ziemniaczany, 
talerzówka do remontu, tel. kom. 
726-811-028.

 kupię fergusona 255, C-330, 
C-360, tel. kom. 506-355-899.

inne
 kupię ciągnik, kombajn, orkan, tel. 

kom. 607-809-288.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Sianokiszonka baloty + transport, 

tel. kom. 664-981-618.

 kapusta kwaszona, ogórki 
kiszone, hurt, detal, fVAT, tel. kom. 
508-194-191.

 Wytłoki jabłkowe, wysłodki 
buraczane, wapno nawozowe, 
żużel, tel. kom. 600-323-947.

 żyto, pszenżyto, pszenica, tel. kom. 
723-296-983.

 Sprzedam pszenżyto ozime Salto, 
tel. kom. 664-724-850.

 ziemniaki na paszę, tel. kom. 
606-901-931.

 Pszenica 100 zł, tel. kom. 
697-638-898.

 Pszenżyto Claudius, 1-rok po 
wymianie+ pszenica euforia, tel. kom. 
785-520-882.

 Sprzedam zboże paszowe 
(jęczmień, pszenica, pszenżyto, 
owies), tel. kom. 783-637-875.

 Sprzedam pszenicę jantarka, zbiór 
po centrali około 1tona, tel. kom. 
607-760-119.

 Sprzedam siano, słomę kostkę 
pogodne oraz zboże, tel. kom. 
662-729-242.

 Świeże wytłoki jabłkowe, FVAt, 
dostawa do klienta, tel. kom. 
693-025-909.

 Sprzedam ziemniaki gala, tel. kom. 
605-328-812.

 Bryza jadalne, paszowe, małszyce, 
tel. kom. 726-811-028.

 ziemniaki jadalne, żółte, goleńsko 
19, tel. kom. 696-599-950.

 ziemniaki jadalne Lord, denar, 
możliwy dowóz, Sierżniki, tel. kom. 
605-128-019.

 Sprzedam pszenżyto Tomko, tel. 
kom. 668-165-645.

 Sprzedam pszenicę ozimą ościstą 
po centrali do siewu, tel. kom. 
667-248-227.

 Sprzedam wysłodki buraczane 
z dowozem, tel. kom. 601-301-412.

 Sprzedam sadzonki truskawek, tel. 
kom. 608-109-956.

 Sprzedam kukurydzę na pniu 
KWS ładna, gruba, Domaniewice, 
tel. kom. 506-271-866.

 Sprzedam 300 bel słomy 
(przykryta) lub wymienię na obornik, 
tel. kom. 724-384-308.

 Sprzedam kapustę szatkowaną 
i w główkach, marchew, buraczek 
ćwikłowy, tel. kom. 535-606-333.

 ziemniaki paszowe i jadalne, tel. 
kom. 669-034-197.

 Pszenżyto, jęczmień, owies, tel. 
kom. 886-488-950.

 żyto dańkowskie, tel. kom. 
724-551-112.

 Sprzedam około 2 tony owsa, tel. 
kom. 508-192-016.

 Sprzedam pszenżyto do siewu 
Carmello, tel. kom. 723-958-499.

 Sprzedam sadzonki truskawek 
odmiana Honeoye, tel. kom. 
504-292-642.

 Sprzedam pszenicę ozimą Linus, 
euforia, oczyszczona, po centrali, tel. 
kom. 605-061-691.

 materiał siewny zaprawiany, 
pszenica ozima i żyto, z powodu 
emerytury sprzedam, tel. kom. 
731-498-811.

 Nasiona kukurydzy zeszłoroczne, 
tel. kom. 731-498-811.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, słomę, 
tel. kom. 728-329-771.

 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
500-049-265.

 Sprzedam pszenżyto Probus 
i grenado oraz żyto dańkowskie 
granat i rok po centrali, tel. kom. 
699-932-087.

 Sprzedam buraczek na paszę, tel. 
kom. 785-411-997.

 Sprzedam siano, 1 pokos dla koni 
i sianokiszonkę w balotach, tel. kom. 
501-247-812.

 Sprzedam słomę w belach 30 szt, 
tel. kom. 726-497-938.

 zboża ozime - siewne, inne 
nasiona rolnicze. Firma Nasienna 
GRANuM, Łowicz ul. Katarzynów 
46, dostawa od 1 tony nasion , 
tel. (46) 837-23-05, 46-837-23-01.

 Pszenżyto, jęczmień, żyto, tel. kom. 
606-218-403.

 Sprzedam łubin, tel. kom. 
795-594-078.

 Sprzedaż zbóż ozimych Hodowla 
Strzelce KWS Danko, ceny 
zakładowe, sprzedaż Bielawy, 
Rynek 14, tel. kom. 607-189-155.

 Pszenżyto do siewu, tel. kom. 
698-244-821.

 Pszenżyto do siewu, tel. kom. 
609-406-170.

 Sprzedam żyto, tel. kom. 
508-499-104.

 Sprzedam mieszankę zbożową, 
okolice kiernozi, tel. kom. 
798-922-970.

 ziemniaki paszowe 15 gr/kg. 
Transport, tel. kom. 697-677-530.

 ziemniaki paszowe kopane 
prosto z pola 20 gr/kg, tel. kom. 
693-535-262.

 Pszenżyto Orinoko, Awokado, 
pierwszy odsiew, tel. kom. 
692-199-767.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, owies, 
słomę w dużych balotach, tel. kom. 
602-255-788.

 Sprzedam pszenżyto po wymianie, 
tel. kom. 606-939-170.

 Sprzedam pietruszkę, czosnek, tel. 
kom. 601-831-647.

 żyto, pszenżyto, pszenica z odnowy, 
tel. kom. 693-830 -160.

 Sprzedam pszenicę 2,5 tony 
paszowa, 1,5 tony jantarka 1 rok po 
centrali, tel. kom. 609-386-125.
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 Sprzedam sadzonki truskawek 
Rumba, granderose, malwina, tel. 
kom. 886-125-674.

 Sprzedam ziemniaki jadalne denar, 
Quin, Lord, Belmondo, tel. kom. 
533-077-701.

 Sadzonki truskawek Honey, tel. 
kom. 791-125-486.

 jęczmień, tel. kom. 723-778-303.

 Sianokiszonka baloty 20 szt, tel. 
kom. 607-197-339.

 Sprzedam pszenżyto, mieszankę 
oraz słomę, tel. kom. 536-468-152.

 Sprzedam zboże, tel. kom. 
662-089-395.

 żyto dańkowskie Rubin po 
czyszczeniu Pektus, tel. kom. 
885-254-502.

 Pszenżyto, tel. kom. 506-123-266.

 Sprzedam kukurydzę na kiszonkę 
1,4 ha, jasieniec 39, gm. Rybno, tel. 
kom. 504-449-745.

 Sprzedam pszenicę ozimą po 
centrali odmiana Comandor, tel. kom. 
664-778-301.

 Sprzedam łuszczone ziarno 
jęczmienie słodowego (otręby 
słodowe), młóto browarne 
workowane, dowóz, tel. kom. 
669-886-188.

 ziemniaki kopane prosto z pola na 
paszowe lub jadalne, bardzo ładne, 
tel. kom. 693-535-262.

hodowlane
 krowy i jałówki mleczne, likwidacja 

stada, tel. kom. 606-622-973.

 Sprzedam byczka 250 kg, tel. kom. 
693-088-990.

 jałówki hodowlane cielne, 
likwidacja stada, tel. kom. 
604-432-909.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
sprzedam prosiaki za parę 400 zł, 
Strzelcew 11, tel. kom. 530-668-967.

 Sprzedam jałówkę na samym 
wycieleniu, tel. kom. 509-137-971.

 jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
661-723-051.

 Sprzedam krowy wysokocielne, 
likwidacja stada, tel. kom. 693-422-
829, 504-667-151.

 Sprzedam 70 sztuk prosiąt, tel. kom. 
782-583-272.

 Sprzedam dwie jałówki 
wysokocielne. Termin wycielenia 
przełom października i listopada, tel. 
kom. 515-175-372.

 Sprzedam dwa cielaczki, byczki 3 
tygodniowe, tel. kom. 500-402-816.

 Sprzedam jałówkę wycielenie 
22.10.2020r, tel. kom. 721-682-674.

 Sprzedam byczki, tel. kom. 
694-354-091.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną 
rasę Simental wycielenie 6.11, tel. kom. 
576-946-773.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
732-797-792.

 jałówki żarłaki, tel. kom. 
665-349-136.

 Sprzedam cielaki byczki, tel. kom. 
607-717-324.

 jałówka wysokocielna, obora pod 
oceną, tel. kom. 508-985-884.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
607-389-802.

 krowy i cielaki odchowane, tel. kom. 
663-972-056.

 Sprzedam prosiaki 12 sztuk, 
rejestrowane, tel. kom. 513-186-971.

 Sprzedam duże białe gęsi 50 zł/
sztuka, tel. kom. 669-779-901.

 Sprzedam źrebice zimnokrwiste, tel. 
kom. 725-566-362.

 Sprzedam jałówkę 4 miesiące, 
tel. (24) 285-84-79.

 Sprzedam 12 sztuk prosiąt, tel. kom. 
663-760-619.

 Sprzedam prosiaki, okolice głowna, 
tel. kom. 665-718-509.

 Cielaki, tel. kom. 508-678-424.

 Prosiaki, tel. kom. 604-436-938.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
606-438-323.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
termin 4 grudzień, tel. kom. 
789-101-800.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
570-912-224.

 Byczek i jałoszka, tel. kom. 
604-245-140.

 Sprzedam młode kózki, tel. kom. 
662-599-792.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
508-364-849.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
514-518-658.

 Sprzedam byczki i jałówki, tel. kom. 
726-931-728.

maszyny
 kosiarki, gałęziarki, tel. kom. 

513-666-808.

 kosiarki, gałęziarki, tel. kom. 
513-666-808.

 Sprzedam kombajn karlik, tel. kom. 
888-114-186.

 Pług 4x35 cm Staltech, tel. kom. 
600-696-620.

 Siewnik, talerzówka, agregat 
uprawowy i pająk do siana, tel. kom. 
509-853-384.

 Siewnik poznaniak 3 m, skrzynia 
duża, przekładnia hydrauliczna, 
ścieżki, zaprawiarka, tel. kom. 
519-522-605.

 Sprzedam pług obrotowy Lemken 
Opal 90, tel. kom. 669-037-434.

 Ciągnik 360, pługi i wialnia, tel. kom. 
530-930-104.

 Ciągnik T25A, tel. kom. 
601-297-797.

 wózek 1-osiowy, wyciąg 
hydrauliczny, stanowiska, kosiarka 
rotacyjna czeska, agregat 2,5, tel. 
kom. 726-843-466.

 Agregat uprawowo siewny, 
z hydropakiem 2,7 metra + siewnik 
poznaniak, docisk 1989 r., tel. kom. 
886-135-119.

 Sprzedam pług 3 skibowy, tel. kom. 
723-030-883.

 Beczka asenizacyjna, joskin 7000 
l., 2013 r..

 mieszalnik 1-tonowy, młyn do 
kukurydzy, tel. kom. 665-340-488.

 deszczownie do warzyw, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 Rury, zraszacze do deszczowni, 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 wąskie koła do ciągnika, kompletne 
48, 46, 42, 38, 36 cali, tel. kom. 
509-282-300.

 Taśmociągi do warzyw 3-10m, 
duży wybór, import Niemcy, tel. kom. 
509-282-300.

 kombajn do zboża Class, heder 
3m, sprowadzony z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 kojce przegrodowe do tuczników 
z tworzywa sztucznego, sprowadzone 
z Niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 Obsypniki do kopców, kukurydzy 
wulkan, tel. kom. 509-282-300.

 Pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
kverneland, frost, Rabewerk, 
Landsberg zabezpieczenia resorowe, 
sprężynowe, kołkowe, duży wybór, 
import Niemcy, tel. kom. 509-282-300.

 Siewniki do zboża Amazone d7, 
d8 2,5-4 m Isaria lobster Super, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 Paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004r, 
tel. kom. 509-282-300.

 karmniki dla świń z Niemiec, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 Ciągnik rolniczy Same Tiger 100ze 
4x4 100PS, tel. kom. 509-282-300.

 wycinaki do kiszonek fell kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 Talerzówki 3-4,5m, typ X, V, z wałem 
strunowym, sprowadzone z Niemiec, 
tel. kom. 509-282-300.

 Rozrzutniki obornika fortschritt 
T088, welgler, Bergman, Strautman 
4-10t, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 Orkan do trawy Tarup, szerokość 
1,4-1,6m, tel. kom. 509-282-300.

 Beczki asenizacyjne ocynkowane 
4.000-10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 Agregaty bierne 3-metrowe Rau, 
z hydropakiem, tel. kom. 509-282-300.

 zgrabiarki do siana 2,8m; 
3,40m; 3,80m; 4,20m; 4,80m; 8m, 
1-2gwiazdowe, kuhn, Pottinger, fella, 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 Rozładownice do warzyw, 
taśmociągi 5, 6-metrowe, kosz 
przyjęciowy do warzyw, tel. kom. 
509-282-300.

 Rozsiewacze do nawozu Amazone, 
Raw, ładowność 600-2.000kg, import 
Niemcy, tel. kom. 509-282-300.

 Pług zagonowy Rabenwerk, 
5-skibowy, tel. kom. 509-282-300.

 Prasa rolująca john deere 950m na 
pasach, tel. kom. 509-282-300.

 dmuchawy do zboża 2,5-10kw 
z rurami, kompletne, tel. kom. 
509-282-300.

 Przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 
16t, 3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

 wały posiewne 3m Camber, tel. 
kom. 509-282-300.

 Przyczepa 1-osiowa do przewozu 
krów, tel. kom. 509-282-300.

 kosiarki dyskowe krone, Class, Lely 
i inne, tel. kom. 509-282-300.

 Przetrzasarka do siana Niemeyer 
5,2m, tel. kom. 509-282-300.

 Opryskiwacze ciągnikowe 2500-
3000L, sprowadzone z Niemiec, tel. 
kom. 509-282-300.

 Opryskiwacz zawieszany Hardi 
15m, 800L, tel. kom. 509-282-300.

 Przyczepa samochodowa duo do 
przewozu koni, tel. kom. 509-282-300.

 Przyczepa 2-osiowa mulda 20t, 
sortowniki do ziemniaków, tel. kom. 
509-282-300.

 Śrutownik bijakowy i kutywator, tel. 
kom. 696-415-738.

 Pilmet - części, tel. kom. 
724-551-112.

 Rozrzutnik 2,5-tonowy, kultywator, 
zgrabiarka 4-ka zawieszana., tel. kom. 
508-192-016.

 Siewnik do zboża złożony 
z dwóch, opryskiwacz 400l, 3-letni, 
lejek 1-roczny, pług 2-skibowy, 
pług 5-skibowy, brony 5, tel. kom. 
517-441-538.

 Pług 4-skibowy, siewnik zbożowy 
2,5m, kultywator 13-zębowy, 
dwukółka, laweta do bel, tel. kom. 
533-110-710.

 dwukółka ciągnikowa 165x300 cm 
do remontu, tel. kom. 517-160-370.

 Sprzedam przyczepę 3,5 tony 
zarejestrowaną w dobrym stanie 
i opryskiwacz 500 litrów, 12-15 m belki 
Pilmet, tel. kom. 501-247-812.

 Rozrzutnik obornika metal fach 6t 
2015r, beczkowóz meprozet 4.300l 
2007r, tel. kom. 736-088-116.

 gruber 9 łap 2,10 szerokość, 
pług 4-skibowy, agregat uprawowo-
siewny i zwykły agregat, tel. kom. 
882-282-774.

 kupię kombajn (Bolko, Anna, 
karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, kopaczkę, 
inne, tel. kom. 511-713-596.

 Sprzedam ursus 10014H, 2012 
rok, maszyny rolnicze, tel. kom. 
664-954-170.

 Sprzedam ciągnik Belarus, 2015 
rok, tel. kom. 665-664-174.

 Likwidacja gospodarstwa, sprzedaż 
maszyn, tel. kom. 668-192-535.

 Śrutownik Bąk 5,5 kw, tel. kom. 
507-894-715.

 Sprzedam brony 5, pług 3-skibowy, 
tel. kom. 501-583-600.

 Części do rozrzutnik fortschritt 
nowe, tel. kom. 693-830-160.

 Ciągnik C-330, 1980 rok, tel. kom. 
606-331-683.

 Sprzedam wialnię, kosa, śrutownik 
Bąk, tel. kom. 663-667-842.

 Pług 3-skibowy, przetrząsacz 
do siana dwutalerzowy, tel. kom. 
692-338-925.

 Przyczepka na rolkach na 2 palety 
do kombajnu porzeczkowego lub 
ciągnika, tel. kom. 601-286-499.

 Tur do C-330 używany, wiertła 
30 do świdra sadowniczego i koła 
do wózka widłowego, tel. kom. 
601-286-499.

 Rozrzutnik, tel. kom. 696-107-903.

 Przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 
16t, 3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

 Rozrzutnik 1-osiowy do remontu, tel. 
kom. 791-125-486.

 Rozrzutnik 2,5-tonowy, kultywator, 
zgrabiarka 4-ka zawieszana, tel. kom. 
508-192-016.

 Sprzedam kosiarkę rotacyjną 1,8, 
śrutownik bijakowy 11 kw, waga 
inwentarzowa 1 tona, tel. kom. 
793-009-852.

 Rozrzutnik 1-osiowy, brony 3, tel. 
kom. 514-529-618.

 Orkan i rozrzutnik obornika 
2-osiowy z burtami do zielonek, tel. 
kom. 664-968-279.

 wóz konny, krajzega, siewka do 
nawozu, tel. kom. 506-355-899.

 Beczkowóz, rozrzutnik, przyczepa 
wywrotka, tel. kom. 781-581-034.

 Sprzedam roczną kabinę i przedni 
błotnik do ciągnika C-330, tel. kom. 
603-562-385.

 Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy 
w oryginale, niemalowany, stan 
bdb i narzędzia rolnicze, tel. kom. 
607-889-255.

 Sprzedam śrutownik walcowy 
i kopaczkę, tel. kom. 887-380-863.

 Sprzedam siewnik Amazone d-8 3 
metry, tel. kom. 509-458-999.

 Agregat prądotwórczy, rozrzutnik, 
szortownik do ziemniaków, pług 2, tel. 
kom. 604-245-140.

 Poznaniak, prasa welger 
samozbierająca, opryskiwacz 400 
litrów, pług 3, tel. kom. 692-778-350.

 Sprzedam prasę z-224, tel. kom. 
513-397-815.

 kombajn ziemniaczany Anna, tel. 
kom. 508-364-849.

 Sprzedam ciągnik C-330, 1970 rok, 
zarejestrowany, silnik po wymianie, tel. 
kom. 506-123-651.

 Pług zagonowy 4-skibowy Akpil 
2004 rok, tel. kom. 606-432-319.

 Orkan II, tel. kom. 503-891-969.

inne
 Sprzedam ziemię rolną 0.26 

ha Szymanowice, tel. kom. 
796-259-722.

 obornik bydlęcy z dowozem, tel. 
kom. 667-277-322.

 Sprzedam obornik bydlęcy, tel. kom. 
693-157-117.

 Sprzedam obornik koński, Stadnina 
koni gozdów, tel. kom. 695-556-511.

rolnicze - usługi
 Przywóz wytłoków buraczanych, tel. 

kom. 695-608-762.

 koszenie kukurydzy na ziarno, tel. 
kom. 721-737-343.

 Białkowanie obór, tel. kom. 
518-168-598.

 Serwis traktorów: New Holland, 
massey ferguson, tel. kom. 
697-778-780.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam gęsi, tel. kom. 

515-277-426.

 Oddam małe kotki, tel. kom. 
532-365-546.

 Sprzedam kaczki rosołowe, tel. 
kom. 696-375-777.

 Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. kom. 662-212-754.

 Oddam pieski, tel. kom. 
665-159-353.

 Sprzedam króliki, tel. kom. 
697-659-064.
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ważne telefony
  Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna 42 2055515

 Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
KPP w Łowiczu 46 837 95 00
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  

422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 

46-837-42-33, 609-135-423 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFz w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-

tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04

 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica główna 9,  

tel. 838-33-85 ul. górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58 ul. kościuszki 6, tel. 24-277-
97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-

87-86 ul. wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, Pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 10.00, 

12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 

8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 

Wydział organizacyjny 46 837 59 02
 urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

46 837 55 78
 Rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-

giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-

wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 

 zGM tel. 837 60 63
 zuK tel. 837 36 62
 zuM tel. 46 830 91 82
 zakład obsługi Przedszkoli Miejskich 

tel. 46 837 49 76
 Miejski ośrodek Pomocy Społecznej  

tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 Środowiskowy Dom Samopomcy 

tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa w Łowiczu 

46 837 38 74
 Łowicki ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  

wydział Cywilny 46 830-43-01,  
wydział karny 46 830-43-02  
wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03 
wydział ksiąg wieczystych 46 830-43-05  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10

 PttK o/Łowicz, Stary Rynek 3 
tel. 513 767 511

 zAz „Ja-ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 orlik, ul. Grunwaldzka 9, 735-048-951
 orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion w Łowiczu ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08

 Stadion im. 10 PP ul. jana Pawła II 3, 
tel. 46-837-51-06

 Hala oSiR nr 1 ul. jana Pawła II nr 3,  
tel. 46-837-51-06

 Hala oSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04

 orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551
 Boisko przy SP nr 4, tel. 46 837-36-94
 Boiska przy I lo im. Chełmońskiego   

w Łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne OSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta OSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 

do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 (ostat-
nie wejście o 15.30). Bilety do muzeum: 
normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł, na 
wystawy czasowe 3 zł, wstęp bezpłatny na 
wystawy stałe – wtorek.

Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w Polsce 
•Historia miasta i regionu
•etnografia księstwa Łowickiego
•Izba Pamięci żydów Łowickich
Wystawy czasowe:
„opowieść o lesie” – wystawa fotografii 
przyrodniczej, czynna do 29 listopada
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  

czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).
Bilety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek

 Skansen w Maurzycach czynny co-
dziennie w godzinach 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30). Bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci 
do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.

 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691 979 262

 #obliczaMiasta2020 – wystawa zdjęć 
członków facebookowej grupy  
„w obiektywie Łowiczaków” czynna do 6 
października Nowa Pracownia w Łowiczu, 
ul. Podrzeczna 20. wstęp wolny.

 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45  
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob. w godz. 10.00–14.00.

 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików z 
całego świata czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15 galeria Łowicka, 
ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

  Izba Pamięci Stanisława Klickiego,  
I piętro Baszty im. gen. klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18 wstęp wolny.

 Motonostalgia Muzeum Motoryzacji, 
Nieborów 231a – czynne: piątek, sobota  
i niedziela w godz. 10.00-18.00. Bilety: nor-
malny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści od 65 roku 
życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Pałac w Nieborowie czynny do 30 
listopada we wtorki, środy, czwartki, piątki, 
soboty i niedziele w godz. 12.00–16.00;  
w poniedziałki nieczynna.  
Bilety: do Pałacu w Nieborowie 20 zł – 
normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).

„Biały Kruk” biblioteki nieborowskiej 
– najstarszą księgę z księgozbioru 
muzeum (514 lat) – do końca listopada
 ogrody w Nieborowie czynne codzien-

nie w godz. 10.00–18.00. Bilety:  
16 zł – normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzie-
ci i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.

 ogrody w Arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
Bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w Nieborowie: 28 zł – normalny,  
16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).

 „Bolimów –na drodze ku niepodległo-
ści” – wystawa w budynku dawnej plebanii 
przy ul. farnej 35 w Bolimowie czynna do 
16 października, w niedziele w godz. 12-18, 
w pozostałe dni po ustaleniu z gminnym 
Ośrodkiem kultury w Bolimowie

 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. Bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy). Na 
teren parku – wstęp wolny. 

•„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
 Park przy Pałacu w Sannikach  

czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
 Sromów: Muzeum ludowe Rodziny 

Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17,  
w niedziele w godz. 12.00–17.00.

 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 693 
422 684 bilety do pałacu: ulgowy 10,00 
zł, normalny 15,00 zł bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza 
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie zSP nr 1, w Łowiczu, ul. 
Podrzeczna 30.

koncerty
 Sobota, 3 października:
godz. 19.30 – Infernal Night edycja 
VII – wystąpią: Infernal Bizarre, Imperator, 
Sauron, embrional, Odi Profanum Vulgus; 
dziedziniec Łowickiego Ośrodka kultury, 
ul. Podrzeczna 20. Bilety: 20 zł.

kino Fenix w Łowiczu 
ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 1 października
godz. 16.15 – tarapaty 2 – familijny / 
przygodowy prod. Polska, reżyseria: mar-
ta karwowska, czas: 1 godz. 22 min.
godz. 17.00 /sala II– 25 lat niewin-
ności. Sprawa tomka Komendy 
– dramat prod. Polska, reżyseria jan 

Holoubek, scenariusz Andrzej gołda 
czas: 112 min.
godz. 19.15 – Skandal. Ewenement 
Mole – film dokumentalny prod. Polska, 
reżyseria: Bartosz Paduch, czas: 69 min.
godz. 18.00 – tarapaty 2 
godz. 19.30 /sala II – zieja – film prod. 
Polska, reżyseria: Robert gliński,  
czas: 1 godz. 52 min.
godz. 20.00 – 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka Komendy
 Piątek, 2 października:
godz. 15.00 – trolle 2 /premiera – 
animacja / komedia prod. uSA, reżyseria: 
walt dohrn, czas: 1 godz. 30 min.
godz. 16.30 /sala II– tarapaty 2 
godz. 17.00 – trolle 2 /premiera
godz. 18.30 /sala II– Arab Blues – 
komedia obyczajowa prod. francja / 
Tunezja, reżyseria: manele Labidi,  
czas: 1 godz. 28min.
godz. 19.00 – Jak zostać gwiazdą /
premiera – komedia obyczajowa, prod. 
Polska, reżyseria: Anna wieczur-Bluszcz, 
czas: 1 godz. 59 min.
 Sobota, 3 października:
godz. 15.00 – trolle 2 /premiera
godz. 15.30 /sala II – tarapaty 2 
godz. 17.30 – trolle 2 /premiera /sala II
godz. 19:15 – Arab Blues /sala II
 Niedziela – czwartek,  

    4–8 października:
godz. 15.00 – trolle 2 /premiera
godz. 16.30 – tarapaty 2 /sala II
godz. 17.00 – Trolle 2 /premiera
godz. 18.30 – Arab Blues /sala II
godz. 19.00 – jak zostać gwiazdą
 Piątek, 9 października:
godz. 18.00 – dkf „Bez Nazwy” – 
Szarlatan – dramat, produkcja: Czechy 
/ Irlandia / Polska / Słowacja; reżyseria: 
Agnieszka Holland; scenariusz: marek 
epstein
 Sobota, 10 października:
godz. 18.00 – dkf „Bez Nazwy” – Ba-
byteeth – dramat / komedia, produkcja: 
Australia / uSA reżyseria: Shannon 
murphy, scenariusz: Rita kalnejais
 Niedziela, 11 października:
godz. 17.00 – dkf „Bez Nazwy” – tony 
Halik – dokumentalny, produkcja: 
Polska, scenariusz i reżyseria: marcin 
Borchardt

inne
 Sobota, 10 października:
godz. 7.45 – XV Rajd Szlakiem Cicho-
ciemnych żołnierzy AK – w formie 
pieszej i rowerowej; główne uroczystości 
pod pomnikiem cichociemnych  
w Czatolinie. w programie: ognisko, test  
z wiedzy – nagrody. zbiórka: Stary Rynek 
w Łowiczu, dla uczestników rajdu piesze-
go o godz. 7.45, dla rowerzystów o godz. 
9.00. Szczegóły: PTTk o/Łowicz.
 Niedziela, 11 października:
godz. 16.00 – odsłonięcie Gwiozd 
Łowickich; Stary Rynek w Łowiczu.
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 16.00 – Kabaret Jurki w 
programie „wolność” – Łowicki Ośrodek 
kultury, ul. Podrzeczna 20.

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy w Głownie 42-719-

20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998, w Głownie 42-719-

10-08, w Strykowie 42-719-82-95
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10  
w zgierzu 42-675-10-00.

 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 

tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 42-717-41-
76 42-714-12-77, 42-714-12-78 fax 42-717-
41-60, lozg@praca.gov.pl

  Informacja PKS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94

 Skansen w Nagawkach  
722-007-525

 urząd Miejski w Głownie - sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 

 uSC w Głownie: 798 831 572
 MoK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt  

509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 

42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i ośrodek Kultury  

w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  

w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 urząd Miasta i Gminy Stryków – 

sekretariat 42-719-80-02
 oKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁoDR Bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  

42-719-70-94 516-049-886 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie:  

7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  

ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00

 Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46

 Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294  
Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 1 października:
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
piątek, 2 października:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
sobota, 3 października: 
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
niedziela, 4 października: 
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek, 5 października:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
wtorek, 6 października:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
środa, 7 października:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8.00 dnia następnego w soboty 
w godz. 20.00–9.00 dnia następnego 
w niedziele w godz. 18.00–8.00 dnia 
następnego, w święta w godz. 8.00–8.00 
dnia następnego

 Stryków, niedziela 4 października: 
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
apteki pełni dyżur w godz. 9.00–14.00.

muzea i wystawy
 Muzeum żołnierza Polskiego  

– umundurowanie i ekwipunek żołnierzy  
I i II wojny światowej dmosin 2a,  
tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& DM głowno, ul. młynarska 5/13.

 „Moje jedyne marzenie” 2020 – wy-
stawa online 7. konkursu zabierz mnie Tam 
wyobraźnią - zmtw.mok.glowno.pl

inne
 Środa, 7 października:
godz. 9.00 – „Winnica w Sercu Polski” 
– konferencja; poprowadzi: szkółkarz 
Tomasz golis; ŁOdR z s. w Bratoszewi-
cach, ul. Nowości 32, wstęp wolny. 

gŁOwNO I STRyków 

ważne telefony
 Policja: w żychlinie 24 253 00 14
w Pacynie 47 70-53-271
w Sannikach 47 7053-275
KPP w Kutnie 24 253-22-00 
KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Straż pożarna: 998 alarmowy
oSP w żychlinie 24 285-12-10
oSP w Pacynie 604-349-406
oSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie gazowe – 992
 Pogotowie energetyczne – 991 
w żychlinie 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 zEC 24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 

całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w kutnie 24 355 71 00
 PuP w kutnie 24 355 70 50

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NzOz Red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna  
– Punkt specjalistycznego poradnictwa 
obywatelskiego, mediacje: urząd gminy w 
żychlinie, ul. Barlickiego 15a,  
tel. (24) 355-47-64

msze św. w niedz. i święta
 żychlin, parafia pw. Św. Apostołów 

Piotra i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla 
młodzieży), 11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 
12.00, 18.00.

 Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
Papieża i męczennika: 9.00, 11.00

 luszyn, parafia pw. św. Stanisława 
Biskupa i męczennika: 9.00, 11.30

 Plecka Dąbrowa, parafia pw. zwiasto-
wania Najświętszej maryi Panny: 9.00, 11.30

 Suserz, parafia pw. wniebowzięcia Naj-
świętszej maryi Panny: 8.00, 10.00, 12.00

 trębki, parafia pw. św. Stanisława kostki 
w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 Bedlno, parafia pw. św. floriana Biskupa 
i męczennika: 9.00, 11.30

 Pacyna, parafia pw. św. wawrzyńca, 

diakona i męczennika: 8.30, 10.00, 12.00
 oporów, parafia pw. św. marcina Bisku-

pa: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 Boisko „orlik” w żychlinie  

pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w żychlinie,  

ul. waryńskiego 8, tel. 607-574-261

aquapark w Kutnie
 Strefa basenowa codziennie 6.00–22.00
 Strefa saun środa, sobota, niedziela  

w godz. 6.00–21.45 poniedziałek, wtorek, 
czwartek, piątek w godz. 16.00–21.45

 Strefa squash codziennie 6.00-22.00
 Strefa cardio-siła w godz. 6.00-22.00
 Strefa bowling poniedziałek – czwartek 

w godz. 12–22.00 piątek 12–24.00 sobota 
10–24.00 niedziela i święta 10–22.00

muzea i wystawy
 Muzeum – zamek w oporowie 

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 

10.00-16.00 (kasa w godz. 10.00–15.30)  
w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 10–16).
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy zamku w oporowie  
czynny codziennie w godz. 8.00–20.00  
wstęp wolny.

kino KDK
 Piątek – środa, 2–7 października:
godz. 14.45 – trole 2 – animacja / 
komedia, produkcja uSA; reżyseria walt 
dohrn, scenariusz jonathan Aibel / 
glenn Berger; czas: 1 godz. 30 min.
godz. 17.00 – trole 2 – animacja / 
komedia, produkcja uSA; 
godz. 19.30 – After 2 – melodramat, 
produkcja uSA reżyseria Roger kumble, 
scenariusz mario Celaya i Anna Todd; 
czas: 1 godz. 45 min.
 Piątek – środa, 9–14 października:
godz. 14.45 – trole 2– animacja / 
komedia, produkcja uSA; 
godz. 17.00 – trole 2 – animacja / 
komedia, produkcja uSA; 
godz. 19.30 – Pętla – sensacyjny, 
produkcja: Polska; reżyseria: Patryk Vega, 
scenariusz: Olaf Olszewski i Patryk Vega, 
czas: 2 godz.

inne
 Czwartek, 1 października:
godz. 18.00 – uniwersytet trzeciego 
Wieku – uroczysta inauguracja roku 
akademickiego 2020/2021, żychliński 
dom kultury, ul. fabryczna 3.
godz. 19.30 – „Wieże dwie czyli jaja na 
boczku” – kabaret „Pod wyrwigroszem” 
z gościnnym udziałem dariusza gna-
towskiego, aktora znanego jako Boczek 
z serialu „Świat według kiepskich” kut-
nowski dom kultury, ul. żółkiewskiego 4. 
Bilety wyprzedane (występ przeniesiony 
z 16 kwietnia).
 Piątek, 2 października:
godz. 18.00 – Jadłonomia – spotkanie 
autorskie z martą dymek, poprowadzi 
Ola kołodziejek; wstęp wolny, obowiązują 
wejściówki; kutnowski dom kultury, ul. 
żółkiewskiego 4, sala tarasowa.
 Czwartek, 3 grudnia:
godz. 17.00 – „Granice Wytrzymało-
ści” – Piotr zOLA Szulowski stand-up, 
program dla widzów powyżej 18 roku 
życia (występ przełożony z 19 marca 
2020). Bilety: przedsprzedaż on-line 50 
zł, w dniu wydarzenia 60 zł. kutnowski 
dom kultury, ul. żółkiewskiego 4.

SKARB RolNIKA
NOTOwANIA z TARgOwISkA mIejSkIegO 
– ceny z dnia 29.09.2020 r.

w Łowiczu w głownie
borówki 0,25 kg 7,00-8,00 7,00
botwinka pęczek 2,50 2,00
brokuły szt. 3,50-4,00 4,00
buraki czerwone kg 0,80-1,20 1,00
cebula kg 1,00-2,50 2,00
cebula dymka pęczek 2,50 2,00-2,00
cukinia kg 4,00-4,50 4,00
czosnek szt. 1,00-2,50 2,00
fasola zielona kg 7,00 7,00
fasola żółta kg 6,00 6,00
gruszki kg 3,50-5,00 4,00-5,00
jabłka kg 2,00-4,00 2,00-4,00
jaja fermowe 15 szt. 9,00-12,00 9,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00 10,00
kalafior szt. 3,50-5,00 3,00-4,00
kapusta biała szt. 2,00 2,00
kapusta kiszona kg 6,00 6,00
kapusta pekińska kg 2,00-3,50 3,00
koperek pęczek 2,00 1,50
maliny 0,25 kg 5,00-8,00 5,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00 -
marchew kg 1,50-3,00 1,50-2,50
natka pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki kiszone kg 7,00-8,00 7,00-8,00
ogórek gruntowy kg 4,00-5,00 4,00
ogórek zielony kg 4,50-5,00 5,00
papryka czerwona kg 6,00 6,00
papryka zielona kg 4,00 -
papryka żółta kg 5,00-8,00 -
pieczarki kg 8,00-10,00 8,00
pietruszka kg 2,50-4,50 3,00
pomidor malinowy kg 4,00-5,00 4,00
pomidor polny kg 3,00-4,00 2,50-4,00
pomidor szklarniowy kg 4,00 4,00
por szt. 1,50-2,00 2,00
rzodkiewka pęczek 1,50-2,00 1,50
sałata szt. 3,00-3,50 3,00
seler szt. 2,00 2,00
szczypiorek pęczek 1,00-1,50 1,50
słonecznik szt. 3,00 -
śliwki kg 4,00-5,00 4,00
włoszczyzna pęczek 3,50-4,00 3,50
ziemniaki kg 0,80-1,50 1,00

oFERtY PRACY
z dnia 30.09.2020 r.

PoWIAtoWY uRząD PRACY W ŁoWICzu:
  Pozostali robotnicy wykonujący prace proste 

w przemyśle
  Operator maszyn produkcyjnych
  Pomoc kuchenna
  Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
  kierowca samochodu dostawczego
  kasjer-sprzedawca
  Pakowacz ręczny
  Pomocniczy robotnik w hodowli drobiu wodnego
  Szwaczka
  Rolnik hodowca

PoWIAtoWY uRząD PRACY W zGIERzu:
  Sprzątaczka
  Ślusarz
  Szlifierz
  Nauczyciel przedszkola
  Czynności produkcyjne
  monter instalator
  magazynier
  Pomoc kuchenna
  Robotnik gospodarczy
  Nauczyciel języka angielskiego

PoWIAtoWY uRząD PRACY W KutNIE:
  elektromechanik samochodowy
  Pomocnik brukarza
  Pracownik biurowy
  Asystent ds. gmP
  dekarz
  Brukarz
  Pracownik do dociepleń budynków
  Pracownik ogólnobudowlany
  kierowca

żyCHLIN I OkOLICe

RolNIK SPRzEDAJE
Ceny z dnia 29.09.2020 r.

żywiec wieprzowy:

  domaniewice: 4,00 zł/kg+VAT

  Różyce: 4,00 zł/kg+VAT

  kiernozia: 4,00 zł/kg + VAT

  Chąśno: 3,90 zł/kg+VAT

  karnków: 4,20 zł/kg+VAT

żywiec wołowy:

  domaniewice: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

  Różyce: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

  Skowroda Płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT byki 7,50 zł/kg+VAT

  Karolina Milczarek  
z dąbkowic górnych 
i Przemysław Brzózka  
z Łowicza

ŚluBoWAlI SoBIE
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RekLAmA

RekLAmA

taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 24

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami  
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni. 

25 września  
– 1 października
25 września polskie oddziały 
gen. władysława junga od-
zyskują wołkowysk, a Sowie-
ci zaczynają się wycofywać 
ze wschodniego brzegu Nie-
mna. miejscami odwrót przybie-
ra charakter ucieczki. w nocy 
25/26 września Polacy zajmują 
grodno. jednostki Armii Czer-
wonej w bezładzie przechodzą 
do odwrotu, masowo porzuca-
jąc broń i ekwipunek. józef Pił-
sudski rzuca podległe sobie siły 
do pościgu za pobitym nieprzy-
jacielem – w efekcie działania te 
obejmują front rozciągający się 
od Niemna na północy do Pry-
peci na południu. 30 września 
w Suwałkach wznowione zosta-
ją rokowania polsko-litewskie. 
urzędnicy głównego urzędu 
ziemskiego organizują komisje 
ziemskie powiatowe i gminne, 
które mają współdziałać w wy-
konaniu reformy rolnej. 

z informacji „Kuriera War-
szawskiego”: 
Na […] posiedzeniu konferencji 
pokojowej przewodniczący de-
legacji sowieckiej, [Adolf] joffe, 
odczytał sowiecką deklarację 
pokojową, zupełnie inną niż wa-
runki przedstawione delegacji 

naszej w mińsku. […] deklaracja 
żąda uznania prawa narodów 
[do] stanowienia o swym losie, 
a zatem uznania tego prawa 
dla ukrainy, Białorusi i galicji 
wschodniej. ze względu jed-
nak na niemożliwość urządze-
nia zaraz plebiscytu, zgadza się 
na rozejm i pokój preliminarny 
wzdłuż granicy, sięgającej dale-
ko bardziej na wschód niż linia 
Curzona. galicja wschodnia 
pozostaje w rękach polskich. 
Sowiecka ta propozycja – za-
kończył joffe – ważna jest 
w ciągu dziesięciu dni. Następ-
nie przewodniczący delegacji 
polskiej, [jan] dąbski, odczytał 
deklarację rządu polskiego. de-
klaracja ta stwierdza pragnie-
nie pokoju demokratycznego, 
opartego na prawie narodów 
[do] decydowania o swym lo-
sie. warunki polskie pozostają 
te same, niezależnie od odnie-
sionego zwycięstwa. 

Ryga, 25 września 1920
[deklaracja pokojowa Sowietów, 

„kurier warszawski” nr 266/1920]

Elżbieta z zaleskich Doro-
żyńska (ziemianka, pisarka) 
w dzienniku:
Obawiam się radości! Ciągle sły-
chać strzały; w okolicach dżu-
ryna i wapniarki znów grasuje 
[generał ukraińskiej Republiki 
Ludowej jurko] Tiutiunik. w mo-

hylowie nie ma już bolszewików; 
wczoraj do jampola przyszło ul-
timatum z Rumunii, aby w 24 go-
dziny odsunęli się o 40 wiorst 
od dniestru. […] Podobno Polacy 
idą razem z węgrami, Czecha-
mi, Rusinami i Rumunami, czyli 
tak zwana mała ententa. Czy to 
prawda? Bolszewicy podobno 
ze wszystkich stron są okrążeni, 
nie mają gdzie uciekać. Czyżby 
naprawdę nadchodziło już wy-
bawienie? A co najważniejsze 
– czy naprawdę wojska nasze 
tu idą, aby kłam zadać ujada-
niom całej kanalii ukraińsko-mo-
skiewskiej i aby pokazać światu,  
że silna, potężna, zwycięska 
a sprawiedliwa jest Polska. 
Ojczyzno moja! wracasz więc 
ku nam, ku dzieciom swym za-
pomnianym; wstępujesz na wła-
sne rodzone pola, zarosłe chwa-
stem i bodiakami, lecz wierne ci 
i oddane, w poszumie gęstych 
burzanów odwieczną twą sławę 
nieustannie szemrzące. 

majątek gruszka (Podole),  
26 września 1920 

[elżbieta z zaleskich dorożyńska, 
Na ostatniej placówce. dziennik 

życia wsi podolskiej w latach 
1917–1921, Łomianki 2008]

Michał Römer (polski ziemia-
nin, prawnik) w dzienniku:
Ofensywa polska przeciwko 
bolszewikom robi postępy, 

zwłaszcza na południu, gdzie 
bolszewicy stracili Równe i wy-
parci zostali z galicji wschod-
niej, ale także, jak się zdaje, 
na północy, bo słychać, że Pola-
cy już zajęli Lidę, a są nawet po-
głoski, że wojska polskie doszły 
już do ejszyszek. zbliża się więc 
chwila, w której dowództwo pol-
skie może uznać strategicznie 
za niezbędne zajęcie wilna. wil-
no jest już tym zelektryzowane 
i nastrój nerwowy udziela się 
ludności, która coraz mocniej 
wierzy w powrót Polaków. Po-
wiadają, że bitwy między woj-
skiem polskim a litewskim znów 
się toczą i że wypadają one 
na niekorzyść Litwinów, którzy 
mieli w tych dniach ponieść bar-
dzo ciężką porażkę. […]
Czy nie rozpoczyna się tylko 
kryzys nowej fazy w tym nie-
znośnym węźle gordyjskim 
wschodu? w samym wilnie, 
gdzie większa część chrześci-
jańskiej ludności miejscowej 
była zawsze i jest usposobiona 
bardzo niechętnie względem 
Litwy i Litwinów, rośnie ostry 
nastrój nienawiści do rządów 
litewskich, a trzeba powiedzieć, 
że i sami Litwini nie zrobili pra-

wie nic dla pozyskania sym-
patii miejscowych polskich, 
natomiast szeregiem pojedyn-
czych nietaktów wielu podrażnili 
i zniechęcili bardziej. Nieszczę-
ściem jest ta niechęć Litwinów  
do samego języka polskiego,  
co bardzo drażni uczucia ludno-
ści polskiej.

wilno, 27 września 1920
[michał Römer, dzienniki, t. 4, 
1920–1930, warszawa 2018]

Mjr Stanisław Rostworowski 
(szef oddziału operacyjne-
go w Grupie Poleskiej) w li-
ście do żony:
zabawne to, że gdziekolwiek 
wchodziliśmy, zaraz żydzi brali 
się do zrobienia porządku. wy-
miatano ulice ze słomy i mierz-
wy zostawionej przez kozaków, 
szorowano zabrudzone pod-
łogi, sklepy zaraz się otwierały 
i zaczynał się handel jedynym 
dostępnym produktem – to 
jest jabłkami i gruszkami wo-
łyńskimi. miało się wrażenie, 
że kultura zachodu i spokój 
normalnych czasów idzie z na-
szym wojskiem na wschód. 
Ponieważ sklepy były doszczęt-
nie zrabowane, więc mydlarze, 
golarze, szewcy, kapelusznicy  
– wszyscy oni zaczęli handlo-
wać jabłkami.
Okolice grodna, 28 września 1920

[Stanisław jan Rostworowski, 
Listy z wojny polsko-bolszewickiej 

1918–1920, warszawa–kraków 
2015]

z artykułu cytującego wice-
premiera Ignacego Daszyń-
skiego w „Gazecie Robotni-
czej”:
Polska rozumie tęsknotę na-
rodów świata cywilizowanego 
do pokoju, sama tą tęsknotą 
jest przejęta, ale gdzież jest 
taki naród, co nie zasłużyłby 
na miano niewolnika – gdyby 
się nie bronił wszystkimi siłami 
wobec najazdu i to najazdu tak 
dzikiego, jak ostatni krwawy na-
jazd bolszewicki na Polskę. Pół 
miliona ludzi obdartych i głod-
nych pędzili bolszewicy na war-

szawę, obiecując tym tłumom 
zbrojnym rabunek w zdobytej 
stolicy polskiej, a równocześnie 
podniecając fantazję komuni-
stów zachodniej europy, że po 
pokonaniu Polski pożoga wojny 
przeniesie się przez Niemcy aż 
do francji. kto zatem chce po-
koju, ten niech się go domaga 
w moskwie, nie w warszawie. 
moskwa bowiem grozi europie 
wojną. moskwa tą wojną może 
zrobić drugą wojnę światową. 
moskwa snuje olbrzymie plany 
wojenne i o nich całkiem gło-
śno mówi. Polska zaś niczego 
innego nie pragnie, jak pokoju 
takiego, który by jej zagwaran-
tował niepodległość narodową. 

katowice, 30 września 1920
[Pokojowe oświadczenie 

wicepremiera daszyńskiego. 
Odtrutka na wojownicze 

przechwałki endeka-wiceministra, 
„gazeta Robotnicza” nr 219/1920]

Ignacy Daszyński (wicepre-
mier) podczas posiedzenia 
Rady obrony Państwa:
grupa nieprzyjacielska między 
Brześciem a grodnem została 
rozbita. dalsze maszerowanie 
na wschód byłoby błędem nie 
do darowania. z Paryża nad-
chodzą wiadomości, że po-
życzki przed lutym lub marcem 
otrzymać nie będzie można. 
Nadzieje na pomoc w aprowi-
zacji również upadły, bo skarb 
jest pusty. za dwa miesiące mu-
sielibyśmy ogłosić bankructwo 
i stanąć wobec braku przedmio-
tów pierwszej potrzeby. Teraz 
zaś zmuszeni bylibyśmy zabez-
pieczyć 14-dniowe pożywienie 
dla armii działającej na Podolu, 
odejmując chleb mieszkańcom 
rdzennej Polski. Łódź otrzymała 
po 1 funcie chleba na miesiąc 
na głowę. według opinii mini-
stra kolei – wobec zburzenia 
mostów na tyłach naszej armii, 
jest ona zawieszona w powie-
trzu. Trzeba przystąpić do sfina-
lizowania akcji pokoju. 

warszawa, 1 października 1920
[Traktat ryski 1921 roku  

po 75 latach, Toruń 1998]

Grodno, 1920. zniszczony most nad Niemnem, w tle drewniany most zbudowany przez polskich saperów. 
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Gmina Stryków | kampania czytelnicza

„Mała książka  
– wielki człowiek”
Lato już za nami, dni 
robią się coraz krótsze, 
dlatego czas najwyższy 
przygotować się na 
długie jesienne wieczory 
i popołudnia, przy których 
nie powinno zabraknąć 
dobrej książki. 

Ułatwić to ma akcja, w której 
bierze udział również Gminna Pu-
bliczna Biblioteka w  Strykowie 
wraz ze swoim filiami. Akcja na-
zywa się – „Mała książka – wielki 
człowiek”. 

Projekt organizowany jest w ra-
mach akcji promującej czytelnic-
two przez Instytut Książki. Bę-
dzie to 3 edycja akcji nastawiona 
przede wszystkim na małych czy-
telników. Każde dziecko w  wie-
ku przedszkolnym, które odwie-
dzi którąkolwiek bibliotekę w gm. 
Stryków – otrzyma w  prezencie 
Wyprawkę Czytelniczą, a w niej: 
książkę „Pierwsze czytanki dla...” 
(dostosowaną pod względem for-
my i treści do potrzeb przedszkola-
ka) oraz Kartę Małego Czytelnika. 

Za każdą kolejną wizytę w bi-
bliotece, zakończoną wypoży-

czeniem minimum jednej książki 
z księgozbioru dziecięcego, mały 
czytelnik otrzyma naklejkę, a  po 
zebraniu dziesięciu zostanie uho-
norowany imiennym dyplomem 
potwierdzającym jego czytelnicze 
zainteresowania. Oprócz dyplomu 
przedszkolak otrzyma także drob-
ny czytelniczy upominek. 

W Wyprawce znajdą coś dla 
siebie także rodzice – przygotowa-
na dla nich broszura informacyj-
na przypomni o korzyściach wy-
nikających z  czytania dzieciom  
oraz podpowie, skąd czerpać 
nowe inspiracje czytelnicze. 

Akcja ma za zadanie promo-
wać czytanie generacyjne. Dziec-
ko ma dzięki niej poznać dzia-
łalność biblioteki oraz stać się 
pełnoprawnym uczestnikiem ży-
cia kulturalnego. Warto pamię-
tać, że biblioteka oferuje nie tyl-
ko bezpłatny dostęp do książek, 
ale też szeroką ofertę kulturalną, 
dzięki czemu tak dzieci, jak i ro-
dzice, mogą wziąć udział w roz-
maitych zajęciach, warsztatach 
i  wydarzeniach organizowanych 
przez placówkę. Dodatkowo wi-
zyta w bibliotece uczy dziecko sa-
modzielności, podejmowania wła-
sny wyborów i odpowiedzialności 
za wypożyczoną książkę. 

Należy mieć nadzieję, że takie 
akcje zwiększą popularność czy-
telnictwa wśród ludzi młodych 
oraz całego społeczeństwa i  uda 
się w końcu zmienić smutną sta-
tystykę z  lat ubiegłych dot. pol-
skiego czytelnictwa. Przypomina-
my, że w zeszłym roku ani jednej 
książki nie przeczytało aż 61% 
Polaków.  ek

oKiR Stryków | konkurs plastyczny 

Kwiaty dziełem doskonałym 
Podczas organizowanych przez Ośrodek Kultury 
i Rekreacji w Strykowie wtorkowych zajęć 
plastycznych dzieciaki pod czujnym okiem  
pani Agnieszki Kacprzak przygotowały prace  
na konkurs ,,Kwiat dziełem doskonałym”. 

Była to V edycja organizo-
wanego przez ośrodek w Polko-
wicach konkursu plastycznego. 
W tym roku (a właściwie w ze-
szłym, bo wyniki konkursu zo-
stały przeniesione przez epide-
mię) motywem przewodnim był 
,,Kwiat kwitnący na krzewach”. 
Konkurs adresowany był do dzie-
ci w wieku od 4. roku życia oraz 
młodzieży, dorosłych, a nawet se-
niorów. Uczestnicy mieli za za-
danie samodzielnie przygotować 
prace plastyczne inspirowane ob-
serwacją świata kwiatów, z  wy-
korzystaniem dowolnej techniki 
plastycznej.

Jak się okazało, strykowskie 
dzieciaki są świetnymi obserwa-
torami, bo aż 5 prac wysłanych  
na konkurs zostało docenionych. 
Nagrodzone zostały: Zuzanna Ze-
lcer (9 l.) oraz Oliwia Śliwa (10 
l.). Natomiast wyróżnione zostały 
prace: Darii Trzewikowskiej (9 l.), 
Ewy Sadeckiej (11 l.) oraz Liliany 
Budziarskiej (10 l.). 

Jak informuje nas pani Agniesz-
ka Kacprzak, pod której okiem 
przygotowywane były prace, gru-
pa działająca przy PKP Stryków 
regularnie bierze udział w  kon-
kursach z  cyklu ,,Kwiat dziełem 
doskonałym”. Dlatego również 
w tym roku podjęli to wyzwanie. 
Konkurs ten cieszy się stałą re-

nomą i również w tym roku kon-
kurencja była olbrzymia. Do jury 
wpłynęło ponad 1300 prac. 

Jak się dowiadujemy, samo 
przygotowanie do konkursu zo-
stało zrobione bardzo sumien-
nie. – Nad pracami pracowaliśmy 
podczas 3 zajęć – mówi nam pani 
Agnieszka. – Konkurs ma upo-
wszechniać kwestie ekologicz-
ne i  przyrodnicze, dlatego mu-
sieliśmy zacząć od znalezienia 
krzewu, poznania jego nazwy, 
również tej łacińskiej – informu-
je nas opiekunka. Dzieci rozma-
wiały o  kwitnących krzewach, 
a  później musiały przynieść wy-
drukowane zdjęcie wybranego 
krzaczka, który mógł nawet ro-
snąć w  ich ogrodzie. Na podsta-
wie zdjęć wykonywano szkic, 
ponieważ oprócz artystycznej in-
terpretacji krzewu liczyło się rów-
nież (choć w mniejszym stopniu) 
zachowanie podobieństwa. 

Prace wykonano metodą ma-
larską na specjalnych tablicach 
malarskich. Użyto formy mie-
szanej, trzywarstwowej – akware-
li, farb 3D oraz brokatu. – Dzie-
ciaki zrobiły to cudownie. Jestem 
zachwycona, że aż 5 prac zostało 
wyróżnionych – cieszy się pani 
Agnieszka. 

Wyróżnione oraz nagrodzone 
prace są dostępne w katalogu na 

stronie internetowej konkursu. Po-
nadto wysłano dzieciakom sperso-
nalizowane pod ich prace dyplo-
my. Niestety, w związku z obecną 
sytuacją, w  przeciwieństwie do 
poprzednich lat, zarówno kata-

log, jak i dyplom, zostały wysłane 
elektronicznie. W ramach rekom-
pensaty jednak laureaci dosta-
li dostęp do filmiku z warsztatów 
malarskich prowadzonych przez 
profesjonalnego artystę.  ek

Dzieci przygotowujące prace na konkurs podczas wtorkowych zajęć 
plastycznych w świetlicy PkP Stryków.
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Głowno | zawody wędkarskie 

Znamy najlepszego wędkarza w głowieńskim kole 
W ten weekend nad Hutą 
Józefów w Głownie odbyły 
się Mistrzostwa Koła 
Wędkarskiego 029 Głowno 
w dyscyplinie spinngowej. 
Do zawodów przystąpiło  
17 wędkarzy, którzy 
w sumie złowili aż 28 ryb.

Konkurencja ,,spinning” róż-
ni się od zwykłego wędkowania. 
Zawodnicy polują jedynie na ryby 
drapieżne. Ich łowienie polega na 
rzuceniu sztucznego wabika przy-
pominającego pokarm dla szczu-
paków czy okoni i  wprawienie 
go w  ruch imitujący zachowanie 
mniejszych ryb, służących im za 
pokarm. Dlatego, wbrew stereoty-
pom, wędkarze nie rozsiadają się 
wygodnie na krzesełku i nie ocze-
kują w spokoju aż ryba połknie ha-
czyk, a  biegają wokół zbiornika, 
szukając w wodzie drapieżników.

O zwycięstwie decydowały 
zdobyte podczas zawodów punkty 
przyznawane za złowione gatunki, 
ale też ich wielkość. Za wyłowie-
nie szczupaka o wielkości 50 cm 

przyznawano 750 punktów, a  za 
każdy dodatkowy centymetr ko-
lejne 50 punktów. W  przypadku 
okoni za rybę o wielkości 50 cm 
dostawało się 90 punktów, a każ-
dy kolejny centymetr miał wartość 
20 punktów. 

Najlepszy w  tej konkuren-
cji okazał się Tomasz Szczepań-

ski, który zgromadził aż 1950 
punktów. Kolejne dwa miej-
sca na podium zajęli: Damian 
Lis (1700 pkt.) oraz Tomasz 
Szadkowski (1250 pkt.). Dzię-
ki wsparciu sponsorów: sklepu  
zoologiczno-wędkarskiego 
w  Głownie, sklepu A&M oraz 
sklepu ,,Sezonówka” dla zwy-

cięzców udało się ufundować pu-
chary, a także talony do sklepów 
wędkarskich. 

Jak przyznaje nam współorga-
nizator zawodów Sebastian Roza, 
Mistrzostwa Koła 029 Głowno 
to były naprawdę dobre zawody. 
Zarówno sportowo, jak i rozryw-
kowo. – Podczas łowienia była 
naprawdę super koleżeńska at-
mosfera, która zawsze jest otocz-
ką takich zawodów, za co dzięku-
ję moim kolegom z koła – mówi 
nam. 

Z punktu widzenia organizatora 
Roza jest zadowolony z przebiegu 
zawodów, jednak jako sportowiec 
czuje niedosyt. – Zająłem dopiero 
6. miejsce. Złowiłem kilka okoni, 
ale miałem na haczyku dwie ryby, 
które naprawdę mogły zamieszać 
w  klasyfikacji. Niestety zerwa-
ły się z wędki i wpadły do wody  
– dodaje. 

Szansę na poprawę wyniku 
sportowego pan Roza będzie mieć 
już prawdopodobnie za 2 tygo-
dnie, bo właśnie wtedy planowa-
ne są kolejne zawody – tym razem 
o Puchar Prezesa.  ek 

Głowno | Nowa akcja Przytuliska

Psie budy poszukiwane 
Za pasem deszczowa jesień, 
a tuż po niej zima, czyli 
dwa najtrudniejsze okresy 
w całym roku dla zwierząt 
mieszkających  
na zewnątrz. Z myślą o nich 
wolontariusze Przytuliska 
dla Zwierząt w Głownie 
zorganizowali akcję  
pod hasłem: „Budobranie”.

Nowa inicjatywa ma na celu 
zapewnienie bezpiecznej i ciepłej 
budy jako schronienia tym zwie-
rzętom, które zamieszkują po-

dwórka w naszej okolicy, a któ-
rym właściciele, pomimo starań, 
nie są w  stanie zapewnić opty-
malnych warunków. Wolontariu-
sze starają się bowiem reagować 
nie tylko na zgłoszenia dotyczą-
ce nieprzestrzegania praw zwie-
rząt, lecz także na prośby osób, 
które chcą posiadać zwierzęta, 
mimo że czasami przekracza to 
ich możliwości finansowe. Zwy-
kle takie sytuacje są wynikiem 
niespodziewanej zmiany na grun-
cie finansowym lub zdarzeń lo-
sowych (śmierci albo choroby). 
Bywa i tak, że ktoś z serca przy-
garnia więcej skrzywdzonych 

i  porzuconych zwierząt niż jest 
w stanie utrzymać. 

– Poszukujemy rozwiązań, któ-
re będą najlepsze dla zwierząt. 
Nie sztuką jest odbierać je wszę-
dzie tam, gdzie zostaniemy we-
zwani. Naszym celem jest niesie-
nie pomocy, dostrzeganie prawdy 
i  niekłamanych intencji. Zawsze, 
zanim udzielimy wsparcia, do-
kładnie sprawdzamy miejsce, 
o  którym nas poinformowano  
– tłumaczy Katarzyna Kucharska, 
wolontariuszka.

Aby pomóc zwierzętom za-
mieszkującym okolicę można: 
przekazać niepotrzebną budę 
w  dobrym stanie, zakupić nową 
i przekazać ją na rzecz Towarzy-
stwa Przyjaciół Zwierząt „Arka-
dia” w  Głownie lub samodziel-

nie zbudować takie schronienie 
z dostępnych materiałów (np. de-
sek). Dołączyć do akcji można na-
wet w przypadku, gdy nie dyspo-
nuje się gotową budą – wówczas 
wystarczy przekazać materiały 
potrzebne do jej zbudowania lub 
wpłacić darowiznę na taki zakup. 
Wybierając ostatnią opcję nale-
ży dokonać wpłaty na konto TPZ 
„Arkadia” w  Głownie: 49 8787 
0000 0024 6482 2000 0001, wpi-
sując w tytule „Budobranie”. 

– Zachęcamy do promowania 
akcji i  informowania o niej osób, 
które mogłyby nam pomóc. Dzię-
kujemy za okazane wsparcie i  li-
czymy, że razem uda nam się po-
prawić los choć kilku zwierząt, 
które tak bardzo na nas liczą – pod-
kreśla nasza rozmówczyni.  aw

Głowno | krótka forma komiksowa

Dziecięca wyobraźnia  
nie zna granic

Zaczarowana parasolka odmie-
niająca pogodę, gadający krab, 
Kapitan Pelerynka dzielnie bro-
niący sortowni malin oraz bie-
dronka-globtroterka w  lot zdoby-
wająca kolejne stolice świata – to 
tylko niektórzy bohaterowie waka-
cyjnych historii zgłoszonych w ra-
mach konkursu na krótką formę 
komiksową. Znamy zwycięzców!

Jurorzy, którzy próbowali roz-
strzygnąć konkurs, nie mieli ła-
twego zadania, bo talent w połą-
czeniu z  wyobraźnią przyczynił 
się do powstania wielu oryginal-
nych i  ciekawych projektów gra-
ficznych. Po raz kolejny okazało 
się, że mali mieszkańcy naszego 
miasta dysponują imponującymi 
jak na swój wiek umiejętnościami 
plastycznymi, a ich dziecięca wy-
obraźnia nie zna granic. 

Ostatecznie, wśród autorów 
najlepszych prac znaleźli się: Fra-
nek Kubiak nagrodzony za pracę 
pt.: „Przygody kaktusa” (I miej-
sce), Miłosz Kucharski docenio-
ny za komiks pt.: „Wakacyjny lot”  
(II miejsce), Maja Przybyłek pre-
zentująca wizję „Wakacji z  za-
czarowaną parasolką” oraz Nadia 
Michałkiewicz, dzięki której ko-
misja przeżyła wirtualną podróż  
„W pięć dni dookoła świata”  
(III miejsce ex aequo).

Naszemu reporterowi udało 
się porozmawiać z  mamą zdo-
bywcy drugiej nagrody – Miłosza 
Kucharskiego – panią Dominiką, 

która chętnie opowiedziała nam 
o  twórczej pasji syna. Okazało 
się, że nagrodzona praca powstała 
w trakcie dodatkowych zajęć pla-
stycznych organizowanych przez 
głowieński MOK, w  których 
uczestniczył chłopiec. Dumna 
mama przypomniała przy okazji, 
że Miłoszowi już wcześniej uda-
wało się zdobywać laury w  po-
dobnych konkursach.

– Ogromnie się cieszymy się 
z każdej nagrody syna. Rysowa-
nie jest jego prawdziwą pasją, 
dlatego dużo radości sprawiają 
mu zajęcia plastyczne. W domu 
też chętnie spędza czas na działa-
niach twórczych – zapewnia pani 
Dominika.

Konkurs na krótką formę ko-
miksową pod hasłem „Moja wa-
kacyjna historia” organizowany 
był przez Miejski Ośrodek Kultu-
ry w Głownie.  aw

to nie było łatwe zadanie,  
ale ostatecznie udało się wyłonić 
laureatów konkursu na krótką 
formę komiksową. 
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Podium zawodów o Mistrza Koła (1 miejsce – Szczepański Tomasz,  
2 miejsce – Lis damian, 3 miejsce – Szadkowski Tomasz.) 
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Głowno | Odbyły się wybory w spółdzielni mieszkaniowej 

8 nowych osób  
w radzie nadzorczej
Podczas wtorkowego walnego zgromadzenia w Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Głownie wybrana została na trzyletnią kadencję nowa Rada Nadzorcza. 
Wśród 11 członków owej rady jest 8 nowych osób, choć niektórzy z nich  
byli już spółdzielczymi radnymi we wcześniejszych kadencjach. 

Czy można w związku z  tym 
spodziewać się zmian w zarządza-
niu tą największą w Głownie spół-
dzielnią mieszkaniową? Rewolu-
cyjnych zmian raczej nie będzie, 
bowiem zdecydowana większość 
członków rady jest ze  skrzydła 
obecnego prezesa Janusza Zwo-
lińskiego lub popiera jego działa-
nia. Od razu warto wyjaśnić, że 
to, że wybrana została nowa rada 
nadzorcza nie oznacza, że zmie-
niać się będą też władze wyko-
nawcze (prezes i  zastępca) spół-
dzielni. Rada może dokonać 
wyboru prezesa w dowolnym mo-
mencie. 

Kto zostanie przewodniczącym 
nowej rady? Tego też jeszcze nie 
wiadomo, bowiem nowi członko-
wie RN mają spotkać się na kolej-
nym posiedzeniu i ukonstytuować 
w  ciągu siedmiu dni po wybo-
rach. Tak wynika z  regulaminu 
spółdzielni. Wśród członków rady 
na nową kadencję jest też dotych-
czasowy przewodniczący RN Wi-
told Janeczek i z naszych ustaleń 
wynika, że jest on jednym z kan-

dydatów na  nowego przewodni-
czącego. Czy tak rzeczywiście się 
stanie? Będziemy o tym informo-
wać w kolejnych Wieściach. 

Walne zgromadzenie odby-
ło się w  sali gimnastycznej SP2 
w  Głownie. – Zawsze spotykali-
śmy się pod koniec czerwca, ale 
z powodu pandemii koronawirusa 
walne zgromadzenie musiało zo-
stać przesunięte – wyjaśnił na po-
czątku zebrania prezes Janusz 
Zwoliński. Uczestniczyło w  nim 
około 60 osób – tyle zostało wy-
danych mandatów do głosowania 
– ale wraz z upływem czasu część 
osób opuściła zebranie. Osta-
tecznie w głosowaniu nad wybo-
rem członków rady wzięło udział  
50 osób, a z urny wyjętych zosta-
ło 49 ważnych kart, jedna była nie-
ważna. 

Od początku jednak zebranie 
szło „jak po grudzie”. Długo ze-
szło się z  wyborem przewodni-
czącego i sekretarza zebrania oraz 
członków komisji mandatowo-
-skrutacyjnej, wyborczej i wnio-
skowej. Po prostu brakowało chęt-

nych do pracy w tych komisjach. 
Później długotrwała była pro-
cedura zgłaszania kandydatów 
na członków nowej rady. Człon-
kowie spółdzielni zgłaszali ich 
pisemnie na  podstemplowanych 
kartkach. Należało wpisać swoje 
nazwisko i nazwisko osoby, którą 
zgłasza się do wyborów. 

Niektórzy z  mieszkańców 
wpisali więcej niż 1 nazwisko 
kandydatów. Komisja mandato-
wa, błędnie interpretując regu-
lamin, takie zgłoszenia wstęp-
nie odrzuciła, ale zostało to po 
zgłoszeniu uwagi poprawione. – 
Statut nie ogranicza liczby osób 
zgłaszanych przez członków 
spółdzielni – wyjaśniła mece-
nas. Dopuszczono więc też zgła-
szanie kandydatur ustnie – z sali. 
Ponadto dwie osoby – już po wy-
drukowaniu kart do  głosowania 
– jednak zrezygnowały z kandy-
dowania. 

Ostatecznie mieszkańcy wy-
bierali w  tajnym głosowaniu 11 
członków rady spośród 19 kan-
dydatów. Kto został wybrany? 
Najwięcej głosów (29) uzyskała 
Bożena Skorek Paszyńska – dy-
rektor Publicznego Katolickie-
go Liceum Ogólnokształcącego 
w  Głownie. Była ona również 
członkinią dotychczasowej rady 
i  przewodniczącą komisji rewi-
zyjnej w spółdzielni. Po 28 gło-
sów zdobyły: Urszula Zawadzka 
(emerytowana dyrektor głowień-
skiego ośrodka kultury) oraz Ma-
ria Furga (radna RM Głowno). 27 
głosów zdobyła Małgorzata Kar-
czewska (była członkinią obecnej 
rady), 26 – Jolanta Budzyńska, 
25 – Bożena Michalska (również 
radna RM Głowno), po 24 głosy: 
Przemysław Sobczyński i  Wło-
dzimierz Kukieła, po 23 głosy: 
Witold Janeczek (obecny prze-
wodniczący RN) i Wanda Koło-
dziejczyk, 22 – Dariusz Pilarski, 
który zastąpił w radzie żonę Be-
atę (dyr. SP2 w  Głownie), któ-
ra w tym roku nie kandydowała. 
 mak

Gmina Stryków | Budżet na rok 2020

Gmina zwiększa wydatki o ponad  
600 tysięcy. Przeczytaj na co
Podczas Komisji Budżetu 
Rady Miejskiej w Strykowie 
zarekomendowano 
zwiększenie zaplanowanego 
na 2020 rok o 603 tysiące 
złotych. Decyzję ostateczną 
podejmie cała Rada Gminy 
podczas kolejnej sesji. 

Na nieplanowane wcześniej 
płatności wpłynęły 4 nieujęte 
wcześniej w budżecie sprawy. Po 
pierwsze przebudowa ulicy Za-
torze w  Bratoszewicach, której 
koszt ma wynieść 150 tysięcy zł 
(10 tysięcy do zapłacenia w roku 
2020, 140 tysięcy na rok 2021). Po 
drugie konieczność zbudowania 

drogi gminnej w  Dobieszkowie, 
również w  koszcie 150 tysięcy 
(10 tysięcy do zapłacenia w roku 
obecnym, 70 tysięcy w roku przy-
szłym oraz kolejne 70 w  roku 
2022). 

Trzecia inwestycja ma doty-
czyć zagospodarowania terenu 
zalewu w  Strykowie. To odpo-
wiedź na  wakacyjne skargi oraz 
apele mieszkańców dot. renowa-
cji zbiornika. Fundusze mają zo-
stać przeznaczone na  dokumen-
tację i zaplanowanie infrastruktury 
sportowej przy wypoczynkowej 
części kąpieliska oraz parkin-
gu przy ulicy Warszawskiej. Te 
procedury mają również kosz-
tować około 150 tysięcy nie pla-

nowanych wcześniej w  budżecie 
(rozłożone w podobnym sposób: 
10 tysięcy do zapłacenia w  roku 
obecnym, 70 tysięcy w roku przy-
szłym oraz kolejne 70 w  roku 
2022). 

Ostatnie nieplanowane inwe-
stycje związane będą z działalno-
ścią Zakład Gospodarki Komunal-
nej i Mieszkaniowej w Strykowie. 
ZGKiM wnioskuje o  dotacje 
w  wysokości kolejno: 160 tysię-
cy na zakup ciągnika, 140 tysięcy 
na zakup podnośnika koszowego, 
24 tysiące na usunięcie azbestu, 21 
tysięcy na wymianę pieca oraz 80 
tysięcy na utrzymanie punktu se-
lektywnej zbiórki odpadów komu-
nalnych.  ek

Głowno | działaj Lokalnie 2020

Seniorzy czują się bezpieczniej
Bogate pakiety antywirusowe 
składające się z maseczek 
ochronnych, mydła, żelu 
oraz płynu do dezynfekcji 
skóry trafiły do członków 
Stowarzyszenia „Senior” 
w Głownie.

Zakup profilaktycznych pakie-
tów dla seniorów stał się możliwy, 
dzięki środkom uzyskanym w ra-
mach tegorocznego programu 
„Działaj Lokalnie”, którego celem 
było zmniejszenie negatywnych 

skutków epidemii wśród miesz-
kańców naszego miasta. Granto-
biorcy mieli do dyspozycji 5.500 
zł. Realizując projekt głowieńscy 
seniorzy zakupili środki dezynfek-
cyjne oraz materiały, które umoż-
liwiły uszycie maseczek ochron-
nych we własnym zakresie. Dzięki 
temu powstało ich ponad 400. 

– Seniorzy należą do  grupy 
podwyższonego ryzyka, więc 
środki niezbędne w dobie zagro-
żenia epidemiologicznego szcze-
gólnie nam się przydadzą. Jeste-
śmy szczęśliwi, że otrzymaliśmy 

tak bogate pakiety. Mamy nadzie-
ję, że pomogą nam one uniknąć 
zachorowań w  sezonie jesienno-
-zimowym. Na  pewno czujemy 
się bezpieczniej – powiedziała 
nam prezes Stowarzyszenia „Se-
nior” w Głownie – Zofia Ogórek.

Projekt dofinansowano ze środ-
ków programu Działaj Lokalnie 
Polsko – Amerykańskiej Funda-
cji Wolności realizowanego przez 
Akademię Rozwoju Filantropii 
w  Polsce oraz Ośrodek Działaj 
Lokalnie w Stowarzyszeniu LGD 
„POLCENTRUM”.  aw

Bratoszewice | karta rowerowa

Dzieci z Bratoszewic  
mogą już iść na rowery!
22 września był dniem 
pierwszego poważnego testu 
dla uczniów piątej klasy 
Szkoły Podstawowej  
im. ks. Idziego 
Radziszewskiego.  
O godzinie 10.00  
czekał ich egzamin  
na Kartę Rowerową.

Wszyscy zdający przyje-
chali do  szkoły rowerami wy-
posażeni w  kask i  kamizelkę 
odblaskową. Egzamin został przy-
gotowany przez Bohdana Łabęc-
kiego z  WORD z  Łodzi , któ-
ry przywiózł ze sobą miasteczko 
ruchu drogowego. Nad prawi-
dłowym przebiegiem egzaminu 
z  części praktycznej czuwał tak-
że podkom. Kamil Wnukowski 
z  Wydziału Ruchu Drogowego 

w Łodzi, który przed egzaminem 
pokazał wszystkim jak poprawnie 
należy przejechać tor egzamina-
cyjny, który składał się z: znaków 
drogowych, belki, na której trzeba 
było przejechać rowerem, slalomu 
– ósemki oraz ruchu okrężnego.

Warunkiem zaliczenia było pra-
widłowe wykonanie wszystkich 
zadań. Dopuszczalny był tylko 
jeden błąd. Pan Policjant zwracał 
uwagę na  błędy, by piątoklasiści 
mogli się poprawić i zaliczyć eg-
zamin.

Wszyscy uczniowie klasy piątej 
(11 osób) i 1 osoba z VI zdali eg-
zamin i otrzymają wkrótce Kartę 
Rowerową, dzięki której będą mo-
gli poruszać się po drogach pu-
blicznych. Przypominamy, że za 
jazdę bez karty rowerowej osobą 
nieletnim grozi mandat w wyso-
kości nawet 100 zł.  ek

Rzut oKIEM | PORządkOwALI NIe TyLkO wOkóŁ SzkOŁy

Jak co roku 
uczniowie 
zespołu Szkół 
w Bratoszewicach 
włączyli się 
do międzynarodowej 
akcji Sprzątanie 
Świata. korzystając 
z wyjątkowo 
przychylnej 
pogody posprzątali 
w ubiegłym tygodniu 
nie tylko otoczenie 
szkoły, ale również 
teren wokół internatu 
oraz fragment parku. 
mak 

Piątoklasiści na egzaminie praktycznym mieli do pokonania 
miasteczko ruchu drogowego.
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Członkinie stowarzyszenia włożyły mnóstwo serca, by pomóc innym. Aktywne seniorki samodzielnie szyły 
maseczki ochronne. 
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wśród członków rady 
na nową kadencję jest 
też dotychczasowy 
przewodniczący RN 
witold janeczek 
i z naszych ustaleń 
wynika, że jest on 
jednym z kandydatów 
na nowego 
przewodniczącego.
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lekkoatletyka | mistrzostwa Polski u-16

Lekkoatleci tym razem bez finałów
W dniach 26-27 września w Słupsku rozegrano 
Lekkoatletyczne Mistrzostwa Polski do lat 16. 
Nasz region reprezentowała trójka zawodników.

Z terenu powiatu łowickiego 
do MP przystąpiła dwójka lek-
koatletów UKS Błyskawicy Do-
maniewice – Małgorzata Jakó-
biec i  Michalina Leszkiewicz 
oraz zawodnik UKS Jedynki Ło-
wicz Szymon Kosmowski. Jako 
pierwsza na starcie stanęła Jakó-
biec, która rywalizowała w  sko-
ku o  tyczce i  spisała się świet-
nie, wyrównując rekord życiowy 
z wynikiem 310 cm, co dało jej 
ostatecznie 9. miejsce w  zawo-
dach.

– Zadowala fakt, że Małgo-
sia w konkursie wyrównała swój 
rekord życiowy, pokonując po-
przeczkę na wysokości 310 cm. 
W drugiej próbie na wysokości 
320 cm niewiele brakowało do 
pobicia rekordu życiowego. My-
ślę, ze lokata, którą zajęła Małgo-
sia jest zadowalająca ze względu 
na fakt , iż tyczkę trenuje dopie-
ro 2 lata, a  dopiero od sierpnia 
ma odpowiednie dla siebie tycz-
ki. Poza tym startowała z  za-
wodniczkami o rok starszymi od 
siebie. Trzeba też przyznać, że te-
goroczny konkurs skoku o tyczce 
kobiet stał na wysokim poziomie 

– powiedziała po występie mama 
Małgosi – Monika Jakóbiec.

Kolejny do rywalizacji przy-
stąpił Szymon Kosmowski, 
który walczył w  konkursie sko-
ku w  dal. Zawodnik łowickiej 
Jedynki uzyskał 5,59 m (wiatr  
+ 0,3 m/s), dzięki czemu zajął 13. 
miejsce, ale bez awansu do finału 
konkurencji, do którego zabrakło 
mu zaledwie 10 cm. 

Warto jednak dodać, że już po 
pierwszym skoku Szymon doznał 
lekkiego urazu mięśnia dwugło-
wego, co nie było bez znaczenia 
w  kontekście dalszej rywalizacji. 
Inaczej rekord życiowy Kosmow-
skiego – 5,86 m mógłby zostać 
pobity. 

– Szymon skoczył poniżej 
swoich możliwości, ale było wi-
dać brak szybkości na rozbiegu, 
cały czas walczył z bólem. Cie-
szy mnie jako trenera to, że każdy 
skok trafił perfekcyjnie w belkę. 
Nasza współpraca idzie w bardzo 
dobrym kierunku. Na uwagę za-
sługuję też fakt, że rywalizował 
z  zawodnikami o  rok starszymi 
i  za rok będzie mógł liczyć się 
w walce o najwyższe laury – po-

wiedział trener Mariusz Kwiat-
kowski.

Trzeci i  ostatni start spośród 
zawodników naszego regionu za-
notowała głownianka Michalina 
leszkiewicz. Reprezentująca 
klub UKS Błyskawicę Domanie-
wice lekkoateltyka rywalizowała 
w rzucie oszczepen 500 g, w któ-
rym z wynikiem 27,80 m zajęła 
17. miejsce. Rzut ten był zdecy-
dowanie gorszy od rekordu ży-

ciowego Michaliny, który aktual-
nie wynosi 33,18 m.

– Występ Michasi był poniżej 
jej możliwości. Cieszę się jednak, 
że do tej imprezy się zakwaliko-
wała, bo to też jest dla niej sukces. 
Trochę chciałbym ją też jednak 
usprawiedliwić, gdyż zmuszo-
na była udać się na Mistrzostwa 
Polski bez trenera i  trochę się 
na tej dużej imprezie zagubiła. 
Mam jednak nadzieję, że sezon 

zakończymy milszym akcentem  
i  za tydzień po występie Mi-
chaliny w  biegu sztafetowym 
Mistrzostw Polski humory bę-
dziemy mieli dużo lepsze  – po-
wiedział tata Michaliny Artur 
Leszkiewicz.  wp

Mistrzostwa Polski u-16 w lA:
 Skok o tyczce kobiet:
1. weronika wodzińska mkS Aleksandrów Ł. 3,55 m

2. Lilly Nichols SkLA Sopot 3,50 m

3. Natalia Biskupska kkS kielce 3,40 m

...9. Małgorzata Jakóbiec Błyskawica 3,10 m

 Skok w dal mężczyzn:
1. Szymon głaszczka wilga garwolin 6,58 m

2. daniel kamiński Stal mielec 6,40 m

3. Bartłomiej Birecki mkS żywiec 6,29 m

...13. Szymon Kosmowski Jedynka Łowicz 5,59 m

 Rzut oszczepen kobiet:
1. małgorzata miedziewska AmL Słupsk 40,39 m

2. Sofia wydra Victoria Stalowa wola 37,73 m

3. michell Luise Szwed AzS gdańsk 37,60 m

...17. Michalina leszkiewicz Błyskawica 27,80 m

Piłka nożna | B-klasa

Walka Powstańca, Iskra coraz bliżej czołówki, Huragan pauzował
W najniższej klasie 
rozgrywek Łódzkiego 
Związku Piłki Nożnej  
po minionej kolejce  
dobre wrażenie 
pozostawiły po sobie 
Powstaniec Dobra 
i Iskra Głowno.

W grupie I łódzkiej B-klasy 
Powstaniec Dobra miał trudne 
zadanie, bowiem na własnym bo-
isku podejmował niepokonanego 
lidera LKS Rosanów. Podopiecz-
ni trenera Andrzeja Łaski byli  
blisko sprawienia niespodzianki, 
bowiem prowadzili po golu Artu-
ra Łaski. Goście nie poddawali się 
jednak i ostatecznie to oni cieszy-
li się z kolejnego zwycięstwa, wy-
grywając na boisku w Lipce 2:1.

Na boisko nie wybiegł tym ra-
zem Huragan Swędów, na który 
w  7. kolejce czekała przymuso-
wa pauza. Swędowianie kolej-
ny mecz zagrają w  najbliższą 
niedzielę, 4 października, gdy 
o  godz. 16:30 podejmą u  siebie 
LKS Modlną. 

Z kolei w gr. VII B-klasy skier-
niewickiej świetny mecz rozegra-
ła Iskra Głowno, która wysoko 
pokonała Olimpię Oporów 7:1. 
Głownianie mają w tabeli 15 pkt. 
i zajmują 4. miejsce ze stratą je-
dynie 1 pkt. do wicelidera i 3 pkt. 
do prowadzącej Sierakowianki 
Sierakowice. Zapowiada się bar-

dzo ciekawa walka o  tytuł w  tej 
klasie rozgrywek. wp

 6. kolejka łódzkiej B-klasy, gr. 
I: Start II Brzeziny – Orzeł Łódź 
1:3, AmII II Łódź – kolejarz II Łódź 
1:2, kkS II koluszki – Sokół Luto-
miersk 3:3, AkS SmS II Łódź – mi-
lan II mSmS Łódź 4:0, Powstaniec 
dobra – LkS Rosanów 1:2, LkS II 
gałkówek – Victoria II Łódź 0:0, kS 
wicher – metalowiec Łódź 0:3.

1. LkS Rosanów 6 18 37-6

2. Start II Brzeziny 6 12 28-9

3. Orzeł Łódź 5 11 15-5

4. kkS II koluszki 6 10 16-9

5. metalowiec Łódź 6 10 16-11

6. AmII II Łódź 6 9 18-20

7. Sokół Lutomiersk 6 8 16-13

8. LkS II gałkówek 6 8 8-10

9. Victoria II Łódź 6 7 9-20

10. AkS SmS II Łódź 6 7 18-12

11. Powstaniec Dobra 6 7 11-10

12. kolejarz II Łódź 6 7 12-24

13. milan II mSmS Łódź 5 3 10-18

14. kS wicher 6 0 2-49

 Następna, 7. kolejka łódz-
kiej B-klasy, gr. I odbędzie się 
w dniach 3-4 października: LkS Ro-
sanów – AmII II Łódź, Orzeł Łódź 
– LkS II gałkówek, metalowiec 
Łódź – AkS SmS II Łódź, Sokół 
Lutomiersk – kS wicher, kolejarz 
II Łódź – Start II Brzeziny, milan II 

mSmS Łódź – Powstaniec dobra, 
Victoria II Łódź – kkS II koluszki.

 7. kolejka łódzkiej B-klasy, gr. 

II: zryw Śliwniki – gkS Byszew 
3:2, kP Byszewy – Sokół Skromni-
ca 10:1, Salos Róża kutno – LkS 
dąbrówka 5:3, Błękitni Ciosny 
– Iskra góra Św. małgorzaty 1:5, 
expom krośniewianka – witonian-
ka witonia 3:2, LkS modlna – Start 
Szczawin 4:6, LkS gieczno – Orzeł 
wróblew 6:1, Huragan Swędów – 
pauza.

1. Salos Róża kutno 7 19 46-8

2. expom krośniewianka 6 16 28-8

3. kP Byszewy 7 15 31-14

4. zryw Śliwniki 7 15 24-13

5. Huragan Swędów 6 13 32-9

6. LkS gieczno 7 13 23-14

7. witonianka witonia 6 12 22-13

8. Start Szczawin 6 9 22-24

9. LkS modlna 6 9 26-23

10. Iskra góra Św. małgorzaty 5 6 18-29

11. LkS dąbrówka 7 6 18-29

12. Orzeł wróblew 6 3 14-31

13. Błękitni Ciosny 7 3 8-33

14. Sokół Skromnica 5 0 4-39

15. gkS Byszew 6 0 7-44

 Następna, 8. kolejka łódzkiej B-
-klasy, gr. II odbędzie się w dniach 
3-4 października: witonianka wito-
nia – zryw Śliwniki, Huragan Swę-
dów – LkS modlna, gkS Byszew –  
kP Byszewy, LkS dąbrówka – 
Orzeł wróblew, Sokół Skromnica 
– Błękitni Ciosny, Start Szczawin – 
expom krośniewianka, Iskra góra 
Św. małgorzaty – LkS gieczno, 
Salos Róża kutno – pauza.

 7. kolejka skierniewickiej B-
-klasy, gr. VII: Start Pukinin – 

Victoria zabostów 1:2, macovia II 
maków – Sierakowianka Sierako-
wice 1:3, Naprzód jamno – fenix 
Boczki Chełmońskie 2:7, koper-
nik kiernozia – jutrzenka II drzew-
ce 4:2, zjednoczenie Bobrowniki 
dzierzgów – gkS głuchów 5:3, 
Victoria Chrząszczew – muska-
dor wola Pękoszewska 0:8, Iskra 
głowno – Olimpia Oporów 7:1.

1. Sierakowianka Sierakowice 7 18 28-11

2. Start Pukinin 7 16 26-8

3. jutrzenka II drzewce 7 15 22-18

4. Iskra Głowno 7 15 34-15

5. muskador wola Pękoszewska 7 13 26-9

6. Victoria zabostów 7 11 14-17

7. fenix Boczki Chełmońskie 7 10 17-14

8. gkS głuchów 7 10 24-25

9. Olimpia Oporów 7 9 10-17

10. zjed.Bobrowniki dzierzgów 7 7 12-17

11. macovia II maków 7 7 16-26

12. Victoria Chrząszczew 7 6 10-23

13. Naprzód jamno 7 3 23-38

14. kopernik kiernozia 7 3 14-38

 Następna, 8. kolejka skier-
niewickiej B-klasy, grupy VII 
odbędzie się w weekend 3-4 paź-
dziernika. zagrają wówczas: gkS 
głuchów – macovia II maków, mu-
skador wola Pękoszewska – zjed-
noczenie Bobrowniki dzierzgów, 
Iskra głowno – Naprzód jamno, 
jutrzenka II drzewce – Victoria 
Chrząszczew, fenix Boczki Cheł-
mońskie – Start Pukinin, Olimpia 
Oporów – Sierakowianka Sierako-
wice, Victoria zabostów – koper-
nik kiernozia.

Lider z Rosanowa 
musiał się sporo 
namęczyć na boisku 
w Lipce, by pokonać 
skazanego na porażkę 
Powstańca dobra.

Powstaniec Dobra (żółto-czarne stroje) jest w coraz lepszej formie i wkrótce powinno to być widać 
w wynikach.
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trener Szymajda oraz dwie zawodniczki Błyskawicy michalina 
Leszkiewicz i małgorzata jakóbiec to jedne z największych talentów.
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Szymon Kosmowski miał pecha podczas Mistrzostw Polski u-16, 
ponieważ już na początku nabawił się lekkiej kontuzji.
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Piłka nożna | 11. kolejka IV ligi

Szaleńcza Pogoń Zjednoczonych
Piłkarze Strykowa przegrywali już 0:3 
w Zduńskiej Woli, ale ostatecznie zdołali wrócić  
do domów ze zdobyczą punktową.

Pogoń zDuńska wola  3 (2)
zjeDnoczeni stryków  3 (0)
Bramki dla Strykowa: mateusz jaworski 2 (59 i 75 min.) oraz Tomasz 
Lenart (w 60 min.).
zjednoczeni: Polit – majewski, Bełdziński (w 72 min. wodziński), zimoń, 
figurski – Potocki (88 Chądzyński), Lenart, Nouri (57 Pabjańczyk), Chmie-
lewski – jaworski (85 Ściślewski), Periżhok.

Nadal trwa dobra passa stry-
kowskich piłkarzy. Mimo, że 
w  sobotę, 26 września zapowia-
dało się na pierwszą porażkę  
od 14 sierpnia i meczu 4. kolejki 
z  Borutą to jednak Zjednoczeni 
nadal pozostają niepokonani już  
od 7 kolejnych ligowych spotkań.

Od początku mecz zapowia-
dał się jako piłkarski thriller. Ak-
tywniejsi w pierwszych minutach 

byli strykowianie, którzy stwo-
rzyli sobie kilka sytuacji strzelec-
kich po akcjach Karola Chmie-
lewskiego i Marcina zimonia. 
Ten drugi trafił nawet do siat-
ki, ale sędzia bramki nie uznał.  
W kolejnych minutach powoli do 
głosu zaczęli dochodzić gospo-
darze. Niebezpiecznie było po 
akcjach Princewilla okachie-
go i  chwilę później Wojciecha 

Chmielewskiego. Pogoń dopięła 
swego w 41 min., gdy świetnym 
uderzeniem z 16 metrów popisał 
się Bartłomiej Sobczak. Zale-
dwie 2 minuty później miejscowi 
prowadzili już 2:0, a  tym razem 
w sytuacji sam na sam nie pomylił 
się Okachi.

Zjednoczeni znaleźli się w trud-
nym położeniu, a ich sytuacja była 
niemal tragiczna, gdy w 55 minu-
cie na 3:0 strzelił Mateusz Broź. 
Wydawało się, że jest już po me-
czu, ale goście nie poddali się. 

W 60 min. sędzia podyktował 
rzut karny dla Strykowa. Jede-
nastkę na bramkę na raty zamie-
nił Mateusz Jaworski, który 
dobił odbity przez bramkarza 
Pogoni strzał. Zaledwie kilka-
dziesiąt sekund później sytuacja 
w meczu zmieniła się diametral-
nie. Po akcji Stefana Potockiego 
piłkę czubkiem buta trącił kapi-

tan tomasz lenart i  mieliśmy 
już tylko 2:3. Strykowianie poczu-
li krew i dążyli do strzelenia kolej-
nej bramki. 

Kwadrans przed końcem go-
ście zakończyli szaleńczą pogoń 
za Pogonią. Po strzale Lenarta 
piłka odbiła się od obrońcy i tra-
fiła pod nogi Jaworskiego, który 
nie pomylił się w  kluczowej sy-
tuacji i doprowadził do wyrówna-
nia. Mimo, że oba zespoły miały 
jeszcze sporo czasu, by przechy-
lić szalę zwycięstwa na swoją stro-
nę to jednak więcej bramek już 
nie padło i  po szaleńczym spo-
tkaniu Zjednoczeni zremisowali 
w Zduńskiej Woli 3:3.

Podopieczni trenera Łuka-
sza Wijaty w  następnej kolejce 
zmierzy się na własnym stadionie 
z czwartą w tabeli Wartą Sieradz. 
Początek spotkania w  sobotę,  
3 października o godz. 16.  wp

Piłka nożna | e2 Orlik, gr. II

Młodzież wysoko
Młodzi adepci 
futbolu z klubu MKS 
Zjednoczeni Stryków 
zbliżają się do końca 
pierwszej części sezonu. 
Na ten czas wyniki są 
obiecujące.

Podopieczni trenerów Przemy-
sława Fortuny i Rafała Rybickie-
go rywalizują na dwóch frontach. 
W rozgrywkach ligowych ŁZPN 
w gr. II E2 Orlik młodzi stryko-
wianie po 5. kolejkach zajmują 
aktualnie wysokie 2. miejsce z do-
robkiem 12 pkt. 

Zjednoczeni dotychczas poko-
nali KAS Konstantynów Łódz-
ki 21:1, Włókniarz Zgierz 8:3, 
MSP Widzew 4:2 i MKP Boru-
tę Zgierz 18:2, a  jedyną poraż-
kę 1:8 ponieśli z  liderem ŁKS-
-em II Łódź. W rozgrywkach 
ligowych Stryków reprezentowali: 
Gabriel Goździk, Tomasz Siuda, 
Filip Wejsman, Wojciech Fortu-
na, Eryk Plocek, Antoni Bancerz, 
Sergiusz Antczak, Piotr Kaźmier-
czak, Dawid Borkowski, Iwo Ku-
nikowski, Konrad Florkowski, 

Hubert Walczyk, Wojciech Gó-
ralczyk, Julian Olejnik, Mateusz 
Kulik i Kuba Śmigielski. Bramki 
dla Zjednoczonych w dotychcza-
sowych spotkaniach zdobywali: 
Bancerz – 14, Plocek – 14, Fortu-
na – 12, Borkowski – 7, Kaźmier-
czak – 5, Kunikowski – 1 i Olej-
nik – 1. W następnej kolejce ekipa 
Strykowa zmierzy się na własnym 
boisku z LKS Rosanów. Początek 
w sobotę, 3 października o godz. 
10:00.

Ponadto zespół Zjednoczonych 
rocznika 2011/2012 bierze tak-
że udział w  MiniMistrzostwach  
o Puchar Deichmanna, które od-
bywają się na boiskach ChKS 
w  Łodzi. W dotychczasowych 
meczach strykowianie odnieśli 
8 zwycięstw, 1 remis i 3 porażki, 
co daje im po pierwszej rundzie  
3. miejsce w tabeli.  wp

1. ŁkS II Łódź 5 12 91-19

2. zjednoczeni Stryków 5 12 52-16

3. mSP widzew 4 9 47-7

4. włókniarz zgierz 4 9 53-19

5. kkS koluszki 5 6 32-59

6. mkP Boruta zgierz 5 6 27-61

7. LkS Rosanów 5 1 12-57

8. kAS konstantynów Ł. 5 1 6-82

Piłka nożna | A-klasa

Trzy zwycięstwa naszych
To był bardzo udany weekend 

dla drużyn naszego regionu, któ-
re odniosły same zwycięstwa i pną 
się w górę tabeli. 

W rozgrywkach łódzkiej A-
-klasy, gr. II drużyna Błękitnych 
Dmosin rozgromiła na własnym 
boisku LKS Gałkówek aż 9:1. 
Było to drugie zwycięstwo dmo-
sinian w tym sezonie, co daje im 
7. miejsce w tabeli. Oczko wyżej 
plasuje się Struga Dobieszków. 
Podopieczni trenera Piotra Pożar-
lika po emocjonującym meczu 
pokonali u  siebie Pogoń Rogów 
5:3. Dobieszkowianie mają dwa 
mecze zaległe i jeśli będą w nich 
punktować to mają szansę na ligo-
we podium.

Z kolei w gr. IX skierniewickiej 
A-klasy kolejne zwycięstwo od-
niósł Sokół Popów. Podopieczni 
grającego trenera Tomasza Druż-
ki wygrali na wyjeździe z Sobpo-
lem Konopnica 4:1 po golach Se-
bastiana Owczarczyka 2, Macieja 
Kamińskiego i Marcina Rydlew-
skiego. Popowianie są coraz bli-
żej czołówki, a  w kolejnym me-
czu zmierzą się u siebie z Laktozą 
Łyszkowice.  wp

 6. kolejka A-klasy, gr. II: Boru-
ta II – Polonia 2:2, Błękitni – LkS 
gałkówek 9:1, włókniarz – LkS 
kalonka 1:0, Struga – Pogoń 5:3, 

Czarni – justynów 0:4, milan Łódź 
– pauza.

1. LzS justynów 6 18 23-4

2. włókniarz zgierz 5 15 20-5

3. LkS gałkówek 6 10 9-15

4. mkP Boruta II zgierz 6 9 10-9

5. Czarni Smardzew 5 7 11-11

6. Struga Dobieszków 4 7 9-9

7. Błękitni Dmosin 5 6 16-15

8. LkS kalonka 5 3 5-11

9. Polonia Andrzejów 6 2 13-20

10. milan Club Polonia Łódź 5 2 7-15

11. Pogoń Rogów 5 2 8-17

 7. kolejka A-klasy, gr. IX: Rawka 
Bolimów – Astra 4:3, Laktoza Łysz-
kowice – Czarni 4:1, dar Placencja – 
jutrzenka mokra Prawa 5:0, Sobpol 
konopnica – Sokół Popów 1:4, Va-
gat – Olimpia 0:5, korona – meteor 
3:4, Start złaków Borowy – pauza.

1. Olimpia Niedźwiada 7 17 23-7

2. dar Placencja 6 15 23-16

3. Laktoza Łyszkowice 7 15 21-13

4. Rawka Bolimów 6 12 22-16

5. Sokół Popów 5 10 11-10

6. korona Stary dwór 7 9 15-16

7. meteor Reczyce 6 8 19-18

8. Czarni Bednary 5 7 15-12

9. jutrzenka mokra Prawa 5 6 6-12

10. Start złaków Borowy 5 4 9-10

11. Sobpol konopnica 7 4 10-24

12. Astra zduny 6 2 9-18

13. Vagat Domaniewice 6 2 5-16

zjednoczeni Stryków (granatowe stroje) w meczu z Pogonią zduńska Wola pokazali wielki charakter. Odrobić trzy bramki to rzadka sztuka.
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Młodzi zjednoczeni walczą o sukces w dwóch rozgrywkach.
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PRoGNozA PoGoDY | 1.10.2020 – 7.10.2020

SYtuACJA SYNoPtYCzNA: 
Pogodę kształtuje układ niżowy.  
Napływa wilgotna i chłodniejsza masa powietrza 
polarno-morskiego.

CzWARtEK - PIątEK: 
w czwartek pochmurno oraz miejscami opady 
deszczu. w piątek zachmurzenie duże do 
umiarkowanego, bez opadów.  widzialność  
w czasie opadów umiarkowana. wiatr północno-
wschodni, słaby, 3-4 m/s. Temp. max w dzień: 
od + 16 st. C w czwartek do + 18 st. C w piątek. 
Temp. min w nocy: + 11 st. C do  + 10 st. C.

SoBotA - NIEDzIElA: 
zachmurzenie umiarkowane  do dużego,  
lokalnie przelotne opady deszczu.  
w niedzielę duże z przejaśnieniami, przelotne 
opady deszczu. wiatr południowo-wchodni,  
słaby  do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień:  + 19 st. C w sobotę   
do  + 20 st. C w niedzielę. 
Temp. min w nocy:  + 13 st. C do  + 11 st. C.

PoNIEDzIAŁEK - WtoREK - ŚRoDA: 
zachmurzenie duże do umiarkowanego, 
przelotne opady deszczu. widzialność dobra,  
w czasie opadów umiarkowana. wiatr z kierunków 
południowych, słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s. 
Temp. max w dzień: + 18 st. C do  + 20 st. C.
Temp. min w nocy:  + 12 st. C do  + 10 st. C. BIuRO meTeOROLOgICzNe CumuLuS

PRoGNozA BIoMEtEoRoloGICzNA:  
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. 
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wieści z głowna i Strykowa
członek Stowarzyszenia gazet Lokalnych
edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy Łowiczanin”

WYDAWCA: 
Oficyna wydawnicza „Nowy Łowiczanin”
waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 

REDAKCJA W GŁoWNIE: 
ul. Łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
Redaktor naczelny: wojciech waligórski 
Dyrektor zarządzający: ewa mrzygłód-waligórska

Dziennikarze:  
Agnieszka wojcieszek, marcin kucharski,
wojciech Pożarlik (sport) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Skład tekstu własny. 

ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w Łowiczu, 
e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w głownie: ul. Łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w Łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

ogłoszenia drobne 
przyjmowane są osobiście w biurze ogłoszeń
oraz punktach wymienionych na stronie 20.

Druk: 
POLSkA PReSS Sp. z o.o. 
90-532 Łódź, ul. Skorupki 17/19.

Nakład 
wieści z głowna i Strykowa 1.970 egz. 
Nakład wraz z wydaniem głównym  
(Nowy Łowiczanin): 8.650 egz.

100%
własności polskiej

Piłka nożna | 11. kolejka IV ligi

Stal z problemami, ale wygrywa w Rząśni
Głownianie nieco 
męczyli się z jedną 
z najsłabszych  
IV-ligowych drużyn, 
ale finalnie przywieźli 
do domów komplet 
punktów.

czarni rząsnia 1 (1)
stal głowno  2 (2)

Dwie bramki dla Stali zdobył 
eryk Lebioda (16 i 29 min.).

Stal: kocemba – grzyb, e. Igna-
towski, Andrzejewski, Albert waś-
kiewicz – Tuliński, T. florczak, 
Będor, Szymczak – Antoni waśkie-
wicz, Lebioda. Rezerwa: Leszczyń-
ski, Osiński, d. florczak, Aleksy 
waśkiewicz, P. Ignatowski, Ogórek.

Głownianie kontynuują do-
brą grę w  IV Lidze. W sobotę,  
26 września Stal udała się do 
Rząśni, gdzie rozegrano poje-
dynek beniaminków, w  którym 

lepsi byli głownianie. Zwycię-
stwo drużyny prowadzonej przez  
braci Przemysława i Adama 
Gibałów było trzecim z rzędu.

Gospodarze w  tym sezonie 
spisują się bardzo słabo i są w tej 
chwili pewniakiem do spadku.  
W piłce nożnej nie ma jednak nic 
pewnego i dopóki sędzia nie za-
kończył pojedynku nikt nie mógł 
przypisać Stali 3 pkt. A zaczę-
ło się nieciekawie, bowiem już  
w 10 min. 

Czarni jako pierwsi strzelili 
bramkę. Na szczęście na odpo-
wiedź głownian nie trzeba było 
długo czekać. W 16. min. Eryk 
lebioda w  swoim stylu dopro-
wadził do wyrównania. Po nie-
spełna pół godzinie gry sytuacja 
diametralnie się zmieniła, bo-
wiem drugi raz do siatki rywala 
trafił Lebioda i  Stal prowadziła 
w tym momencie 2:1.

W drugiej połowie sytuacji 
strzeleckich nie brakowało. Pił-
karze Głowna nie byli jednak  
w stanie podwyższyć wyniku 
dlatego do ostatnich minut pano-
wała nerwowa atmosfera i  oba-

wa o  korzystny wynik. Goście 
dowieźli jednak prowadzenie  
do końca i  zasłużenie zgarnęli 
komplet punktów. Warto napisać 
także o osobistym sukcesie trenera 
Stali Przemysława Gibały, dla któ-
rego mecz z Czarnymi był pierw-
szym, kiedy prowadził zespół z li-
cencją trenera UEFA A. 

W następnej 12. kolejce prze-
ciwnikiem Stali będzie Omega 
Kleszczów. Spotkanie zaplano-
wano na sobotę, 3 października 
o godz. 15.00 na Stadionie im. To-
masza Szcześniaka przy ul. Ko-
pernika 37 w Głownie.  wp

mimo, że początek 
spotkania nie ułożył 
się po myśli Stali  
to jeszcze przed 
przerwą głownianie 
odwrócili złą kartę.

Piłka nożna | IV Runda Pucharu Polski ŁzPN

Zjednoczeni szybko odpadają
Piłkarze strykowskiego 
klubu Zjednoczeni 
szybko zakończyli 
swoją przygodę 
z Pucharem Polski 
Okręgu Łódzkiego.

W środę, 23 września w  ra-
mach IV Rundy PPOŁ zespół 
Strykowa wybrał się do Rąbienia 
na pojedynek z niżej notowaną V-
-ligową Victorią. Dla trenera Łu-
kasza Wijaty była to sentymental-
na podróż, bowiem szkoleniowiec 
Zjednoczonych jest także Preze-
sem Victorii Rąbień, szkoli tam-
tejszą młodzież i pracuje w miej-
scowej szkole. Gospodarze nie 
byli jednak zbyt gościnni dla swo-
jego byłego piłkarza i trenera. Vic-
toria niespodziewanie pokonała 
strykowski zespół 3:2.

Drużyna Rąbienia od początku 
postawiła gościom trudne warun-

ki. Do przerwy Victoria prowadzi-
ła 2:1. W drugiej odsłonie stryko-
wianie próbowali odwrócić losy 
spotkania, ale nie ustrzegli się błę-
dów. Trzy stracone bramki w star-
ciu z V-ligowcem muszą dać do 
myślenia trenerowi Wijacie. De-
fensywnie w IV Lidze strykowia-
nie muszą mieć się na baczności. 
Zjednoczeni przegrali ostatecznie 
2:3, a bramki dla Strykowa zdo-
byli Stefan Potocki i Łukasz Ści-
ślewski.

 Victoria Rąbień – zjednoczeni 
Stryków 3:2 (2:1)
Bramki dla Strykowa: Stefan Po-
tocki i Łukasz Ściślewski.
zjednoczeni: Polit – dembiński, 
zimoń, wodziński, Skwara – Pa-
bjańczyk, Chądzyński, Nouri, ja-

worski – Ściślewski, Potocki. Re-
zerwa: figurski, drożdż.

W IV Rundzie PPOŁ jest 
Stal Głowno, której spotka-
nie z  Różycą zostało przełożone  
na 30 września. O wyniku tej po-
tyczki napiszemy w kolejnym wy-
daniu Wieści.  wp

  IV Runda PPoŁ: mkP Boruta 
zgierz – ŁkS II Łódź 0:1, zawisza 
Rzgów – keeza Termy Ner Pod-
dębice 2:3, Andrespolia wiśniowa 
góra – kS kutno 2:5, ŁkS III Łódź 
– Sokół Aleksandrów Łódzki 0:8, 
kAS konstantynów Łódzki – gkS 
ksawerów 1:2, Victoria Rąbień 
– zjednoczeni Stryków 3:2, LkS 
Różyca – Stal głowno (wynik po 
zamknięciu wydania).

Piłka nożna | 11. kolejka IV ligi

ŁKS II i Boruta nadal nieomylni
Kapitalnie spisują się 
nadal rezerwy Łódzkiego 
Klubu Sportowego oraz 
MKP Boruty Zgierz 
w rozgrywkach IV ligi. 
Oba zespoły po 11. kolejce 
straciły do tej pory tylko 
2 pkt. i pewnie przewodzą 
w stawce.

Łodzianie i zgierzanie pozosta-
ją jedynymi drużynami bez po-
rażki w  lidze. W minionej kolej-
ce ŁKS II rozgromił na własnym 
boisku Keeza Termy Ner Poddę-
bice aż 8:0. Zdecydowane zwycię-
stwo odniósł także Boruta, który 
pewnie pokonał na wyjeździe be-
niaminka Jutrzenkę Drzewce 4:0. 
Blisko czołówki są Stal Głowno 
i Zjednoczeni Stryków. Głowień-
ski beniaminek wygrał po zacię-
tym meczu z  innym beniamin-
kiem Czarnymi Rząśnia dzięki 
czemu wyprzedził w tabeli stryko-
wian, którzy z kolei po dramatycz-
nym spotkaniu zremisowali z Po-
gonią Zduńska Wola 3:3.

Na dole tabeli IV Ligi bez 
zmian. Ostatnie miejsce zajmuje 
Ceramika Opoczno, która wciąż 
czeka na swoje pierwsze zwycię-
stwo w tym sezonie. Niewiele le-
piej radzą sobie Ner Poddębice 
i Czarni Rząśnia.  wp

 11. kolejka: Omega kleszczów 
– warta działoszyn 5:2, warta Sie-
radz – Orzeł Nieborów 3:3, ŁkS II 
Łódź – Ner Poddębice 8:0, Skalnik 
Sulejów – jutrzenka warta 4:0, Po-

goń zduńska wola – zjednoczeni 
Stryków 3:3, Polonia Piotrków Try-
bunalski – włókniarz zelów 3:1, 
Czarni Rząśnia – Stal głowno 1:2, 
Orkan Buczek – Andrespolia wi-
śniowa góra 4:0, LkS kwiatkowice 
– Ceramika Opoczno 2:0, jutrzen-
ka drzewce – Boruta zgierz 0:4.

1. ŁkS II Łódź 11 31 39-10

2. mkP Boruta zgierz 11 31 30-8

3. gkS Orkan Buczek 11 26 41-12

4. warta Sieradz 11 23 38-18

5. Stal Głowno 11 23 20-13

6. zjednoczeni Stryków 11 22 22-12

7. Omega kleszczów 11 17 27-16

8. Pogoń zduńska wola 11 17 19-15

9. Orzeł Nieborów 11 16 24-20

10. LkS kwiatkowice 11 15 22-17

11. Skalnik Sulejów 11 13 21-18

12. Polonia Piotrków Tryb. 11 13 18-21

13. warta działoszyn 11 12 17-21

14. jutrzenka warta 11 12 14-19

15. włókniarz zelów 11 11 16-18

16. Andrespolia wiś. góra 11 9 20-32

17. jutrzenka drzewce 11 9 13-34

18. Czarni Rząśnia 11 4 9-34

19. keeza Termy Ner Poddębice 11 4 8-45

20. Ceramika Opoczno 11 1 5-40

Następna, 12. kolejka, 3-4 paź-
dziernika: Stal głowno – Omega 
kleszczów, Ceramika Opoczno – 
Andrespolia wiśniowa góra, włók-
niarz zelów – gkS Orkan Buczek, 
keeza Termy Ner Poddębice – Polo-
nia Piotrków Trybunalski, warta dzia-
łoszyn – Pogoń zduńska wola, mkP 
Boruta zgierz – Czarni Rząśnia, 
Orzeł Nieborów – ŁkS II Łódź, zjed-
noczeni Stryków – warta Sieradz, ju-
trzenka warta – jutrzenka drzewce, 
LkS kwiatkowice – Skalnik Sulejów.

 Klasyfikacja strzelców:
1. Patryk Pietrasiak, Boruta 16 bramek

2. Sebastian Radzio, Andrespolia 13 bramek

3. dominik Cukiernik, Orkan 11 bramek

4. Adam Patora, warta Sieradz 10 bramek

5. Eryk lebioda, Stal 9 bramek

drużyna z Rąbienia 
wykorzystała  
każdy błąd 
strykowskiej 
defensywy.  
Trzy bramki stracone 
z V-ligowcem  
dają do myślenia.

zjednoczeni Stryków w tegorocznym Pucharze Polski Okręgu 
Łódzkiego rozegrali tylko jedno spotkanie.

fO
T.

 w
O

jC
Ie

C
H

 P
O

żA
R

LI
k

Stal Głowno notuje bardzo dobre wyniki jako beniaminek IV Ligi.
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Eryk lebioda (niebieski strój) jest najskuteczniejszym strzelcem Stali Głowno z 9 bramkami na koncie.
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Sport Stal wygrywa, 
ale miała kłopoty
z Czarnymi w Rząśni. str. 31

zjednoczeni 
uratowali remis 
w zduńskiej Woli. str. 30

KAlENDARz
IMPREz
SPoRtoWYCH

SoBotA, 3 PAźDzIERNIKA:
 10.00 – Stadion im. mirosława 

koprowskiego przy ul. Brzeziń-
skiej 24 w Strykowie; 6. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo gr. II 
E2 orlik: zjednoczeni Stryków 
– lKS Rosanów;

 10.00 – Stadion miejski im. 10 
Pułku Piechoty w Łowiczu, ul. 
jana Pawła II 3; 8. kolejka I ligi 
wojewódzkiej piłki nożnej 
trampkarzy C1: MuKS Peli-
kan-2006 Łowicz – ŁKS Łódź 
SA;

 15.00 – Stadion im. Tomasza 
Szcześniaka przy ul. kopernika 37 
w głownie; 12. kolejka rozgry-
wek o mistrzostwo IV ligi: Stal 
Głowno – omega Kleszczów,

 16.00 – Stadion im. mirosława 
koprowskiego przy ul. Brzeziń-
skiej 24 w Strykowie; 12. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo IV 
ligi: zjednoczeni Stryków – 
Warta Sieradz,

 16.00 – boisko przy ul. 3 maja 
w Rogowie; 7. kolejka rozgry-
wek o mistrzostwo łódzkiej 
A-klasy, gr. II: Pogoń Rogów – 
Błękitni Dmosin;
16.00 – boisko w Bednarach; 
8. kolejka klasy A „Skiernie-
wice”: lKS Czarni Bednary – 
lKS Vagat Domaniewice;

 boisko w kopance; 7. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo łódz-
kiej A-klasy, gr. II: lKS Kalonka 
– Struga Dobieszków.

 18.00 –  hala sportowa OSiR nr 
1 w Łowiczu, ul. jana Pawła II 3;  
2. kolejka I ligi koszykówki 
seniorów: KS Księżak Łowicz 
– KS Pogoń Prudnik;

NIEDzIElA, 4 PAźDzIERNIKA:
 10.00 – Tor Łódź w kiełminie 78; 

V Runda Super oES toru Łódź;
 11.00 – boisko przy ul. Potoko-

wej 12 w Łodzi; 7. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo łódzkiej 
B-klasy, gr. I: Milan II MSMS 
Łódź – Powstaniec Dobra;

 11.00 – boisko przy ul. żwirki 1 
w głownie; 8. kolejka skiernie-
wickiej B-klasy, gr. VII: Iskra 
Głowno – Naprzód Jamno;

 11.15 – Stadion miejski w Ło-
wiczu, ul. Stefana Starzyńskie-
go 6/8; 9. kolejka III ligi piłki 
nożnej – grupa I: KS Pelikan  
Łowicz – zKS olimpia za-
mbrów;

 15.00 – boisko w Bielawach,  
8. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo skierniewickiej A-
-klasy, gr. IX: Sokół Popów – 
laktoza Łyszkowice;

 16.30 – boisko przy ul. głównej 
31 w Swędowie; 8. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo łódzkiej 
B-klasy, gr. II: Huragan Swę-
dów – lKS Modlna.

Kolarstwo | Szosa

Strykowscy kolarze wicemistrzami Polski
Znakomity weekend 
dla LUKS Dwójki 
Danielo Sportswear 
Stryków. Kolarze tego 
klubu zdobyli dwa 
srebrne medale podczas 
Mistrzostw Polski 
w kolarstwie szosowym 
w jeździe dwójkami 
i drużynowo na czas.

Jedna z  ostatnich imprez roz-
grywanych na szosie w  tym 
sezonie odbyła się w  dniach  
26-27 września w  Godzieszach 
Wielkich koło Kalisza, które stało 
się przez weekend stolicą polskie-
go kolarstwa szosowego, bowiem 
oprócz zawodników w  katego-
riach młodzieżowych na starcie 
pojawiła się również elita.

Pierwszego dnia Mistrzostw 
rozegrano jazdę dwójkami na 
czas. LUKS Dwójkę reprezento-
wała para Michał Strzelecki – Ja-
kub Gadecki, która rywalizowa-
ła wśród młodzików (13–14 lat). 
Ta grupa miała do pokonania tra-
sę długości 14 km, a ponadto wal-
czyła o Puchar Prezesa Polskiego 
Związku Kolarskiego. Strykowia-
nie przez cały sezon liczyli się 
w ścisłej krajowej czołówce i byli 
stawiani w  gronie kandydatów 
do medalu. Podopieczni trene-
ra Władysława Króla w trudnych 
warunkach (wiatr i deszcz) spisa-
li się znakomicie i wywalczyli 2. 
miejsce z czasem 21 min. 12 sek. 
Wygrała para z klubu UKS Zefir 
Wola Droszewska: Jakub Gilicki 
– Patryk Goszczurny, która uzy-
skała czas 20 min. 33 sek.

Dzień później odbyła się jaz-
da drużynowa na czas, w  której 

strykowianie także mieli wielkie 
nadzieje na sukces. Trener Wła-
dysław Król do walki na 20 km 
dystansie posłał czwórkę zawod-
ników: Michała Strzeleckiego, 
Sebastiana Szklarka, Jakuba Ga-
deckiego i Erika Pacholca. Rezer-
wowym tym razem był Łukasz 
Machniewicz. Strykowianie dali 
z siebie wszystko i znów wywal-
czyli srebro Mistrzostw Polski, 
ulegając jedynie KK Tarnovii Tar-
nowo Podgórne o zaledwie 18 se-
kund. 

W finałowych zawodach MP 
w kategorii młodzik udział wzię-
ło 30 par i  8 drużyn. To wielki 
sukces strykowskiego kolarstwa, 
do którego przyczyniło się wiele 
osób. Dzięki sponsorom udało się 
zakupić nowe auto typu bus, któ-
rym kolarze LUKS Dwójki mogą 
komfortowo poruszać się na za-
wody, a Gmina Stryków specjal-

nie na Mistrzostwa Polski zaku-
piła dodatkowy sprzęt w  postaci 
dwóch nowych kompletów kół, 
które świetnie zdały egzamin. 

Strykowianie powoli kończą se-
zon szosowy 2020. Ostatnim wy-
ścigiem w  tym roku będzie start 
w  XXXIII Międzynarodowym 
Wyścigu Kolarskim „Śleżań-
ski Mnich” – Memoriał Romana 
Ręgorowicza, która odbędzie się  
11 października. wp

 Mistrzostwa Polski w jeździe 
na czas dwójek:

1. j. gilicki, P. goszczurny, wola droszewska

2. M. Strzelecki, J. Gadecki, Stryków

3. m. Langer, j. kępiński, warszawa

 Mistrzostwa Polski w jeździe 
drużynowej na czas:

1. kk Tarnovia Tarnowo Podgórne

2. luKS Dwójka Danielo Sportswear Stryków

3. kTk kalisz

Kolarstwo | mTB

Grad medali strykowskich 
kolarzy górskich
W sobotę 26 września 
grupa strykowskich 
zawodników LUKS 
Dwójki Danielo 
Sportswear wzięła udział 
w dwóch imprezach 
kolarstwa górskiego.

W Zgierzu rozegrano Mistrzo-
stwa Województwa Łódzkiego 
w kolarstwie górskim Family Cup 
2020. To impreza rozegrywana  
od 25 lat, której finał posiada ofi-
cjalny status Amatorskich Mi-
strzostw Polski, a  zawody roz-
grywane są przy współudziale 
Ministerstwa Sportu i  Turystyki 
oraz objęte patronatem Prezyden-
ta RP. Wśród rodzin startujących 
w kolarstwie, a także pozostałych 
cyklach (a są to jeszcze zawody 
w narciarstwie, snowboardzie, te-
nisie i  pływaniu) wyłaniana jest 
rodzina, który zostanie wręczony 

Puchar Prezydenta RP dla Najbar-
dziej Usportowionej Rodziny.

Ze świetnej strony pokaza-
li się kolarze Strykowa, którzy 
w  komplecie stanęli na podium. 
W kategorii A dziewcząt wygrała  
zuzanna zelcer, a  tuż za nią  
uplasowała się zofia Przycho-
dzeń. W starszej grupie wśród 
chłopców pewnie zwyciężył Ma-
ciej Stefański. Swoje zrobi-
li także ojcowie strykowskich 
zawodników. W grupie męż-
czyzn drugi był Michał zelcer, 
a  szósty Grzegorz Stefański.  
W klasyfikacji rodzinnej triumfo-
wali Zelcerowie, a Stefańscy upla-
sowali się na 3. miejscu. 

Wkrótce zaplanowano Finały 
XXV Amatorskich Mistrzostw 
Polski Family Cup 2020, ale ze 
względu na pandemię nie ma jesz-
cze szczegółów.

Tego samego dnia w  Zabież-
kach koło Otwocka ścigała się 
Weronika Skrzyńska. 13-latka 

z klubu ze Strykowa wzięła udział 
w  IV etapie Małej Ligi Maraton 

MTB, w którym zajęła 2. miejsce 
w kat.młodziczek. Do rozegrania 

pozostała jedna finałowa edycja,  
17.10.2020r. w Celestynowie. wp

zespół luKS Dwójki Danielo Sportswear Stryków zdobył tytuł Wicemistrzów Polski w jeździe drużynowej na czas. Stryków reprezentowali, 
od lewej: trener władysław krl, erik Pacholec, jakub gadecki, michał Strzelecki i Sebastian Szklarek.
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Jakub Gadecki (pierwszy) oraz Michał Strzelecki w jeździe dwójkami 
na czas zostali wicemistrzami Polski. To pierwszy taki sukces w historii 
strykowskiego kolarstwa.
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Na podium zawodniczki Strykowa, zuzanna zelcer wygrywa, a zofia Przychodzeń jest druga.
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